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AVUSTUKSET UKRAINAAN JATKUVAT
Lionsklubit hankkivat varainkeräyksellä
kuusi ambulanssia Ukrainan terveydenhuollolle
 
SUOMEN LIONS-LIITON 71. VUOSIKOKOUS TURUSSA 
Yksipäiväinen vuosikokous järjestetään
tänä vuonna jo toukokuussa
 
POHJOLAN LIONIT NORJASSA
NSR keskusteli auttamisesta vaikeina aikoina

Monta tapaa tehdä hyvää. SUOMEN LIONS-LIITTO RY

MISSION 1.5 -aloitteen tavoitteena 
on saavuttaa 1,5 miljoonaa jäsentä, 
jotta voimme palvella useampia
ihmisiä kuin koskaan ennen

Lioneilla on tehtävä

TEEMA: NÄLÄN HELPOTTAMINEN
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 Tervetuloa Lions-järjestöön
lionsklubeihin liittyneet uudet jäsenet 12.9.–8.11.2023

A-PIIRI
LC PAIMIO/AALLOTAR: Pusa Riikka
LC KUUSJOKI: Rautiainen Urpo
LC LIETO: Rasanen Pekka, Rasanen Miia,   
 Raikasniemi Marko, Tuimala Heidi
LC NOUSIAINEN: Lahtonen Jarkko
LC LOIMAA: Valtanen Jari
LC NAANTALI–RAISIO: 
 Vähäsalo Anna-Liisa
LC TURKU/ANINKAINEN–LINNA: 
 Hannonen Seppo, Niinivirta Jari, 
 Rauvola-Rosa Max
LC NAGU/KORPO/HOUTSKÄR: 
 Tuulensuu Matti, Lindström Viktor
LC NAANTALI/SVINGI: Rantanen Sami
LC PERNIÖ: Kurppa Kimmo
LC KAARINA: Rajalin Tom
LC PERTTELI: Ketokoski Harri
LC VEHMAA: Lasonen Jukka
LC ÅLAND/SÖDRA: Sporre Marcus

B-PIIRI
LC ESPOO/LEPPÄVAARA–ALBERGA: 
 Männistö Raimo
LC SIUNTIO–SJUNDEÅ/CHARLOTAT: 
 Granfelt Eija
LC INGÅ: Långström Christian
LC HELSINKI/MAININKI: Stenvall Elisa
LC HELSINKI/TIMANTIT: Kairenius Anne
LC KIRKKONUMMI–KYRKSLÄTT/NICE:
 Paakkinen Raila
LC ESPOO/NORTHWIND: Nguyen Ngau

C-PIIRI
LC VIHTI: Olsen Jukka
LC HOLLOLA: Porri Vesa
LC FORSSA/FLORES: Haapanen Katarina
LC ASIKKALA/KANAVA: Ihalainen Riitta
LC JÄRVENPÄÄ/AINOT: 
 Iljala Else-Maj, Huittinen Raija
LC LOPPI/MAIJASTIINAT:
 Kuusemo Marketta
LC LAHTI/LAUNE: Tähtinen Sami, 
 Jussila Seppo, Rantanen Harri, 
 Pesonen Mertsi
LC KÄRKÖLÄ: Viljanen Mika
LC PUSULA: Ojala Frans, Kemppi Mikko,   
 Rajanto Jonas
LC ASIKKALA: Seppälä Toni, Toukola Eero,   
 Pohjonen Kari, Halme Mika
LC NASTOLA/HELMET: Laitinen Seija
LC KELLOKOSKI: Huuhtanen Pasi
LC TAMMELA: Saren Arto,
 Humalainen Jukka, Takala Petri
LC JANAKKALA/IDAT:
  Ulma-Jokikunnas Anne
LC JÄRVENPÄÄ/VENNYT JA JUSSIT: 
 Jaakkola Sirpa, Östberg Tiia, 
 Tolvanen Marja
LC FORSSA/KUHA: Lampila Jukka
LC RIIHIMÄKI: Ahonen Kimmo, Perälä Lauri
LC LAHTI: Aalto Michel
LC TERVAKOSKI: Toivonen Joni

D-PIIRI
LC LAPPEENRANTA/WEERA: Backfolk Terhi,   
 Pekkinen Leena, Kuusela Katja, 
 Liukkonen Iina, Tyster Katri
LC HAMINA: Palosara Mika
LC MÄNTYHARJU: Leppä Jarkko
LC KOTKA/KEISARINNA: Larjovaara Lea
LC LUUMÄKI/UKKO-PEKKA: Laine Janne
LC SAVITAIPALE: Lindberg Kimmo
LC KAIPIAINEN: Laine Ale
LC LEMI: Pajula Timo, Velin Juha
LC LAPPEENRANTA/RAKUUNA: Kirves Juha
LC RUOKOLAHTI: Puustjärvi Aleksi

E-PIIRI
LC TAMPERE/KOIVISTONKYLÄ: Heikkilä Erkka
LC KURU: Lokio Jere
LC TAMPERE/KAUKAJÄRVI: 
 Engström Marjo, Laine Solja
LC KARKKU: Lehtiniemi Olli
LC YLÖJÄRVI/KEIJÄRVI: Ala-Fossi Hannu
LC TAMPERE/AMURI: Lehtonen Janne
LC NOKIA/LOTUS: Lehtelä Hannele
LC PIRKKALA/NAISTENMATKA: Pietilä Jyrki
LC VALKEAKOSKI/SÄÄKSMÄKI: Parkkonen Mika
LC TAMPERE/HÄMEENSILTA: 
 Maajärvi-Kosamo Anu, Kuusela Johanna
LC AKAA/DYNAMO: Partanen Sanna
LC LEMPÄÄLÄ: Mäntylä Jouni

F-PIIRI
LC MALAX: Salonsaari Sami
LC YLIHÄRMÄ: Jaskari Katja, Mäki-Haapoja
 Anna-Liisa, Kujanpää Johanna
LC ILMAJOKI/ILKKA: Nåhls Miro
LC JALASJÄRVI/LIISAT: Parkkari Mari
LC ALAHÄRMÄ: Lehto Hannu

G-PIIRI
LC JYVÄSKYLÄ/VIITANIEMI: Mönkkönen Jorma
LC PIHTIPUDAS/EMMIT: Lahtinen Katri
LC MÄNTTÄ/ESTERI: Lassila Salla
LC SYSMÄ: Lahtinen Jukka
LC VILPPULA/KOSKI: Edvik-Möller Esko

H-PIIRI
LC SAVONRANTA: Käyhkö Anna-Mari
LC PARIKKALA/SIIKALAHTI: Valkeapää Urpo,
 Lehtipuu Markus, Aidanjuuri Tero
LC SAVONLINNA/SÄÄMINKI: 
 Heikkonen Elina, Früchtenicht Jürgen
LC JOENSUU/CARELIAN: Miettinen Onni

I-PIIRI
LC KEMPELE/AURORA: 
 Sademies Outi, Alanko Irma, 
 Karjalainen Sirpa-Helena, Roikola Kirsi
LC OULU/MYLLYOJA–HAAPALEHTO: 
 Saarela Ari-Matti
LC LIMINKA/LAKEUS: Jakkula Pekka
LC HAUKIPUDAS: Pikkuhookana Päivi

K-PIIRI
LC KUOPIO/PÄIVÄRANTA: 
 Karppanen Eija, Karppanen Juha

LC IISALMI/POROVESI: Korpihalla Maarit
LC IISALMI/KOLJONVIRTA: Arbelius Pekka
LC KIURUVESI: Luttinen Risto
LC KUOPIO: Helen Miika
LC RAUTALAMPI/MALVI: Pilto Sinikka

L-PIIRI
LC IVALO: Kanerva Antti, Sahavirta Hannu
LC PUDASJÄRVI/HILIMAT: Lax Maija
LC ROVANIEMI/RONJAT: Alenius Virpi
LC KEMINMAA/NEIDONKENKÄ: 
 Sotaheimo Jaana, Lääkkölä Tiina
LC ROVANIEMI: Ikäheimonen Timo, 
 Ikäheimonen Riina, Selvenius Jyri, 
 Konstig Tarja
LC AANAAR-INARI: Lappalainen Tuomas

M-PIIRI
LC KIIKOINEN: Turku Teemu, Ala-Erkkilä Jani
LC HARJAVALTA: Norgberg Mauri
LC RAUMA/FÄNIKK: 
 Julkunen Vilhelmiina, Leifsdottir Hulda
LC KIUKAINEN: Suominen Olli
LC KANKAANPÄÄ/KUNINKAANLÄHDE: 
 Saarela Raine
LC HUITTINEN/DORIS: Lakkonen Mari
LC ULVILA/AURORA: Sjövall Minna
LC KANKAANPÄÄ: Kalliomäki Jouni, Hieta Harri
LC LAUTTAKYLÄ: Kaisko Sami
LC NAKKILA: Unkuri Jukka
LC PORI/SOFIA: Pajuniemi Tiina
LC KOKEMÄKI: Puputti Hannu
LC VAMPULA: Pylkkänen Kari

N-PIIRI
LC MÄNTSÄLÄ: Huikari Jyrki, Hirvonen Pekka
LC VANTAA/KAIVOKSELA: 
 Viitala Pasi, Pitkäranta Jarmo
LC TIKKURILA–DICKURSBY: Ahokas Jukka
LC HELSINKI/KONTULA: 
 Suontakanen Tapio, Pesonen Ari
LC VANTAA/RUBIINI-RUBINEN: Annala Tarja
LC PORVOO–BORGÅ: 
 Salmi Jaakko, Keskiivari Kari
LC LAPPTRÄSK/LILJENDAL/PERNÅ:
 Mononen Rauno
LC LOVISA–LOVIISA: 
 Ylönen Tatu, Kullberg Bengt
LC LOVIISA/QUEEN LOVISA: Mårtens Siv
LC PORNAINEN: Kuusela Antti
LC HELSINKI/REVONSALMI: Laukkanen Jouni
LC HELSINKI/METSÄLÄ: Heikkilä Aarno

O-PIIRI
LC KOKKOLA/KOKKOTAR: Bergroth Annukka
LC JAKOBSTAD–PEDERSÖRE/LINNEOR: 
 Nukala-Kronlund Helena
LC HIMANKA: Yrjänä Jenni
LC ORAVAIS: Holmlund Jonas, Holmlund Jenny
LC JAKOBSTAD/MALM: 
 Sundqvist Bo-Erik, Holmbacka Dennis
LC HAAPAVESI: Nuolioja Riikka-Kaisa
LC HAAPAJÄRVI: Ruuska Teemu
LC HALSUA: Kniivilä Pauli
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Myynti 
Sari Aarnio
sari.aarnio@tjm-systems.fi, p. 044 566 7194
Mainosaineistojen toimitusosoite
aineistot@tjm-systems.fi
Toimituksellisen aineiston toimitusosoite
toimitus@lions.fi, leijonalehti@lions.fi

Ilmestymisaikataulu 2024
Lehti  Ilmestyy  Mainosten  Toimituksellinen
  aineistopäivä  aineistopäivä
LION 1   12.2. digilehti - 4.1.
LION 2   3.4. 15.2. 22.2. 
LION 3   27.5. 11.4. 18.4. 
LION 4   2.9. 12.6. 25.7. 
LION 5   21.10. digilehti - 12.9. 
LION 6   9.12. 24.10. 31.10.

Toimitukselle lähetetty aineisto palautetaan vain pyydettäessä. 
Ilmoitusaineisto on jätettävä mahdollisimman hyvissä ajoin 
ennen lehden viimeistä aineistopäivää. Lehden vastuu 
ilmoituksen julkaisemissa sattuneessa virheessä rajoittuu 
ilmoituksesta maksetun määrän palauttamiseen. 

lion suomi-finland perustettu 1955. lion-lehti on lions clubs internationalin virallinen, 
suomenkielinen julkaisu, jota julkaistaan hallituksen luvalla 19 kielellä. 

MAINOSMYYNTI

Numero 2 / 2024 • www.lions.fi/lionlehti
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Osoitteenmuutokset Lionien osoitteenmuutokset tekee klubin sihteeri MyLCI-jäsenrekisteriin. 

6

38



4

Vuoden Hyväntekijä on leijonahenkinen persoona, joka luo ja ylläpitää 
yhteisymmärrystä, toimii epäitsekkäästi ja puolustaa heikompia.

Palkittavaa Vuoden Hyväntekijää voivat ehdottaa kaikki suomalaiset. 
Jatkoon päässeet ehdotukset julkistetaan toukokuun lopussa yleisöäänestykseen. 

Hyvän Päivänä 8.10. Suomen Lions-liitto palkitsee vuosittain Vuoden Hyväntekijän 
lisäksi Vuoden lion Hyväntekijän, jota voivat ehdottaa lionsklubit ja klubilaiset. 

Tee ehdotuksesi 15.5.2024 mennessä osoitteessa www.lions.fi/ehdota2024. 
Laita ehdotukseesi kuvaus palkittavan toiminnasta ja sen vaikutuksista ja yhteystietosi.

Arvomme Vuoden Hyväntekijä -ehdotuksia tehneiden kesken kolme lahjakorttia. 

 Ensimmäisen kerran Vuoden Hyväntekijät valittiin vuonna 2015. 

EhdotaVuoden
Hyväntekijää

Lue lisää: www.lions.fi

Joka vuosi 8.10. vietetään valtakunnallista lionstoiminnan Hyvän Päivää. Hyvän Päivä koskee
kaikkia noin 17 000 vapaaehtoistyöhön sitoutunutta lionia noin 800 lionsklubissa eri puolilla maata. 
Hyvän Päivän tarkoituksena on kiinnittää huomiota lionien vapaaehtoiseen palvelutoimintaan ja 
tehdä samalla tunnetuksi paikallista lionstoimintaa ja kertoa klubien monista tavoista tehdä hyvää.

QR-koodi ehdotuslomakkeeseen
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Vastaamassa 
haasteeseen
HYVÄT LIONIT, vuoden 2024 alkaessa lionit pysyvät sitoutuneina 
MISSION 1.5 -hankkeeseen, joka on yhteinen tavoitteemme saa-
vuttaa 1,5 miljoonan jäsenmäärä ja lisätä mahdollisuuksiamme 
palvella niitä, jotka tarvitsevat meitä. Jäsenmäärän kasvun tarve 
on päivänpolttava, ja itse olen aidosti inspiroitunut kaikista niistä 
keinoista, joilla pyritte vastaamaan tähän haasteeseen.
 Suurempi jäsenmäärä mahdollis-
taa sen, että tulevina vuosina pystym-
me palvelemaan entistä enemmän, ja 
yhdessä aikaansaamamme vauhti luo 
osaltaan voimakkaan väreilyvaiku-
tuksen tulevaisuuteen. Kun jäsenmää-
rämme kasvaa, myös tarinat palvelustamme lisääntyvät, kollek-
tiivinen äänemme voimistuu ja me innostamme yhä useampia 
ihmisiä palveluun kanssamme. 
 Tehtävä on rohkea, mutta niin ovat lionitkin. Nyt on aika olla 
rohkea. Älkää arkailko kutsua ihmisiä liittymään klubiinne. Jot-
kut sanovat ”kyllä” ja jotkut sanovat ”ei nyt”, mutta älkää antako 
sen lannistaa. ”Ei” ei tarkoita välttämättä ”ei koskaan”. Minä en 
ryhtynyt lioniksi ensimmäisellä kysymällä, koska ajoitus ei tuol-
loin ollut oikea, mutta kun ryhdyin, elämäni muuttui. Sinullakin 
on voima muuttaa jonkun elämää. Sinun ei tarvitse kuin kysyä.
 Kasvattamalla jäsenmääräämme ja lisäämällä palveluamme 
onnistumme täyttämään MISSION 1.5 -hankkeen tavoitteen – 
siten me muutamme maailmaa yhdessä.•

dr. patti hill
Kansainvälinen presidentti, 
Lions Clubs International

lci:n hallitus 2023–2024
Kansainväliset presidentit 
President Dr. Patti Hill, Canada; 
Immediate Past President Brian E. 
Sheehan, United States; First Vice 
President Fabrício Oliveira, Brazil; 
Second VicePresident A. P. Singh, 
India; Third Vice President Mark S. 
Lyon, United States.

Kansainväliset johtajat
Ensimmäisen vuoden johtajat
Balkrishna Burlakoti, Nepal; 
Feng-Chi Chen, China Taiwan; 
Marie T. Cunning, USA; Marcel 
Daniëls, Belgium; Luis Jesus Castillo 
Gamboa, Panamá; Babu Rao 
Ghattamaneni, India; Masashi 
Hamano, Japan; Edwin Guy Hollander, 
USA; Sung-Gil Jung, Republic of 
Korea; Halldor Kristjansson, Iceland; 
Danyal Kubin, Türkiye; John Allen 
Lawrence, USA; Steven Middlemiss, 
USA; Hans J. Neidhardt, USA; Joanne 
Ogden, Canada; Anthony Paradiso, 
USA; Katsuki Shirosaka, Japan.

Toisen vuoden johtajat
Ben Apeland, USA; Jitendra Kumar 
Singh Chauhan, India; Barbara Grewe,
Germany; Jeff Changwei Huang, 
China; Timothy Irvine, Australia; 
Ronald Eugene Keller, USA; Gye Oh 
Lee, Republic of Korea; Robert K.Y. 
Lee, USA; Ramakrishnan Mathana-
gopal, India; Manoel Messias Mello, 
Brazil; Ahmed Salem Mostafa, Egypt;
James ”Jay” Coleman Moughon, USA; 
Mahesh Pasqual, Republic of 
Sri Lanka; Samir Abou Samra, 
Lebanon; Koji Tsurushima, Japan; 
Pirkko Vihavainen, Finland; Jürg Vogt, 
Switzerland; Lee Vrieze, USA.

Nyt on aika
olla rohkea.

KANSAINVÄLISELTÄ PRESIDENTILTÄ
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K
lubien keräys tuotti yli 112 000 
euroa ja sillä saatiin hankittua 
käytetyt ambulanssit sekä niihin 
tarpeelliset varusteet, huollot ja 
kuljetuskulut.
    Ambulanssikeräykseen osal-
listui yli 200 lionsklubia ympäri 

Suomea, Ahvenmaalta Lappiin saakka. Am-
bulanssien kyydissä vietiin ambulanssiva-
rusteita ja sairaalatarvikkeita, joita oli saatu 
Ukrainalaisten Yhdistys Suomessa ry:ltä ja 
Tampereen Ukrainalaisten Yhdistys Suomes-
sa ry:ltä sekä yksityisiltä lahjoittajilta.
 Suomen lionsklubien viime aikojen yksi 
pääkohde on ollut Ukrainan sodan uhrien,
etenkin lasten auttaminen. Ambulanssi-
hankkeen käynnistivät marraskuun alussa 
kolmen klubin lionit Jari Järvelä, LC Kari-
nainen/Kyrö, Tommy Törmä ja Hannele 
Tanner-Penttilä, LC Aura/Sisu sekä Heikki 
Hemmilä, LC Ylivieska.
 Jari Järvelä, Tommy Törmä ja Hannele 
Tanner-Penttilä olivat järjestäneet jo neljä 
avustusmatkaa aiemmin Ukrainaan. Kaikis-
sa on ollut yhteistyötahona ja käytännön or-
ganisoimisessa Pro Patria Suomi-Ukraina ry.

Ambulansseja avuksi Ukrainaan
Lionsklubit hankkivat varainkeräyksellä kuusi ambulanssia 
vietäväksi Ukrainan terveydenhuollon käyttöön.

 Helmikuun alussa lähti liikkeelle yhteis-
työprojektin suurin kuljetus. Ambulanssit 
olivat hyvin varusteltuja ja lastattuina täyteen 
lahjoituksina saatuja hoito- ja hygieniatuot-
teita sekä sairaanhoidon laitteita. Jokaisessa 
autossa oli kaksi henkilöä, jotka vuorottele-
vat kuljettajina. Ajokilometrejä Kiovaan ker-
tyi yhteensä noin 2 000 kilometriä.
 Ambulansseja Ukrainaan lähti viemään 
myös Suomen Lions-liiton puheenjohtaja 
Mika Pirttivaara, LC Tapiola. Lisäksi mu-
kana olivat Jaakko Kolppanen, LC Kannus, 
Tapani Teittinen, valokuvaaja ja toimittaja 
freelancer, Miika Soini, sosiaalisen median 
vaikuttaja, tubettaja Muwex, Sebastian Sten-
fors, Natalii Dregval ja Vitali Zabolotskyi, 

Yhteislähtö Senaatintorilta. Lahjoitusvaroin 
hankittuja ambulansseja lähti ajamaan
helmikuussa 12 hengen miehistö Kiovaan.

KUVA: TAPANI TEITTINEN

Tampereen Ukrainalaisten Yhdistys Suomes-
sa ry.
 Ambulanssien matkaa pystyi seuraa-
maan tubettaja Miika Soinin eli Muwexin 
suorana lähetyksenä ja tunnelmia voi vielä-
kin käydä katsomassa hänen kanavaltaan.

Autot luovutettiin 
Kiovassa eteenpäin
Kiovassa autot luovutettiin Dobrobut-säätiöl-
le, joka toimitti ne lähemmäs rintamalinjaa, 
maastovärein maalattuna. Vastassa oli myös 
Suomen Kiovan suurlähettiläs ja paikallinen
TV-kuvausryhmä. Tutustuimme samalla 
paikallisen yksityisen terveysaseman toimin-
taan ja tiloihin.

Suomen lionsklubien viime aikojen 
yksi pääkohde on ollut Ukrainan 
sodan uhrien auttaminen.

6
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Kolme yötä ja 2 000 kilometriä myöhemmin perillä Kiovassa.
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 Hiljennyimme Maidanin aukiolla, jonne 
oli tuotu pienoislippu jokaisen sodassa kaa-
tuneen muistoksi, joukossa myös kaksi sini-
ristilippua. 
 Samalla aukiolla otimme vastaan kaksi
uutta lionia. Pääsimme käymään myös But-
chassa, missä näimme hirvittävän hyökkäyk-
sen tuhot: Joka paikassa oli pomminsirpalei-
den jälkiä, tuhottuja koteja, autioita kerrosta-
loja. Metsässä oli juoksuhautoja, puissa kaa-
tuneiden muistona valokuvia, kukkia ja Uk-
rainan lippuja.
 Kiovassa oli joka päivä, etenkin aamuyöl-
lä, ilmahälytyksiä, jolloin jouduimme mene-
mään läheiselle metroasemalle suojaan. Sota 
oli läsnä joka päivä.•
Tekstin on koonnut Anna-Kaisa Jansson 
Heikki Hemmilän, Jari Järvelän ja 
Hannele Tanner-Penttilän teksteistä.

Ambulanssit olivat hyvin varusteltuja ja lastattuina täyteen lahjoituksina saatuja hoito- ja hygieniatuotteita 
sekä sairaanhoidon laitteita. 

7

Maidanin pienoislippujen meri veti hiljaiseksi. Kaikissa oli jonkun sodassa kaatuneen nimi.



8

• 11 prosenttia koko maailman väestöstä
 näkee nälkää

• 155 miljoonaa alle 5-vuotiasta lasta kärsii  
 lyhytkasvuisuudesta kroonisen nälän takia

• Kolmasosa tuotetusta ruoasta pilaantuu   
 tai tuhlataan tuotantoketjun aikana

• 33 prosenttia hedelmällisessä iässä   
 olevista naisista kärsii anemiasta

• Suomessa pienituloisten perheiden   
 lapsista 14 prosenttia kokee, 
 ettei perheellä ole riittävästi ruokaa.
 (Pelastakaa Lapset -järjestön kysely 2023)

•	Suomessa	on	tällä	hetkellä	900 000		 	
 köyhyys- tai syrjäytymisuhan alla elävää

TIESITKÖ?

TEEMA: NÄLÄN HELPOTTAMINEN

L
C Vantaa/Kaivoksela järjesti Mar-
tinlaakson ostarilla maaliskuun 
alussa Auta lasta, auta perhettä 
-keräyksen toista kertaa. Keräyk-
sen tuotto jaettiin eteenpäin Van-
taankosken seurakunnan kautta 
heti seuraavana arkipäivänä.

 Klubin presidentti Juhani Sorsanen lu-
pasi, että seuraava Auta lasta, auta perhettä 
-keräys järjestetään viimeistään Hyvän Päi-
vän aikaan lokakuussa, jolloin keräysten jär-
jestäminen on klubien vuoden valtakunnal-
lisena teemana.
 Helsingin Pasilassa, ostoskeskus Triplan 
K-Supermarketin kauppiasharjoittelija kään-
tyi puolestaan Suomen Lions-liiton puoleen 
etsiessään sopivaa lionsklubia järjestämään 
kauppaan Auta lasta, auta perhettä -keräystä
lapsiperheille suunnatun tapahtuman yh-
teyteen. LC Helsinki/Pasila otti pyynnöstä 
kopin ja sai hienosti kerättyä tammikuun 
lopulla järjestetyssä tapahtumassa viisi rulla-
kollista eteenpäin lahjoitettavaa.

Ruoka-apua lapsiperheille
Auta lasta, auta perhettä on palvelu- ja avustusaktiviteetti, 
jonka kohteena ovat esimerkiksi lapsiperheet, joilla on avuntarvetta.
anna-kaisa jansson, päätoimittaja

 Auta lasta, auta perhettä -keräys on 
lionsklubien valtakunnallinen aktiviteetti, 
jossa kerätään ruoka-apua lähialueen vähä-
varaisille perheille. Apua voit antaa ostamalla 
kaupasta hyvin säilyvää ruokaa, hygienituot-
teita, leluja tai vaatteita.
 Klubin tai piirin on helppo järjestää 
paikkakunnallaan Auta lasta, auta perhettä 
-keräys. Tapahtumaa varten sovi klubisi tai 

Valtakunnallinen 
Hyvän Päivän teema
Vuosittain 8.10. järjestettävän Hyvän Päivän 
lionsklubien valtakunnallisena teemana on 
tänä vuonna järjestää Auta lasta, auta per- 
hettä -keräyksiä.
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LC Vantaa/Kaivokselan keräyksen jakaa eteenpäin Vantaankosken seurakunta. Keräystä järjestettiin neljän lionin voimin, joista kuvassa ovat Juha Hirvonen, 
Reijo Sandberg ja Juhani Sorsanen.
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LC Helsinki/Pasila otti presidentti Hannu Rantapään 
johdolla kauppiasharjoittelija Eveliina Porkan 

pyynnöstä kopin ja lähti järjestämään K-Supermarket 
Triplaan Auta lasta, auta perhettä -keräystä.
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Äänenne on kuultu
MILLAISISTA OSASISTA leijonatoiminta Suomessa koostuu? Ketkä ovat tekijöitä, mikä 
on piirin funktio, mitä Lions-liitto tekee? Piirin ja liiton tehtävä on tukea klubeja – 
koetaanko, että näin tapahtuu?
 Strategiaa työstettiin jokaisen piirin ja liiton toimikuntien kanssa. Sadat leijonat 
kertoivat näkemyksiään toimintatavoistamme ja esittivät parannusideoita. Jäsenkyse-
lyt toivat kuuluviin tuhansien jäsenten äänen. Näitä ajatuksia ovat nyt piiri- ja liitto-
toimijat työstäneet kauden alusta asti ja jo tämän kevään aikana piirien osaajat vas-
taavat teidän huutoonne.
 Mitä tehdä, kun leijonia ei tunne kukaan? Koko klubi voi osallistua kolmiosaiseen 
some-valmennukseen. Osaamme sen jälkeen moninkertaistaa yksittäisten viestiem-

me tavoittavuuden. Millaiset viestit saavat näkyvyyttä? 
Aktiviteettitiedotteiden lisäksi tarinat ja päivitykset, 
joita on helppo luoda yhtenäisen yleisilmeen takaaville 
mallipohjille.
      Aina vaan teemme niitä samoja aktiviteetteja ja 
tuemme samoja kohteita. Onko apumme tärkeää? Ihan 
varmasti on, mutta olisiko paikkakunnalla muita, jotka 
voisivat tarvita apuam-
me kipeämmin? Otta-
kaa yhteyttä alueenne 

toimijoihin ja kartoittakaa palvelun tarve. Vaikka 
tarve olisi klubia isompi, voitte löytää kumppaneita 
tekemään kanssanne jotain uutta, merkityksellistä 
ja klubia piristävää.
 Miten saamme jäsenet pysymään mukana klubin 
toiminnassa? Osallistuittehan tammikuiseen jäsen-
kyselyyn, jonka kautta klubi sai tietoa siitä, millaisessa
toiminnassa jäsenet haluavat olla mukana? Tämä 
kysely on jokavuotinen mahdollisuus klubille 
kehittää jäsentyytyväisyyttään, kyselyn tulok-
sista keskusteleminen on hyvää jatkoa viime 
kauden arvokeskusteluille.
 Miten saamme uusia jäseniä, kun ”kaikkia
tuttuja on jo kysytty”? Osallistumalla syksyl-
lä yhteiseen Lioniksi kutsu -kampanjaan, 
jota liitto tukee maanlaajuisella markki-
noinnilla. Ottamalla aktiviteettien yhtey-
dessä käyttöön digitaalisia työkaluja, joilla 
saamme kiinnostunutta yleisöä seuraa-
maan viestintäämme ja tutustumaan toi-
mintaamme.
 Olemme kuulleet äänenne ja täyttä-
neet tehtäväämme – tarjolla on ohjeita 
ja apua pulmiinne. Tuloksia ei kuiten-
kaan saa avaimet käteen -periaatteella, 
tulevaisuuden tekeminen on teidän kä-
sissänne.•
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Jäsenkyselyt 
toivat kuuluviin 
tuhansien 
jäsenten äänen.
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VARAPUHEENJOHTAJALTA
nina moilanen

Varapuheenjohtaja 2023–2024

Keräyksen materiaalit 
päivitettiin
AUTA LASTA, AUTA PERHETTÄ -kampanjan tu-
kimateriaalit on päivitetty. Roll up -aineisto 
päivitettiin joulukuussa. Jos haluat teettää 
klubille tai piirille oman roll upin, voit tilata 
painovalmiit tiedostot osoitteesta viestinta@
lions.fi. Liiton toimistolla on myös kaksi suo-
menkielistä ja yksi ruotsinkielinen roll up, 
jotka ovat lainattavissa postimaksua vastaan.
 Myös kauppiasinfo, yleisöinfo ja flyer 
jaettavaksi kaupassakävijöille on päivitetty 
tammikuussa.• 

Täydennettävät pdf-tiedostot löydät liiton 
kotisivuilta www.lions.fi/toiminta/lapset-ja-nuoret/
auta-lasta-auta-perhetta-aktiviteetti/

lähialueen klubien kanssa yhteistyössä lähi-
alueen kauppiaan kanssa keräyksen järjes-
tämisestä kaupan tiloissa ja selvitä paikka-
kunnalta toimija, jonka kautta kerätyt päivit-
täistavarat ja elintarvikkeet toimitetaan apua 
tarvitseville.
 Mikäli näet lähikaupassasi lionsklubin 
keräyspisteen, osallistu. Pienikin apua auttaa 
paikkakuntasi vähävaraisia perheitä.•
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AJANKOHTAISTA
Koonnut Anna-Kaisa Jansson

L
ähes sama työryhmä kuin viime tal-
vena on rakentanut uuden kansain-
välisen kampanjan puukaminoiden 
toimittamiseksi Ukrainaan. PCC 
Heikki Hemmilä Ylivieskasta, PDG 

Björn Hägerstrand Maarianhaminasta ja 
LCIF-aluejohtaja Jyri Kurki Helsingistä pal-
kittiin Hyvän Päivänä todennäköisesti edel-
lisen kauden tunnetuimman ja eniten nä-
kyvyyttä Euroopassa ja maailmalla saaneen 
lions-aktiviteetin ”Winter is Coming to Uk-
raine” toteuttamisesta. Uuteen projektiin liit-
tyi mukaan myös metallialan yrittäjä PDG 
Petri Lappi tuotantovastaavaksi.
 Lisäarvoa ja näkyvyyttä tuottaa yhteis-
työ LCIF:n kanssa. Kampanjatiimi saa tukea 
auditointiin, kaikki lahjoitusvarat rekisteröi- 
dään lahjoittajan LCIF-tilille, mikä mahdol-
listaa Melvin Jones Fellowship -jäsenyyksien

Bussimainoskampanja 
käynnistyi
anna-kaisa jansson

MAALISKUUN PUOLIVÄLISTÄ alkaen olem-
me mainostaneet bussien perämainoksis-
sa Porissa, Lahdessa ja pääkaupunkiseu-
dulla. Mainoskampanjassa etsitään ehdo-
tuksia Vuoden Hyväntekijäksi neljän vii-
kon ajan.
 Mainokset ovat jatkoa helmikuus-
sa käynnissä olleelle somemainoskam-
panjalle Facebookissa ja Instagramissa. 
Somessa tavoitimme kuukauden aikana 
noin 75 000 ihmistä ja saimme mainok-
sille 330 000 näyttökertaa. 
 Tammikuussa kampanjoimme so-
messa lisätäksemme Auta lasta, auta 
perhettä -keräysten tunnettuutta. Tam-
mikuun aikana saimme mainoksille yli 
250 000 näyttökertaa ja tavoitimme yli 
82 000 ihmistä.
 Mikäli mainokset eivät ole osuneet 
sinun somevirtaasi, voit käydä kurkkaa-
massa niitä liiton Facebook-tilin mainos-
kirjastosta.•

Talvi tulee Ukrainaan 
-kampanja jatkuu
Koska Ukrainassa sota ei hiljene, sähköstä, polttoaineista 
ja lämmöstä on entistä suurempi puute kuin vuosi sitten, 
jolloin yhdessä 13 lionsmaan kanssa toimitimme Ukrainan 
kouluille	yli	2 200	suurta	generaattoria.	Nyt	kehitimme
jatkohankkeen puukaminoiden toimittamiseksi.
pcc heikki hemmilä, projektin suomen maakoordinaattori ja rahastonhoitaja

Mallinnuskuvassa hahmotelma siitä, miltä 
kampanja tulee näyttämään käynnistyessään 
pääkaupunkiseudulla, Porissa ja Lahdessa 
maalis-huhtikuussa.
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Tilauksessa on jo kolme täyttä rekkalastillista 
kaminoita toimitettavaksi perheille Kaakkois-
Ukrainaan.
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LCIF-aluejohtaja Jyri Kurki vasemmalla, PDG 
Björn Hägerstrand ja PDG Petri Lappi esittelivät 
kamina-kampanjaa myös NSR-kokouksessa Norjassa.
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hakemisen. Kunhan maksun viitteessä il-
moitetaan vain lahjoittajan kansainvälinen 
jäsennumero, oli se sitten yksityinen lion, 
lionsklubi tai piiri.
 Maaliskuun alkuun mennessä mukaan 
on lähtenyt lähes 30 Lions-maata Australiaa,
Etelä-Koreaa ja Kanadaa myöten. Varoja oli 
siihen mennessä kertynyt lähes 500 000 eu-
roa, josta Suomen osuus yli 90 000 euroa. 
Suomesta mukaan on tullut 216 klubia tai 
yksittäistä lionia.
 Maaliskuun alussa tilauksessa on jo yli 
3 000 kaminaa, kolme täyttä rekkalastia. Ke-
räys päättyi maaliskuun 2024 lopussa.
 Projektin rahaliikenne hoidetaan myös 
tällä kertaa LC Ylivieskan aktiviteettitilin 
kautta. LCIF-yhteistyön takia varat siirretään 
USA:han rekisteröitäväksi, ja maksetaan sit-
ten laskujen mukaan konepajoille ja rekkafir-
moille.•
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Miljoona mahdollista lionia
VUONNA 1965 SUOMEEN SYNTYI  47 uutta lionsklubia. Kun viime kaudella uusia klubeja 
syntyi tasan yksi, näyttää siltä, että jossain vaiheessa lionstoimintamme on kiihkei-
den kasvun vuosikymmenten jälkeen asettunut urilleen ja vakiintunut. 
 Samalla olemme kadottaneet osaamisemme uusien klubien perustamisesta ja 
lionstoiminnan aktiivisesta levittämisestä. Tästä on puhunut myös LCI:n toinen vara-
presidentti, A. P. Singh, joka tammikuussa NSR:n kokouksessa toivoi, että me 
pohjoismaiden leijonat ”rikomme lasikaton” ja opimme jälleen perustamaan uusia 
klubeja.
 Jäsenpotentiaali ei ole Suomesta lähes 60 vuodessa kadonnut mihinkään. Vuonna
1965 Suomen väkiluku oli 4,6 miljoonaa ja vuodenvaihteessa Suomessa asui 5,6 mil-
joonaa ihmistä. Tällä hetkellä täällä on siis asukkaita reilu miljoona enemmän kuin 

sinä vuonna, jolloin syntyi 47 uutta klubia. 1965 
ei ollut mikään poikkeusvuosi vaan 60–70-luvuilla 
vuosittain perustettiin kymmeniä klubeja. Vuon-
na 1992 jäsenmäärä oli korkeimmillaan ja tuolloin 
28 974 suomalaista lionia eli maassa, jossa asui 
600 000 ihmistä vähemmän kuin tänään.
 Nykyinen tilanne ei ole mikään luonnonlaki 
ja me voimme päättää rikkoa tuon ”lasikaton”, ot-

taa lionstoiminnan tulevaisuuden ohjat haltuumme ja kääntää klubien ja jäsenten 
määrän uuteen kasvuun. Liiton tulevan kauden toimintasuunni-
telmaesityksessä kutsutaan kaikki Suomen klubit mukaan tal-
koisiin. Lioniksi kutsu -kampanjassa toimintakauden alussa 
klubit avaavat ovensa uusille leijonille ja tarjoavat heille heti 
jäsenyyden alussa useita mahdollisuuksia päästä maista-
maan lionien hienoa palvelutoimintaa. Tätä tuetaan liiton 
maksamalla valtakunnallisella mainoskampanjalla, joka 
tulee laittamaan potentiaaleja lioneita liikkeelle kohti nii-
tä klubien avoinna olevia ovia.
 Samalla käynnistetään johdonmukainen työ, 
jossa uusia klubeja perustetaan kaikkialle Suo-
meen. Sen myötä meille syntyy kokemusta ja 
osaamista niistä tavoista ja menetelmistä, joita 
käyttämällä saamme uusia klubeja liikkeeseen 
myös tulevaisuudessa. Tavoitteena on perus-
taa vuosittain 30 uutta klubia. Käytännössä se 
on kaksi klubia piiriä kohti. Melkein jokainen 
meistä pystyy keksimään piirinsä alueelta 
kuntia, kyliä, kaupunginosia ja asuinaluei-
ta, joissa on kohtuullisesti asukkaita, mutta 
ei vielä klubia. Näitä paikkoja saa paljastaa 
jäsenjohtaja Hannu Ojalalle tai minulle.
 Kun olemme toistaneet tätä kolme 
kautta peräkkäin, uskallan veikata, että 
”lasikatto” on rikottu ja jäsenkehityksen 
suunta on käännetty nousu-uralle. Siinä 
miljoonassa on monta lionia.• 

TOIMINNANJOHTAJALTA
petri kaukiainen

Toiminnanjohtaja

Kutsumme
Suomen klubit
mukaan talkoisiin.
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TAPAHTUMAKALENTERI

TOIMINTAKAUSI 2023–2024

HALLITUKSEN KOKOUKSET
• 18.4. / 24.5. / 13.6.

KUVERNÖÖRINEUVOSTON KOKOUKSET
• 26.5. Järjestäytymiskokous 2024–2025    
 Turku

VUOSIKOKOUS
• 24.–26.5. Turku

KANSAINVÄLISET KOKOUKSET
• 21.–25.6. Kansainvälinen 
 vuosikokous, Melbourne, Australia

MESTARUUSKILPAILUT
• 13.–14.4. Lentopallo, LC Urjala
• 18.3.–27.4. Keilaus, LC Imatra/Vuoksi
• 24.5. Golf, Aura Golf Turku, 
 LC Naantali/Svingi

Vertaile jäsentiedot 
rekistereissä
markku patrikainen, 
ict-työryhmä, puheenjohtaja

MYLCI:N JÄSENTIETOJEN muutosten siirrossa
liiton rekisteriin esiintyy puutteita silloin 
tällöin. Tämän vuoksi liiton rekisterissä voi 
roikkua eronneiden jäsenten tietoja tai uu-
sien jäsenten tietoja ei löydy.
 Puutteiden vuoksi saattaa esimerkiksi 
vuosikokousten edustajamäärien laskennas-
sa esiintyä virheitä tai klubien kotimaisten 
jäsenmaksujen summat ovat väärin.
 Nyt onkin hyvä aika ennen kauden 
vaihdetta klubeissa sihteerin tai hallintovir-
kailijan käydä läpi vertailu näiden kahden 
rekisterin kesken ennen piirien ja liiton vuosi-
kokouksia. 
 Lähtökohtaisesti MyLCI:ssä oleva tieto 
on oikein, joten liiton rekisterin poikkeamat 
pitää korjata. Korjaustarpeista voi ilmoittaa 
sähköpostilla osoitteeseen rekisteri@lions.fi.
Korjattavasta jäsentiedosta pitää ilmoittaa 
ainakin nimi ja eronneen jäsenen kohdalla 
eroamispäivämäärä ja vastaavasti uuden jä-
senen kohdalla liittymispäivämäärä.•
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EDUT LIONS-LIITON PIIREILLE
JA KLUBEILLE 

Ehdota Vuoden Hyväntekijää
anna-kaisa jansson

VUODEN HYVÄNTEKIJÄ on leijonahenkinen 
persoona, joka luo ja ylläpitää yhteisym-
märrystä, toimii epäitsekkäästi ja puolustaa 
heikompia. Onko sinulla mielessäsi merki-
tyksellisin Vuoden Hyväntekijä? Tee ehdo-
tuksesi, Suomen Lions-liitto palkitsee vuo-
sittain Hyvän Päivänä Vuoden Hyväntekijät.
 Vuoden Hyväntekijää voivat ehdot-
taa kaikki suomalaiset. Toukokuun lopus-
sa julkistetaan jatkoon päässeet ehdotukset 
yleisöäänestykseen. Palkitsemiset tehdään 
Hyvän Päivänä 8.10.2024. Lisäksi Hyvän Päi-
vänä palkitaan Vuoden lion Hyväntekijä, jota 
voivat ehdottaa lionsklubit ja klubilaiset.
 Tee ehdotuksesi 15.5.2023 mennessä 
osoitteessa www.lions.fi/ehdota2023. Laita 
ehdotukseesi kuvaus palkittavan toiminnasta
ja sen vaikutuksista ja yhteystietosi.•
Lue lisää www.lions.fi.

Yhdistysavaimelta 
kotisivualusta klubeille 
anna-kaisa jansson

TIESITKÖ, ETTÄ Yhdistysavain ja Suomen 
Lions-liitto tarjoavat yhteistyössä kaikille 
lionsklubeille edulliset ja helppokäyttöiset 
työkalut kotisivujen ylläpitämiseen Yhdis-
tysavaimella.
 Yhdistysavaimen julkaisualustan sup-
peimman version saavat lionsklubit käyt-
töön jopa maksutta. Maksullisistakin 
versioista klubit saavat 20 prosentin alen-
nuksen.•
Lisätietoja Yhdistysavaimen asiakaspalvelusta 
sähköpostitse asiakaspalvelu@yhdistysavain.fi 
tai chatissa osoitteessa www.yhdistysavain.fi.

AJANKOHTAISTA

Vuonna 2023 Vuoden Hyväntekijänä palkittiin 
Sukevan Sulttaani eli Mika Hujanen.

Carita Lindström aloitti 
taloussihteerinä
CARITA LINDSTRÖM on aloittanut 1.11. alkaen 
Suomen Lions-liiton toimistossa taloussih-
teerinä. Hän tekee 70-prosenttista työaikaa 
ja työskentelee Lions-liitossa tiistaista tors-
taihin.
 Lindström on työskennellyt moni-
puolisissa taloushallinnon tehtävissä kol-
misenkymmentä vuotta ja jatkaa edelleen 
osa-aikaisena kirjanpitäjänä toisessa työ-
paikassaan. Kansainvälisen kaupankäynnin 
koulutuksensa hän on hankkinut North Ca-
rolina State Universitystä vuonna 1991 sekä 
taloushallinnon ammattitutkinnon vuonna 
2006. Aiempiin työpaikkoihin on kuulunut 
monien eri alojen yrityksiä niin Suomessa 
kuin Yhdysvalloissakin.•

Ilmoittautuminen 
LionsConiin on käynnissä
106. LIONS INTERNATIONALIN vuosikokous 
järjestetään 21.–25. kesäkuuta 2024 Mel-
bournessa, Australiassa. Lions Interna-
tionalin vuosikokouksessa voit juhlia si-
toutumistamme maailman palvelemiseen 
yhdessä muiden lionien ja leojen sekä 
ystäviesi kanssa ja saada uusia ystäviä. 
Lions Internationalin johtajat ja henkilö-
kunta isännöivät erilaisia informatiivisia 
seminaareja, jotka inspiroivat palvelua ja 
auttavat sinua saamaan kaiken irti koke-
muksestasi vuosikokouksessa. Ilmoittau-
tuminen on parhaillaan käynnissä.• 

Lue lisää kansainvälisen järjestön sivuilta 
https://lcicon.lionsclubs.org/fi/.

• Liiton jäsenyhdistyksille suunniteltu   
 valmis ulkoasu, joka on yhteneväinen 
 liiton ulkoasun kanssa

• Veloituksetta käyttöön liiton oma   
	 verkkotunnuspääte	(klubinnimi.lions.fi)

• Mahdollisuus käyttää myös omaa   
 verkkotunnusta sivuston osoitteena 
 Start-versiosta lähtien

• 20 % alennus Yhdistysavaimen   
 maksullisista versioista

• Kokeile Yhdistysavainta 
 sitoumuksetta ilmaisversiolla: 
 www.yhdistysavain.fi/liitot/lions/
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Sydäniskurikampanja jatkuu 
SUOMALAISTEN LIONSKLUBIEN yksi merkittävin
humanitaarinen aktiviteetti, sydäniskuriak-
tiviteetti on ollut käynnissä hieman yli neljä
vuotta. Laitteita on toimitettu jo noin 250 
kappaletta.
 Ensimmäiset lionsklubien sydäniskuriti-
laukset tehtiin tammikuussa 2019. Laitetoi-
mittaja Rescue Training Housen toimitus-
johtaja Harri Karlenius muistuttaakin, että 
akkujen uusinta alkaisi olla pian ajankohtais-
ta ensimmäisten laitehankintojen kohdalla.
 Sydäniskuri- eli defibrillaattori-kampan-
ja jatkuu edelleen. Se on kaikkien lionsklu-
bien aktiviteetti, jonka hyöty tulee kaikkien 
ihmisten turvaksi. Sydäniskurien ansiosta on 
kymmeniä henkiä saatu pelastettua.
 Onko teidän klubinne jo lahjoittanut 
alueellenne defibrillaattorin?• 
Lue lisää sydäniskurikampanjasta liiton kotisivuilta 
www.lions.fi/toiminta/paikallinen-yhteistyo/
lionstyota-sydanten-hyvaksi. 

Somemarkkinoinnilla näkyvyyttä
OLETKO TULLUT AJATELLEEKSI, että LION-digilehti on toimintamme markkinointiin 
aivan loistava työkalu. Kun luet mielenkiintoisen jutun, voit saman tien jakaa sen 
ystäväpiirisi nähtäväksi omalle somekanavallesi. Näin juttujen kattavuus ja elinkaari 
pitenevät merkittävästi.
 Entäpä jos LION-lehdessä julkaistun klubinne jutun jakaisi vaikka jokainen klu-
binne jäsen omalle somekanavalleen, kuinka suuri näkyvyys tapahtumallenne tulisi-
kaan? Ja innostaisiko se jopa uusia jäseniä mukaan klubiinne?
 Tiesitkö, että digilehti ja sen mobiilisovel-
lus on meille jäsenetu, jonka kansainvälinen 
järjestömme on tarjonnut jo vuodesta 2017. 
Sen kautta pääset lukemaan LION-lehden 
missä ja milloin tahansa ja voit selailla lehti- 
arkistosta myös aiemmat numerot.
 Somekanavat ovat kustannustehokas tapa 
kertoa toiminnastamme. Orgaanista sisältöä voi
tuottaa aivan ilmaiseksi ja markkinointiakin voi tehdä hyvin kohtuullisella budjetilla. 
Myös Suomen Lions-liiton viestinnällä on pyörinyt mainoskampanjat Facebookissa 
ja Instagramissa tänäkin keväänä.
 Tammikuussa kampanjoimme valtakunnallisesta aktiviteetistamme, Auta lasta, 
auta perhettä -keräyksistä. Mainoksille tuli yli 250 000 näyttökertaa ja tavoitimme yli 
82 000 ihmistä. Mainoksilla innostimme niin yleisöä osallistumaan keräykseen kuin 
potentiaalisia uusia jäseniä auttaviksi käsipareiksi ja ehkä lopulta myös klubin varsi-

naisiksi jäseniksi. Toivottavasti joku klubi innostui myös 
järjestämään alueellaan oman keräyksen.

 Helmikuussa siirryimme kertomaan Hyvän 
Päivästä ja etsimään ehdokkaita Vuoden Hyvän-
tekijäksi. Näillä mainoksilla saavutimme kuukau-
dessa yli 75 000 ihmistä ja yli 320 000 näyttöker-
taa. Mikäli mainokset eivät ole osuneet sinun 
somevirtaasi, voit käydä kurkkaamassa niitä lii-
ton Facebook-tilin mainoskirjastosta.
 Maaliskuussa kokeilimme monikanavaisen 

mainonnan voimaa ja lähdimme tekemään 
Hyvän Päivän teemasta neljän viikon 
bussien perämainoskampanjaa pää-
kaupunkiseudulla, Lahdessa ja Porissa. 
Vinkkaa liiton viestintään kuvalla, jos 
näet lionsmainontaa liikenteessä.
 Loppukeväästä pyöräytämme jäl-
leen käyntiin somemainokset ympäristö-
teemasta ja Hyvän Päivän ehdokkaista. 
Valtakunnallinen somemarkkinointi 
ja somemarkkinointiosaamisen tuke-
minen paikallistasolla kuuluvat myös 
olennaisena osana käynnistyvään Lio-
niksi kutsu -kampanjaan. Tervetuloa 
mukaan pitämään yhdessä toimin-
taamme ja monia tapojamme tehdä 
hyvää esillä.•

Digilehti on työkalu 
toimintamme 
markkinointiin.
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PÄÄTOIMITTAJALTA
anna-kaisa jansson

Päätoimittaja

Lue LION-lehteä myös diginä 
LATAA ITSELLESI App Storesta tai Google 
Playsta Suomen LION-lehden mobiilisovel-
lus, niin saat reaaliajassa tiedon, kun seu-
raava lehti on ilmestynyt. Voit lukea LION- 
lehteä entistä helpommin missä ja milloin 
tahansa mobiililaitteella.
 Jaa digilehdestä myös oman klubisi kuu-
lumisia, vaikka klubinne Facebook-sivuille. 
Digilehdessä suoran osoitteen juttuun löydät 
klikkamalla jutun vieressä olevaa laatikko-
ikonia, jolloin avautuu ruutu, josta saat kopioi-
tua suoran linkin juttunne jakamista varten.•
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KUTSU
KUVERNÖÖRI-

NEUVOSTON
JÄRJESTÄYTYMIS-

KOKOUKSEEN
1/2024–2025

Aika: Sunnuntai 26.5.2024 klo 9.00
Paikka: Radisson Blu Marina Palace Hotel,

Linnankatu 32, 20100 Turku

Kutsumme vuosikokouksessamme 
kaudelle 2024–2025 valitun 

kuvernöörineuvoston jäsenet sekä 
liiton toimialajohtajat kuvernööri-

neuvoston järjestäytymiskokoukseen, 
joka pidetään vuosikokousviikonlopun 

sunnuntaina 26.5.2024 klo 9.00. 

Tervetuloa!

SUOMEN LIONS-LIITTO RY
 Mika Pirttivaara Petri Kaukiainen
 puheenjohtaja  toiminnanjohtaja

K
olmipäiväisen tapahtuman jär-
jestivät LC Kirkkonummi-Kyrks-
lätt, LC Kirkkonummi-Kyrks-
lätt/NICE, LC Kirkkonummi/
Nord, LC Siuntio-Sjundeå/Char-
lotat ja Suomen Lions-liitto.
     Avajaisissa liiton puheenjoh-

taja Mika Pirttivaara sanoi kuulijoille usko-
vansa, että on käynnistymässä mielenkiintoi-
nen viikonloppu, joka valottaa strategiaa ja 
tulevaisuutta.
 – Tänään teemme rohkeita päätöksiä, 
joista uudistuminen lähtee liikkeelle.
 Kirkkonummen kunnan tervehdyksen 
toi kunnanvaltuuston puheenjohtaja Tony 
Björk. Hän esitteli Kirkkonummen kunta- 
strategiaa, joka myös tähtää vuoteen 2030, 
kuten Lions 2030 Strategia.
 Björk toivoi, että lionit jatkavat hyvää 
työtä, jolla on suuri merkitys yhteiskunnassa.
 Päätössanat lausui B-piirin piirikuver-
nööri Pauli Anttila. Anttilan mukaan pi-
dämme aivan liian vähän meteliä siitä, miten 
paljon lionit tekevät hyvää..
 Anttila muistutti, että uusien jäsenten 
hankinnan lisäksi myös nykyisistä jäsenistä 
tulee pitää huolta, etteivät jäsenet lähtisi liian 
aikaisin pois toiminnasta.
 – Toiminnassa ei tarvitse olla kaikille 
kaikkea, vaan jokaiselle jotakin.

Kuvernöörineuvosto linjasi tulevaa kautta
Kuvernöörineuvoston kokous käynnistyi 16.3. Kirkkonummen
Majvikissa juhlavasti Leijonahengen tahdissa yli 80 osallistujan voimin.
anna-kaisa jansson, päätoimittaja

Seminaareissa leotoimintaa
ja jäsenkyselyä
Iltapäivän ohjelma jatkui kahdella seminaari-
osuudella. Ensimmäisessä osuudessa leot he-
rättelivät miettimään miten lionien ja leojen 
yhteistyötä voitaisiin kehittää.
 Ohjelmassa oli paneeli, johon osallistui 
lion Antti Forsell, leo-lion Teemu Laitinen 
ja tuore leo Ingo Tönnov. Paneelin kysymyk-
sissä mietittiin muun sitä, millä perusteella 
leo haluaisi liittyä lionsklubiin, minkä pitäisi
olla eri tavalla, jotta parhaat puolet leotoi-
minnasta siirtyisi mukana lionstoimintaan ja 
miten lionien sukulaiset saataisiin liittymään 
leoihin. Paneelia fasilitoi leojen kauden pre-
sidentti Anniina Laakso.
 Leojen toiminnallisessa osuudessa järjes-
täydyttiin jonoon leijonaiän mukaan, raken-
nettiin yhteistyössä Olipa kerran leo -tarinaa 
ja harjoiteltiin leojen ja lionien yhteistyötä te-
kemällä mahdollisimman korkeaa rakennel-
maa spageteista ja vaahtokarkeista ryhmissä.
 Leojen osuuden päätti Poika saunoo -kap-
pale, jota tanssitaan Leo Europa Forumeissa, 
eli LEF-tapahtumissa. Leojen tanssiopetuk-
seen osallistui suurin osa kokousväestä.
 ARS:n terveiset toi hallituksen puheen-
johtaja PDG Jari Hautala.
 Strategiatyön tuki -työryhmän puheen-
johtaja Timo Tanskanen puolestaan esitteli 
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Leoseminaarin toiminnallisissa osuuksissa harjoiteltiin tanssiliikkeitä Poika saunoo -kappaleen tahdissa ja ryhmätöissä mallinnettiin leojen ja lionien yhteistyötä 
rakentamalla mahdollisimman korkeita teoksia spagetin ja vaahtokarkkien avulla.
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71. VUOSIKOKOUS
25.5.2024 TURUSSA

Espoossa 10.6.2023 pidetyn vuosikokouksen päätöksen 
mukaisesti Suomen Lions-liitto ry:n 71. vuosikokous 

pidetään Turussa 25.5.2024.

Kutsumme täten kaikkia maamme klubeja 
lähettämään kokoukseen edustajansa, 

jotka määräytyvät sääntöjemme § 9 mukaan. 

Klubin virallisiksi edustajiksi katsotaan lionit, 
jotka ilmoittautumisen yhteydessä esittävät klubin varmentaman 

pöytäkirjanotteen tai valtakirjan heidän nimeämisestään 
klubinsa edustajiksi. Vuosikokouskutsu esityslistoineen 
ja valtakirjoineen lähetetään lionsklubien presidenteille 

viimeistään 30 päivää ennen vuosikokousta. 
Vuosikokouksessa käsiteltävät asiat ovat tulostettavissa 

kotisivuiltamme (www.lions.fi – Jäsenille).

Vuosikokoukseen ja sen yhteydessä pidettäviin eri tilaisuuksiin 
ovat tervetulleita osallistumaan kaikki lionit perheineen ja leot.

 
Tervetuloa!

SUOMEN LIONS-LIITTO RY
 Mika Pirttivaara Petri Kaukiainen
 puheenjohtaja toiminnanjohtaja

71:A ÅRSMÖTET
25.5.2024 I ÅBO

Enligt beslut av årsmötet 10.6.2023 i Esbo 
håller Finlands Lionsförbund rf 

sitt 71:a årsmöte 25.5.2024 i Åbo.

Härmed inbjuder vi alla klubbar i vårt land 
till att sända sina representanter i enlighet med 

§ 9 i våra stadgar till mötet.  

Som officiella representanter för klubben betraktas de lions, 
som vid anmälan uppvisar av klubben bestyrkt protokollsutdrag 

eller fullmakt, som anger att de utsetts till klubbens representanter. 
Årsmöteskallelsen med föredragningslista och fullmakt sänds till 

lionsklubbarnas presidenter senast 30 dagar före årsmötet. 
De ärenden som behandlas på årsmötet, 

kan skrivas ut från vår webbsida 
(www.lions.fi/www.lions.fi – För medlemmar).

Alla lions jämte familjer och leos är välkomna att delta i årsmötet 
och till de tillställningar, som arrangeras i samband med detta.

 
Välkommen!

FINLANDS LIONSFÖRBUND RF
 Mika Pirttivaara Petri Kaukiainen
 Ordförande Verksamhetsledare

Kaksi aloitetta vuosikokoukselle
VUOSIKOKOUKSELLE jätettiin kaksi aloitetta. Kuvernöörineuvosto
käsitteli aloitteet ja antoi esityksensä vuosikokoukselle.
 LC Helsinki/Pohjois-Haaga esittää, että Suomen lionsklubit
voivat kahden seuraavan toimintakauden 2024–2025 ja 2025–
2026 aikana lahjoittaa aurinkokeittimiä Keniaan Lions-liiton 
valtakunnallisena aktiviteettina. Aurinkokeittimien käytön 
tavoitteena on auttaa paikallisia kyläyhteisöjä jokapäiväisessä 
elämässä, kohentaa elintasoa ja ehkäistä ilmastonmuutosta. 
Kuvernöörineuvoston päätösesitys on, että aloite hylätään.
 LC Tampere/Siilinkari esittää, että LIONS-sanan kirjai-
mista muodostettu perusperiaate muotoillaan tähän päivään 
sopivaksi, Luovuta Isänmaasi Onnellisempana Nuoremmille 
Sukupolville. Kuvernöörineuvoston päätösesitys on, että aloite 
hylätään.
 Seuraavat vuosikokouksen järjestäjät Turun vuosikokouk-
sen jälkeen ovat Rauma vuonna 2025 ja Oulu vuonna 2026. 
Vuoden 2027 vuosikokouksen järjestäjä puuttuu ja tämän 
vuoden vuosikokouksessa tulisi päättää vuoden 2028 vuosi-
kokouksen järjestäjästä. Määräaikaan mennessä ei ole tullut 
hakemuksia.•

vuoden alussa tehdyn jäsenhyvinvointikyselyn tuloksia. Kyselyyn on 
saatu ennätysmäärä vastauksia.

Poimintoja päätösasioista
Kuvernöörineuvosto käsitteli vuosikokouksen päätettäväksi esitet-
tävät asiat kuten toimintasuunnitelman ja talousarvion kaudelle 
2024–25, vuosikokousaloitteet ja esityksen liiton jäsenmaksun ko-
rottamisesta 39 eurosta 40,20 euroon per jäsen johtuen elinkustan-
nusten noususta. Liittymismaksuun ja kannatusjäsenmaksuihin ei 
esitetä muutoksia.
 Toimintasuunnitelman yksi keskeinen asia on jäsenmäärän kas-
vattaminen. Tulevalla kaudella toteutamme klubeille suunnattua jä-
senyysohjelmaa yhteistyössä piirien kanssa. Lisäksi käynnistämme 
Lioniksi kutsu -kampanjan, jolla saavutamme kansainvälisen järjes-
tön Mission 1.5 -aloitteen tavoitteen, joka tarkoittaa 9,5 prosentin 
nettolisäystä jäsenmääräämme. Lisäksi perustamme uusia klubeja 
alueille, missä lionstoimintaa ei vielä ole.
 KVN vahvisti liiton monivuotisten työryhmien puheenjohtajien 
jatkamisen tehtävissään ja uusiksi puheenjohtajiksi kausille 2024–
2026 Hyvän Päivä -työryhmän puheenjohtajaksi lion Ulla Karppi-
sen, LC Oulu-Uleåborg ja Orkester Nordeniin johtoryhmän puheen-
johtajaksi PID Tapani Rahkon, LC Järvenpää/Jean Sibelius. Kausille 
2024–2027 KVN vahvisti Lions Questin maajohtajaksi PDG Kristiina
Jäntin, LC Espoo/Aurorat ja Ympäristöleijonien puheenjohtajaksi 
PDG Markku Kivisaaren, LC Mäntyharju. KVN päätti, että ensi kau-
delle ei nimetä sääntötyöryhmää, vaan se kootaan tarvittaessa.
 Kuvernöörineuvosto hyväksyi selvityksen Punainen Sulka -avus-
tusten toteutumisesta sekä Punainen Sulka -rahaston tulevan kauden
suunnitelman. Kaudella 2024–25 Punainen Sulka -avustuksilla ha-
lutaan tukea erityisesti klubeja uusien leoklubien käynnistämisessä,
erilaisten lasten ja nuorten aktiviteettien kehittämistä sekä Lions 
Quest -koulutuksiin osallistumista sellaisilta alueilta, joilla ei ole pai-
kallisia lionsklubeja. Lisäksi Punainen Sulka -rahastosta tuetaan Or-
kester Nordenin toimintaa orkesterin Suomen kaudella.•
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Kauden suurin Lions-tapahtuma 
järjestetään Turussa 
Maineikas Logomo, Turku ja A-piirin klubit tulevat tarjoamaan 
jälleen muistoihin jäävän vuosikokouksen, jossa on tarjolla asiaa, 
tutustumista paikkakuntaan ja vähän etäämmällekin. 
VUOSIKOKOUS / markku patrikainen, päätoimikunta, tiedotus V

uosikokous järjestetään tänä 
vuonna jo toukokuussa, 24.–
26.5. Juhlava lauantai-ilta pitää 
sisällään perinteisten puheiden 
ja palkitsemisten lisäksi pöy-
tiin tarjoiltavan huippuluokan 
illallisen, tasokasta musiikkia 

nimekkäine solisteineen sekä tietysti tanssia. 
 Jos et vielä ole ilmoittautunut mukaan, 
tee se nyt! Ohjeet ilmoittautumiseen, kuten 
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kaikkeen muuhunkin tapahtumaan liit-
tyvään löytyvät kokouksen kotisivuilta 
vk2024.lions-piiri107a.fi.
 Ilmoittautuminen on mahdollista lii-
ton ilmoittautumisjärjestelmän kautta 
huhtikuun loppuun asti, joten varmistat-
han, että klubisi kohdalla asia on kunnos-
sa siihen mennessä.
 Valtakirjat äänestysoikeuden todenta-
mista varten voit lähettää kokouksen si-
vujen kautta etukäteen tai tuoda paikan 
päälle valmiiksi täytettyinä. Valtakirja on 
myös ladattavissa kokouksen tai liiton si-
vuilta ja täytettävissä sähköisesti tai käsin. 
Huomioithan, että klubikohtaisesti toimi-
tetaan vain yksi valtakirja, jossa ovat klu-
bin äänioikeutettujen osallistujien lisäksi 
klubin mahdolliset DG, IPDG ja PDG:t. 
Kannattanee antaa tämä tehtävä klubin 
sihteerin hoidettavaksi.
 Majoitusvaraukset hoituvat suoraan 
hotellien kanssa, mutta voit tutustua 
alueen hotelleihin etukäteen, sillä olem-
me koonneet niistä kokouksen sivuille 
kattavan paketin. Hotellien osalta kannat-
taa huomioida lioneille tarkoitetun kiin- 
tiön loppumisaika, koska sen jälkeen huo-
neet ovat yleisessä myynnissä.
 Camping-alueet heräilevät hiljalleen 
talvihorroksesta ja kerromme näistä koti-
sivuilla heti, kun tietoa on saatavilla. Ho-
tellien ja kokouspaikan väliset kuljetukset 
täsmentyvät myös huippuhetkeen men-
nessä.

Yksipäiväinen kokous
Virallinen kokoustapahtuma on nyt en-
simmäistä kertaa yksipäiväinen, mutta 
olemme valmistautuneet siihen, että suuri
osa osallistujista saapuu jo hyvissä ajoin 
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Lauantain iltajuhlassa SUMU Big Band ja solisti Sami Saari tarjoavat musiikkia ja tanssia.
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Kuultavaa ja nähtävää 
Turussa
OHEISTAPAHTUMAT lioneille, ei vielä -lio-
neille, puolisoille ja seuralaisille.
 Lions SM Golf: Lions SM Golf 2024 
järjestetään Turussa vuosikokouksen 
yhteydessä 24.5. klo 9.30 Aura Golfin 
laadukkaalla kentällä luonnonkauniis-
sa Ruissalon saaressa. Kilpailuun voivat 
osallistua lionit, leot sekä perheenjäsenet. 
Mestaruuden voittaa kuitenkin paras lion 
tai leo.
 New Voices -tapahtuma: ”Erilaisuu-
desta moninaisuuteen ja taitoja elämi-
seen” 24.5. klo 16.00–18.30. Aiheina 
”Lions- merkityksellisin auttaja, strategi-
asta käytäntöön”, ”Mitä kuuluu lapsille ja 
nuorille? Mitä voimme tehdä?”, ”Tunne- 
ilmaston johtaminen”, ”Elämisen taitoja”. 
Verkostoitumista, ideointia ja keskustelua 
klo 18.30–19.30.
 Tutustuminen Paimion sairaalaan: 
Tuberkuloosisairaalaksi 1939 valmistu-
nutta parantolaa pidetään kansainvälises-
ti yhtenä funktionaalisen arkkitehtuurin 
maamerkkinä ja Alvar Aallon mestari-
teoksena. Mukaan mahtuu enintään 50 
henkilöä. Bussi lähtee lounaan jälkeen 
Logomosta klo 13.00. Kierros kestää puo-
lisen tuntia.
 Förin Äijä fundeeraa: ”Turkulaiseksi 
kolmessa vartissa eli oireet ja hoito” lau-
antaina klo 13.30–14.30. Tämä on tarkoi-
tettu kaikille niille, jotka ovat asuneet Tu-
russa vähemmän kuin 50 vuotta, mutta 
jotka silti haluaisivat oppia paikkakunnan 
kielen ja tavat. Tilaisuus alkaa Logomossa
tilassa GOTO33 heti lounaan jälkeen al-
kaen 13.30 ja kestää puolisen tuntia tai 
kolme varttia.
 Lounasristeily M/S Rudolfinalla: 
Puolisoille/seuralaisille lounas tarjotaan 
saaristolaislaiva M/S Rudolfinalla. Osal-
listuminen edellyttää lounaan sisältämän 
passin 1. tai 2. ostoa. Osallistujamäärä on 
rajallinen, enintään sata henkilöä. Kan-
sainväliset vieraat osallistuva risteilyyn. 
Hinta sisältää kuohuviinimaljan ja kul-
jetuksen Aurajoen rantaan. Tilataan var-
sinaisen osallistumispassin lisäosana en-
nakkoilmoittautumisen yhteydessä.•

>>>
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New Voices -teema 
kannustaa
kaisu miettinen, 
strategia 2030 suunnitteluryhmän jäsen, 
new voices -kumppani

LIONS 2030 STRATEGIAN suunnittelu valmistui 
ja on nyt toimeenpanovaiheessa. Samaan ai-
kaan Lions International on huomannut yh-
täläisiä tarpeita kehittää koko kansainvälistä 
järjestöä samaan suuntaan. 
 Kansainvälisen järjestön LCI:n lansee-
raama prosessi on nimeltään New Voices – 
Uudet Äänet. Tavoitteena on moninaisuuden 
lisääminen eli erilaisuuden hyväksyminen. 
New Voices Suomen koordinaattorina toimii 
Eija Kesti.
 Lions-yhteisöllä on kaikkialla maailmas-
sa sama haaste: jäsenet vanhenevat ja katoa-
vat. Vähennyskierre on saatava pysäytettyä. 
Siihen on kaksi lääkettä: yhteistyökumppa-
nuudet ja uudet jäsenet. 
 Kasvaaksemme visiomme mukaiseen ta-
voitteeseen Suomen merkityksellisin auttaja 
on yhteistyökumppanuuksien solmiminen 
arvossa arvaamattomassa. Parhaimmillaan 
se johtaa ekosysteemien rakentamiseen tai 
rakentumiseen. Nyt on viisasta laajentaa pii-
riä ja kutsua mukaan uusiksi jäseniksi heitä, 
jotka ovat aliedustettuina lions-auttajina.
 Tieto lionstoiminnasta auttajina on huo-
nosti yleisessä tietoisuudessa. On viisasta pa-
nostaa markkinointiin ja benchmarkata eli 
verrata omaa toimintaa järjestöihin ja yhtei-
söihin, jotka ovat markkinoinnin mestareita.

Positiivista palautetta
Vapaaehtoistoiminnassa on keskeistä, miten 
toimintaa johdetaan ja mikä arvo johtajuu-
delle annetaan. Miten saadaan johtamises-
ta osallistavaa ja motivoivaa? Eija Kestillä 
on hyvä johtamisen työkalupakki yhteiseen 
käyttöön. Esimerkiksi positiivisen palautteen 
antaminen sisältää voimaa.
 New Voices teema sisältää klubien kan-
nustamista, auttamista ja palkitsemista. Yk-
silöiden sijaan palkitaan klubeja onnistumi-
sesta tiettyjen periaatteiden mukaan.
 Lions 2030 Strategia astelee yhtä jalkaa 
LCI:n New Voices askelmien kanssa.•
Perjantaina 24.5.2024 klo 16.00–18.30, 
vuosikokousta edeltävänä iltana, organisoimme 
Turussa Radisson Blu Marina Palacessa tilaisuuden,
jossa syvennämme muun muassa Tunneilmaston 
johtamisen osaamista ja kuulemme puheenvuoron 
lionstoiminnan uudistamisesta. 
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perjantaina tai aikaisemmin viikolla paikan 
päälle. 
 Lions SM Golf alkaa jo perjantaina klo 
9.30 Ruissalossa Aura Golfin kentällä. Ki-
saan voit ilmoittautua kokouksen sivuilta 
tapahtuman linkistä. 
 Perjantaina illansuussa klo 16.00 alkaen 
päämajahotellissa Radisson Blu Marina Pa-
lacessa on mahdollista kuunnella kansain-
välisen New Voices -ohjelman alle sijoit-
tuvaa seminaaria ”Lions – erilaisuudesta 
moninaisuuteen”. Seminaarissa painotetaan 
toimintamme ja erityisesti auttajaroolimme 
merkityksellisyyttä.
 Seminaarin jälkeen on tila varattu seu-
rustelulle, ideoinnille ja verkostoitumiselle. 
Tästä on hyvä aloittaa kokousviikonloppu. 
Ilmoittautuminen etukäteen kokouksen si-
vujen kautta tilaisuuden linkistä.

Tule paikalle jo perjantaina
Ilmoittautuminen ja valtakirjojen tarkastus 
paikan päällä on mahdollista jo perjantai-
na klo 14.00–18.00 Logomon aulassa ja jat-
kuu samassa paikassa lauantaiaamuna klo 
8.00 kestäen kokouksen alkuun klo 10.30 
asti. Itse kokous on suunniteltu päättyväksi 
viimeistään klo 17.00, jonka jälkeen alkaa 
valmistautuminen illan juhlaan.
 Lauantai-ilta alkaa Melvin Jones/ARS 
-cocktailtilaisuudella Logomon LOGI-tilas-
sa niille, jotka ovat sen lunastaneet ilmoit-
tautumisen yhteydessä. Heti tämän jälkeen 

Virallinen kokoustapahtuma on nyt 
ensimmäistä kertaa yksipäiväinen.

>>>
ollaankin valmiita aloittamaan varsinainen 
ohjelma, joka pitää sisällään piirikuvernöö-
rin avauspuheen jälkeen pöytiin tarjoilta-
van illallisen, kiitospuheita ja palkitsemisia, 
sekä huipennuksena SUMU Big Bandin ja 
solisti Sami Saaren tarjoamaa musiikkia ja 
tanssia.
 Illan menun on suunnitellut Logomon 
keittiötoimen päällikkö Kristian Karnell. 
Ravintolamaailman halutuimpien tunnus-
tusten eli Pohjoismaiden Michelin-tähtien 
jakotilaisuus Michelin Guide Ceremony 
järjestettiin Suomessa ensimmäistä kertaa 
viime kesäkuussa Kristian Karnellin työ-
paikalla Turun Logomossa. Tuolloin yli 
400 kutsuvierasta ruokamaailman huipulta 
sai nauttia Karnellin ja hänen 50-henkisen 
tiiminsä valmistamasta peräti 17 ruokalajin 
menusta.
 Meidänkin illallisestamme on siis lupa 
odottaa hyvinkin paljon. Menu tarkemmin 
ja pöytävaraukset ryhmille vuosikokouksen 
kotisivuilta.•

Vuoden 2024 vuosikokoussivut sijaitsevat 
osoitteessa	http://vuosikokous.lions.fi/.

Seuraa uutisointia myös 
Facebook-sivuilta osoitteessa 
www.facebook.com/vk2024turku.

LUE LISÄÄ
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Pidetään hauskaa yhdessä
KUN OLIN piirikuvernöörinä, olimme vuo-
si vuodelta menettäneet suuren määrän 
jäseniä. Niinpä suunnittelin teeman, jo-
hon sisältyi työkaluja asian korjaamiseksi. 
Piirikuvernöörinä lanseerasin ”Hauskaa 
yhdessä” -teeman ja jaoin joka toiminta-
kuukausi tarjottimen, jossa oli erilaisia 

Ehdokkaat kaudelle 2024–2025
Suomen Lions-liiton ehdokkaat kaudelle 2024–2025 on asetettu. • Puheenjohtajaehdokkaaksi on ehdotettu nykyistä varapuheenjohtajaa
Nina Moilasta. Kannatustodistuksen antoi Nina Moilasen klubi, LC Vihti C-piiristä. • Varapuheenjohtajaehdokkaaksi on asetettu kaksi ehdo-
kasta: A-piiristä PDG Björn Hägerstrand, LC Åland/Culinaria ja E-piirin nykyinen piirikuvernööri, DG Antti Juva, LC Tampere/Kaukajärvi.

Merkityksellisiä tekoja 
OLEMME OTTANEET ensi askeleitamme koh-
ti tavoitettamme olla Suomen merkityk-
sellisin auttaja. Lions-liitossa on innos-
tuttu, ahkeroitu, oltu hämmentyneitä ison 
tehtävän edessä ja taas uudestaan innos-
tuttu. Piirien toimijat odottavat maltta-
mattomina uusia toimintaohjeita ja ma-
teriaaleja, jotta voivat lähestyä klubeja ja 
näyttää tietä tulevaisuutta kohden. Klubit 
ovat olleet innostuneita pilottiklubeja tai 
rauhallisen etäältä asiaa tarkkailevia.

Iloista auttamista yhdessä
MEILLÄ LEIJONILLA on syvä halu auttaa. 
Jokaisella paikkakunnalla on avuntar-
peita, joihin klubiemme palvelutyö voi-
daan kohdistaa. Tarpeet ja odotukset 
muuttuvat näinä aikoina nopeaa vauh-
tia. Osaammeko tunnistaa klubien alu-
eilla nämä tarpeet, tässä ja nyt?
 Leijonien palvelutyö tehdään klu-
beissa ja kentällä. Jokainen klubi on ai-
nutkertainen ja omanlaisensa. Tässä on 
lionstoiminnan erityinen vahvuus, jota 
meidän on vaalittava. 
 Jotta olemme tulevaisuudessa yhä 
merkityksellisempi auttaja, on meidän 
tuettava klubien hyvinvointia ja jäsenten 
tyytyväisyyttä. Jatkossa on lisättävä klu-
bien ja piirien yhteistyötä sekä klubien 
ja koko järjestön tunnettuutta ja näky-
vyyttä niin paikallisesti kuin valtakun-
nallisesti.
 Lions-liiton ja piirien tärkein teh-
tävä on tukea klubeja onnistumaan nii-
den palvelutyössä. Jokaisella klubilla on 
omanlainen tapa toimia ja tehdä palvelu-
työtään. Kun klubilaisilla on hyvä ja tur-
vallinen olla ja toimia keskenään niin ko-
kouksissa kuin aktiviteeteissakin, hyvän 
jakaminen muille on mielekästä ja iloista. 
 Meidän ja kumppaneiden, nykyisten 
ja uusien, yhteistyössä on paljon mah-
dollisuuksia. Myös Lions-liiton talou-
den osalla. Kumppanien kanssa olemme 
enemmän.
 Lions 2030 Strategia sekä Mission 1.5 
antavat niin klubien kuin koko Lions-lii-
ton tavoitteiden saavuttamiseen vahvan 
ja selkeän suunnan ja selkänojan.•
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 Ainainen muutokseen sopeutuminen 
on toisinaan raskasta. Meidän on kui-
tenkin luotava ja vahvistettava klubeissa 
kulttuuria, joka tähtää toiminnan jatku-
vuuteen ja palvelun vahvistumiseen. Tä-
män voimme saavuttaa vain tyytyväisten 
jäsenten kautta, määrätietoisella viestin-
nällä ja uusia ihmisiä houkuttelevalla toi-
minnalla. Näitä tavoitteita kohden ha-
luamme jokaista klubia auttaa.
 Merkityksellinen teko on yhden ih-
misen auttamista, klubisihteerinä toimi-
mista, lohkon puheenjohtajana tärkeän 
tiedon välittämistä, valmennuksen suun-
nittelua, piirin johtamista, liitossa työs-
kentelyä. 
 Lionstoiminta muodostaa ison kudel-
man, jossa jokaisella jäsenellä on avun to-
teuttamisessa oma tehtävänsä. Jokaisella 
teolla ja tekemättä jättämisellä on merki-
tys. Tänään voimme tehdä merkitykselli-
sen teon: valinnan innostuneen ja elinvoi-
maisen lionstoiminnan puolesta.•

107-A, PDG / LCIP BJÖRN HÄGERSTRAND
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työkaluja, joiden avulla klubien aktivi-
teetteja saataisiin entistä hauskemmiksi. 
Jos yhdessä on hauskaa, kaikki muu on 
mahdollista. 
 Kausi päättyi hyvin, ja saimme palkin-
non parhaasta jäsenkehityksestä ja olim-
me ainoa piiri, jonka kehitys oli positii-
vinen. Nyt haluaisin toteuttaa saman tee-
man kansallisella tasolla, ja se sopii hyvin 
myös meidän Lions 2030 Strategiaamme.
 Olen monta vuotta työskennellyt 
myös kansainvälisesti, ja sielläkin on pal-
jon tehtävää. Pohjoismainen yhteistyöm-
me on erittäin tärkeää, mutta organisaa-
tiota ja hankkeita on nykyaikaistettava. 
Kaikkien pohjoismaisten kontaktieni 
kanssa voin sen tehdä, varsinkin kun Suo-
men CC 2025–2026 toimii samana vuon-
na myös NSR:n puheenjohtajana.
 Toivon tukeanne hauskemman lions-
toiminnan ja uudistumisen puolesta!•

Pohjoismaista organisaatiota ja hankkeita on nykyaikaistettava.

Vahvistetaan klubeissa kulttuuria, joka tähtää palvelun vahvistumiseen.

Kumppanien kanssa olemme enemmän.
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NSR keskusteli auttamisesta vaikeina aikoina
Pohjoismaiden lionit kokoontuvat vuosittain tammikuussa 
yhteiseen kokoukseen ja tapaamiseen. Nordiska Samarbetsrådet 
eli NSR järjestettiin tällä kertaa Norjassa 19.–20.1. aivan 
Oslon lentokentän tuntumassa Gardermoenissa. Paikalla oli 
yli 70 lionia pohjoismaista sekä vieraita myös muista maista.
NSR / petri kaukiainen, toiminnanjohtaja

K
okouksen pääohjelmaa olivat 
seminaari otsikolla ”Humani-
tary work into a more troubled 
time – What now Lions?” sekä 
työskentely, jossa pohdittiin 
NSR-yhteistyön painopistei-
tä. Kokous osui kohtaan, jossa 

jännitteet maailmalla ovat kärjistyneet; Yh-
dysvaltojen ja Kiinan kilpailu on kiristynyt 
ja toisaalta Venäjän hyökkäys Ukrainaan on 
kestänyt melkein kaksi vuotta.
 Norjalainen professori Øystein Tunsjø 
avasi havainnollisesti Yhdysvaltojen ja Kii-
nan valtakamppailua, joka vaikuttaa kaikkial-
la maailmassa. Kiina on johdonmukaisesti ja 
tasaisesti vahvistunut vuosikymmenien ajan 
ja on jo noussut Yhdysvaltojen haastajaksi 
tai vaihtoehdoksi supervaltana. Polarisaatio 
maailmalla on kasvanut.

 Seminaarissa esiteltiin lionien moninai-
seen Ukrainan sodan uhrien auttamiseen 
ja avustustyöhön konfliktialueella liittyviä 
haasteita. Ahvenmaalainen PDG Björn 
Hägerstrand kertoi edellisenä talvena toteu-
tetusta eurooppalaisesta aggregaattihank-
keesta ja uudesta kaminaprojektista, joka 
esiteltiin NSR-kokouksessa.
 LCIF-aluejohtaja Jyri Kurki, Björn Hä-
gerstrand ja PDG Petri Lappi esittelivät kiin-
nostuneille ”Winter is coming to Ukraine 
part 2” -projektia, jossa lionit hankkivat ka-
miinoita Ukrainaan. Projekti on myös päässyt
LCIF:n hankkeiden joukkoon ja se onkin he-
rättänyt jo laajasti kiinnostusta Euroopassa ja 
maailmalla.
 Tunnustuksena pyyteettömästä ja väsy-
mättömästä humanitaarisesta työstään Hä-
gerstrand sai kokouksessa Norjan lioneilta 

Lionsfakkelen ”lionssoihtu” tunnustuksen.

Pohjoismaisten kielten asema
Etäyhteyden kautta LCI:n toinen varapre-
sidentti, A. P. Singh osallistui kokouksen 
osuuteen, jossa käsiteltiin kansainvälistä 
kasvuhanketta, Mission 1.5:ttä. Innostava-
na puhujana tunnettu Singh kannusti klube-
ja ottamaan mukaan kaikki, joilla on paloa 
osallistua lionien palveluun. Hän toivoi eri-
tyisesti, että ”rikomme lasikaton” ja opim-
me jälleen perustamaan uusia klubeja. Vii-
me vuosina Pohjoismaihin on syntynyt vain 
muutamia uusia lionsklubeja.
 Tilaisuudessa kansainvälisen hallituksen 
jäsen Pirkko Vihavainen puhui lämpimästi
ja luottavaisesti suomen ja ruotsin kielen tär-
keydestä ja tulevaisuudesta järjestön viralli-
sina kielinä. Niiden säilymiseen vaikuttaa 
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Norjalainen professori Øystein Tunsjø avaa esityksessään, miten Yhdysvaltojen ja Kiinan valtakamppailu vaikuttaa kaikkialla maailmassa.
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Tutustumista erilaisiin 
toimintatapoihin
NSR / pirkko vihavainen, 
kansainvälinen johtaja 2022–2024

NSR:N TYÖPAJOISSA pohdittiin jälleen 
NSR:n tulevaisuutta ja merkitystä. Voisi-
ko kokous ollakin syksyllä, kun kausi on 
alkupuolella. Puhuttiin myös, että voisiko
sen yhdistää Europa Forumiin. Europa 
Forumissa on paljon erilaisia seminaareja 
ja työpajoja. Anti olisi laajempi kuin yk-
sin NSR:llä.
 Sekä NSR että Europa Forum ovat 
mainio mahdollisuus tutustua erilaisiin 
toimintatapoihin, saada ideoita sekä esitel-
lä meidän omia projektejamme ja toimin-
tatapojamme. Tietenkin tavataan tuttuja 
leijonia ja löydetään uusia. Ainakin kerran 
elämässä kannattaisi ottaa ja lähteä.
 Meillä oli toive tavata Gardemoenissa 
2VP A. P. Singh, jonka tehtävänä on tu-
kea eurooppalaisia leijonia Mission 1.5:n 
toteuttamisessa. Hän oli kuitenkin estynyt 
tulemaan paikalle, mutta liiton puheen-
johtaja Mika Pirttivaara, varapuheen-
johtaja Nina Moilanen, toiminnanjoh-
taja Petri Kaukiainen ja minä löysimme 
ajan LCI:n jäsenyysosaston johtajan Kyle 
Hartjen kanssa. Kerroimme hänelle Suo-
men strategiasta ja suunnitelmista.

NSR:n kehittäminen
NSR:n säännöt ja toimintatavat on syytä 
ottaa tarkasteluun. Toinen asia, jota voisi 
harkita, on palveluaktiviteetin toteuttami-
nen kokouksen yhteydessä. Se toisi mei-
dät lähemmäksi paikallisia ihmisiä.
 Kolmas asia harkittavaksi, jota en itse-
kään huomannut työpajoissa ottaa esille,
on leot. Yhteistyö heidän kanssaan on 
komeasti puheissa, mutta voisivatko leot 
tulevaisuudessa kokoontua samassa pai-
kassa ja osallistua johonkin työpajaan yh-
dessä leijonien kanssa.
 Onneksi meillä on mahdollisuus pitää 
yhteyttä muutenkin kuin fyysisissä ko-
kouksissa. Kannustan ottamaan yhteyttä 
muiden maiden leijoniin ja solmimaan 
ystävyysklubisuhteita.
 Näkisin kovin mielelläni, että myös 
NSR-projektit koettaisiin oikeasti yhtei-
siksi, johon klubit sekä yksittäiset leijonat 
osallistuisivat. Palvelujohtajathan voisivat 
suunnitellakin projektit yhdessä ilman, 
että niistä pitäisi kilpailla.•
Lue lisää NSR:n toiminnasta kotisivuilta 
https://lionsnsr.org/.

myönteisesti se, jos onnistumme Suomessa 
ja muissa pohjoismaissa kääntämään jäsen- 
ja klubikehityksen suuntaa kasvuun.
 Kokouksen suurin suomalaispettymys 
oli se, että äänestyksen seuraavasta pohjois-
maisesta kansainvälisestä projektista voitti 
ruotsalaisten ”Water means life”. Siinä po-
rataan kaivoja Somaliaan. Vaalissa se voitti 
suomalaisten esityksen aurinkokeittimistä 
Keniaan äänin 25–11.

 Itselläni oli kokouksessa poikkeuksel-
linen tehtävä. Viime kesänä menehtyneen 
NSR:n pitkäaikaisen talousvastaavan Jari 
Rytkösen sijaan esittelin kokoukselle NSR:n 
tilinpäätöksen ja muut talousasiat, jotka ovat 
tämän kauden Suomen Lions-liiton hoidossa.
 Seuraava NSR-kokous on ensi vuoden 
tammikuussa Tanskassa Kööpenhaminan lä-
histöllä ja sitten vuoden 2026 tammikuussa 
onkin Suomen vuoro toimia isäntämaana.•

NSR:n kokous käynnissä. Eturivissä istuvat eri maiden puheenjohtajat, vasemmalta Ruotsin Pia Rundberg, 
Suomen Mika Pirttivaara, Islannin Sigfrid Andradóttir ja Tanskan Ida Mogensen. Kokouksen puheenjohtaja 
Norjan Anne Katrine Fossum ei näy kuvassa.
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Ahvenmaalainen PDG Björn Hägerstrand kertoi edellisenä talvena toteutetusta eurooppalaisesta 
aggregaattihankkeesta ja uudesta kaminaprojektista.
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Kansainvälistä näkyvyyttä Suomeen
Kauteni kansainvälisessä hallituksessa ja toimikunnissa loppuu 
tämän kauden lopussa. Työ kotimaassa jatkuu kuitenkin kansainvälisten 
asioiden yhteyshenkilönä siihen asti, kunnes seuraava kansainvälinen 
johtaja Suomesta aloittaa työnsä. Se tapahtuu kesällä 2027.
pirkko vihavainen, kansainvälinen johtaja 2022–2024

K
evään kansainvälisen hallituk-
sen kokous Vancouverissa on 
tätä kirjoittaessani vielä edes-
sä, mutta lukiessasi tätä se on jo 
ohi. Päätöksistä seuraavassa leh-
dessä.
     Kauteni viimeinen kansain-

välisen hallituksen kokous on Melbournes-
sa ennen kansainvälistä vuosikokousta. Mi-
nulta on pyydetty seminaariesitystä jostakin 
meidän palveluprojektistamme. Haluatteko 
tehdä ehdotuksia?

Suomi maailmalla
Suomalaiset projektit ja aloitteet ovat saa-
neet kovasti kiinnostusta ja kiitosta jo ym-
päri maailmaa. Aurinkokeittimistä olen jo 
kirjoittanutkin, ja niitä toivotaan nyt esitel-
täviksi myös Europa Forumiin Bordeauxiin 
lokakuussa. 
 Samoin kamiinaprojekti kiinnostaa kan-
sainvälisesti, jonka hankinnassa on mukana
lähes 30 maata. Sen saaminen LCIF-pro-
jektiksi on ensimmäinen laatuaan. Sehän 
tarkoittaa sitä, että siihen osoitettavat lah-
joitukset kartuttavat MJF-tiliä. Suuri kiitos 
työryhmälle. NSR:ssä se sai myös kovasti 
kiinnostusta. PDG Björn Hägerstrand sai 
esityksellään väen ihan innostumaan. 
 Tuo sinäkin ja klubisi jatkuvasti esille, 
mitä teette. Tähän liittyy myös näkyvyys ja 
palvelutapahtumat paikkakunnillamme, ak-
tiivisuus ja innokas osallistuminen niihin. 
Niitä me tarvitsemme tullaksemme Suo-
men merkityksellisimmäksi auttajaksi. Ne 
ovat myös paras käyntikorttimme meidän 
klubeistamme. Silloin on hyvä kutsua uusia 
jäseniä voimistamaan ja uudistamaan toi-
mintaamme. Mutta siinä tarvitaan joskus 
rohkeutta – uusi jäsen voi muuttaa ryhmän 
henkeä. Otetaan positiivinen riski! 

Vieraita maailmalta
Saamme huhtikuun lopulla vieraaksi ensi 
kauden kansainvälisen presidentin Fabricio 
Oliveiran Brasiliasta.
 Tällä kertaa matka suuntautuu myös 
itään. Hän osallistuu H-piirin vuosikokouk-
seen. Miksi juuri siihen? Olen aikaa sitten 

lupautunut puhumaan siellä, enkä halua pe-
rua, mitä olen luvannut. Koska minun tehtä-
väni on isännöidä – tai emännöidä – kansain-
välisiä vieraita, niin hän pääsee tutustumaan 
Rantasalmen Järvisydämessä itäisen Suomen 
leijoniin. Voisiko yhtenä tavoitteena ollakin, 
että jokainen piiri saisi vuorollaan kansain-
välisen vieraan?
 Toki liiton toimistolla pidetään työko-
kouksia ja keskitytään siihen, mitä suomalai-
sille leijonille kuuluu, miten täällä toimitaan, 
missä on menestytty sekä myös, mitkä ovat 
haasteet ja miten niitä taklataan.
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kansainvälinen presidentti PIP Frank Moore 
ja LCI:n kansainvälisen vuosikokousosaston 
henkilökunnan edustaja tutustumassa puit-
teisiin, jotka Suomi tarjoaa hakiessaan kan-
sainvälistä vuosikokousta.
 Kuinkas sitten kävikään? Lue lisää seu-
raavasta LION-lehden numerosta.•

ID Pirkko Vihavaisen kauden viimeinen kansainvälisen 
hallituksen kokous on Melbournessa 
ennen kansainvälistä vuosikokousta.

Lions-Liiton palvelujohtaja Petri Lappi testaa munakkaan paistamista Ukrainaan toimitettavalla puukaminalla.
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Suomalaiset projektit ovat saaneet kovasti 
kiinnostusta ja kiitosta ympäri maailmaa.

 Liiton vuosikokouksessa Turussa vieraana
on LCI:n toimistopäällikkö Sanjeev Ahuja. 
NSR:n yhteydessä liiton puheenjohtaja Mika 
Pirttivaara, varapuheenjohtaja Nina Moila-
nen, toiminnanjohtaja Petri Kaukiainen ja 
minä pidimme palaverin LCI:n jäsenosaston 
johtajan, Kyle Hartjen kanssa. Tätä lukies-
sasi meillä on ollut käymässä myös entinen 
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TEHTÄVÄMME  
ON  

KASVAA.
MISSION 1.5 -hankkeen tarkoituksena on saavuttaa

1,5 miljoonaa jäsentä maailmanlaajuisesti, 
jotta voimme paremmin vastata kasvaviin tarpeisiin.
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MAAILMA TARVITSEE LIONEITA  
ENEMMÄN KUIN 
KOSKAAN ENNEN.
Lionit ovat yli vuosisadan ajan lisänneet vaikutustaan omissa yhteisöissään – antamalla, 
tukemalla ja palvelemalla. Jokainen lion on tärkeä niille ihmisille, jotka tarvitsevat meitä. 
Jokainen klubi panostaa omalta osaltaan siihen, että sen yhteisöstä tulee vahvempi, 
terveempi ja ystävällisempi paikka kaikille.  
 
Pyrkiessämme lisäämään palveluamme ja ulottamaan auttavat kätemme lähelle ja kauas, 
yhteisöjemme – ja koko maailman – tarpeet kuitenkin kasvavat ulottumattomiimme. 
Meidän tulee kasvaa, jotta voimme varmistaa, että olemme paikalla oikeaan aikaan siellä, 
missä meitä milloinkin tarvitaan.

MITÄ ENEMMÄN KASVAMME,  
SITÄ ENEMMÄN VOIMME ANTAA.
Enemmän lioneita = enemmän palvelua. Yhtälö on yksinkertainen, mutta haaste on rohkea. 
MISSION 1.5 on pyrkimyksemme saavuttaa 1,5 miljoonaa jäsentä maailmanlaajuisesti 
1. heinäkuuta 2027 mennessä. Se auttaa meitä vastaamaan yhteisöjemme kasvaviin tarpeisiin. 
Se auttaa meitä palvelemaan useampia ihmisiä kuin koskaan ennen. Se auttaa meitä 
tekemään klubeistamme, yhteisöistämme ja palvelustamme vahvempia kuin koskaan.

Siksi lionit ryhtyvät nyt toimeen.

Siksi lionit vastaavat haasteeseen. 
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SINÄ 
oolleett  ttäällllee
tteehhttäävväällllee
eelliinnttäärrkkeeää..  

Mikään haaste ei ole koskaan  
ollut liian suuri lioneille.

 Nyt on lionien aika tarjoutua ottamaan 
vastuuta. Nyt on aika määrittää
uudelleen palvelun tulevaisuus.  

Nyt on aika kasvaa. 
Meillä kaikilla on tehtävä täytettävänä.

  
Siksi lionit tarvitsevat sinua
mukaan tähän tehtävään. 

Yhdessä olemme 
pysäyttämättömiä. 

25
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SAAVUTA 
ROCK-TÄHDEN  
STATUS 
 
MISSION 1.5 -haasteen saavuttamisen 
ylivoimaisesti paras palkinto on se kestävä 
vaikutus, joka kasvavalla jäsenmäärällä on 
palvelumahdollisuuksiimme. Matkan varrella 
on kuitenkin tilaisuuksia tulla juhlituksi 
jäsenyyden rock-tähtenä. 

Huipputehokkaat klubit voivat ansaita 
erityisiä pinssejä, plaketteja ja lippumerkkejä. 
Jokainen lion voin ansaita erityisen huomion-
osoituksen uuden jäsenen kutsumisesta. 

vvaallmmiissttaauudduu  
tteehhttäävväääänn  
Osoita sitoutuneisuutesi 
tällä erityisellä  
MISSION 1.5 T-paidalla.

Lue lisää osoitteesta 
lionsclubs.org/mission1.5-awards. 

Hanki omasi tänään osoitteesta 
lionsclubs.org/shop. 
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SAAVUTA 
ROCK-TÄHDEN  
STATUS 
 
MISSION 1.5 -haasteen saavuttamisen 
ylivoimaisesti paras palkinto on se kestävä 
vaikutus, joka kasvavalla jäsenmäärällä on 
palvelumahdollisuuksiimme. Matkan varrella 
on kuitenkin tilaisuuksia tulla juhlituksi 
jäsenyyden rock-tähtenä. 

Huipputehokkaat klubit voivat ansaita 
erityisiä pinssejä, plaketteja ja lippumerkkejä. 
Jokainen lion voin ansaita erityisen huomion-
osoituksen uuden jäsenen kutsumisesta. 

vvaallmmiissttaauudduu  
tteehhttäävväääänn  
Osoita sitoutuneisuutesi 
tällä erityisellä  
MISSION 1.5 T-paidalla.

Lue lisää osoitteesta 
lionsclubs.org/mission1.5-awards. 

Hanki omasi tänään osoitteesta 
lionsclubs.org/shop. 

”Varmista, että klubisi on avoin vastaanottamaan 
uusia jäseniä ja heidän tuomiaan uusia ideoita.” 
Lion Robin Woolmer, Brittiläinen Kolumbia, Kanada

”Ole innoissasi, kun kerrot omasta lionjäsenyydestäsi. 
Innostuksesi tarttuu keskustelukumppaniisi.” 
Lion Vicky Dulin, Texas, USA

”Kutsu ystäviäsi, työtovereitasi ja vertaisiasi osallistu-
maan aktiviteetteihin ja kokemaan sitä iloa, jota oman 
yhteisön palveleminen antaa. Sivuvaikutuksena tulee 
yhteenkuuluvuutta, ryhmäytymistä ja hauskanpitoa.” 
Lion Christin Jentzsch, Berliini, Saksa

”Me teemme tavanomaisia palveluhankkeitamme 
ja julkaisemme uutisia niistä hankkeista paikallis-
lehdissä ja sosiaalisessa mediassa.” 
Munish Mehta, Jalandhar, Intia

”Ei koskaan voi kutsua kylliksi ihmisiä, eikä ketään 
voi pyytää jäseneksi tarpeeksi monta kertaa. 
Olen tavannut henkilöitä, jotka ovat lähteneet mukaan 
vasta viidennellä kutsulla. He liittyivät, kun olivat 
valmiita siihen.” 
Lion Dan O’Reilly, llinois, USA

”Kiinnostava tarina on voimakkain aseemme uusien 
jäsenten houkuttelemiseen. Kerro henkilökohtaisia 
juttuja mahdollisille jäsenille korostaen klubisi työn 
vaikutusta ja luo innostusta yhteenkuuluvuudella 
ja tarkoituksellisuudella.” 
Lion Dipendra Aryal, Nawalparasi District, Nepali

KASVATTAMISEKSI

VINKKIÄ
JÄSENMÄÄRÄN 

1

2

3

4

5

6

7

8

9

10

”Palvelu, palvelu, palvelu. Klubinne kasvaa, kun 
vedätte mahdollisia jäseniä mukaan palvelun avulla.” 
Lion Augusto Valera Jr., Kalifornia, USA

”On tärkeää juhlistaa onnistumista. Kertokaa 
palvelustanne ja palvelemienne ihmisten lukumäärästä. 
Kertokaa itsestänne, jotta yhteisönne tulee tietoiseksi 
kaikesta siitä, mitä klubinne tekee toisten elämän-
laadun parantamiseksi.” 
Lion Len Day, Ontario, Kanada

”Me tulostamme paljon ilmaisia esitteitä 
(Lions Internationalin verkkosivulta ladattuina ja 
omaan klubiin sopiviksi muokattuina), joissa on 
jäsenhakemus takasivulla. Viemme niitä joka 
tilaisuuteen ja jaamme kiinnostuneille!” 
Lion Carol Jeane Miller Mitchell, Texas, USA

”Kaikkialla on paljon ihmisiä, jotka haluaisivat liittyä, 
mutta jotka ajattelevat, ettei lionjäsenyys ole ehkä 
heidän juttunsa. Meidän on kerrottava heille, että 
kyllä se on. Meidän kaikkien velvollisuus on vaikuttaa 
omaan yhteisöömme.” 
Lion Dans Naturinda, Uganda

BONUSVINKKI
Selvitä, mikä asia kiinnostaa palavasti mahdollista jäsentä 
ja tarjoa lionjäsenyyttä keinoksi sen asian saavuttamiseen. 
Avatessamme klubimme uusille jäsenille avaamme 
ajattelutapamme uusille ideoille ja palvelutavoille. 

Kansainvälinen presidentti Dr. Patti Hill
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Hae maailmanlaajuisesti tietoverkostamme tietoja, resursseja  
ja inspiraatiota pyrkiessäsi klubisi MISSION 1.5 tavoitteisiin.  

VViiiissii  kkeeiinnooaa  
joilla klubisi voi vastata haasteeseen

Ansaitse palkintoja.  
MISSION 1.5 -aloite on sinun mahdollisuutesi tehdä historiaa 
lionina — ja sinun sitoutumisesi palkitaan. Voit ansaita ainutlaa-
tuisia pinssejä, plaketteja ja lippumerkkejä tiettyjen virstanpyl-
väitten ja suoritusten saavuttamisesta.  
lionsclubs.org/mission1.5-awards

Hae tietoja ja resursseja verkosta.  
Lue lisää tehtävästä ja hae tietoja ja resursseja klubisi 
kasvusuunnitelmien luomiseen ja aktivoimiseen.  
lionsclubs.org/mission1.5 

Luo yhteys maailmanlaajuiseen 
toimintaryhmään.  
Käytä hyväksesi lionjohtajien paikallista verkostoa saadaksesi 
ideoita tukemaan klubisi kasvua ja menestymistä.  
lionsclubs.org/gat

Käytä päteväksi todistettua menetelmää.  
Maailmanlaajuinen jäsenaloitteemme tarjoaa kaikille klubeille ja 
piireille menetelmän ja resurssit jäsenkasvun saavuttamiseen.  
lionsclubs.org/global

Rekrytoi ja juhli somessa. 
Tulosta käyttövalmista, muokattavissa olevaa sosiaalisen median 
grafiikkaa rekrytoinnin ja uusien jäsenten juhlinnan avuksi. Muista 
liittää mukaan #MissionToGrow -hashtag.  
lionsclubs.org/socialkits
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keittiöitä edustavilla teemoilla kuten esimerkiksi vietnamilai-
sella, filippiiniläisellä, meksikolaisella ja ukrainalaisella. 

Vaikka the PAALC-klubin moninaisuus ja perheystävällisyys 
ovat merkittäviä tekijöitä uusien jäsenten houkuttelemisessa, 
perustajajäsenet Ethel Luzario ja Ron Smith uskovat kuitenkin
suurimman vetovoiman piilevän klubin ahkerassa ja moni-
muotoisessa palvelussa. Klubi suorittaa kuukaudessa yli 
20 hanketta, jotka kohdistuvat muun muassa nälän helpotta-
miseen, lemmikkieläinten pelastamiseen, nuorisotyöhön ja 
aktiivipalveluksessa olevien sotilashenkilöiden tukemiseen. 

The PAALC-klubi ei omistaudu ainoastaan oman jäsen-
määränsä kasvattamiseen, vaan auttaa säilyttämään jäsenyy-
den vahvana myös ympäröivillä alueilla. Kutsumalla pienempiä 
lähiklubeja palvelemaan kanssaan klubi pitää nekin aktiivisina 
ja mukana toiminnassa ja luo samalla kaikille yhteenkuulu-
vuuden tunnetta. The PAALC on omaksunut tiukan toiminta-
tavan, jonka mukaan klubi ei ota siirtojäseniä Phoenixin pää-
kaupunkiseutualueen sisältä, mikä kannustaa klubien osallis-
tumisaktiivisuutta ja lievittää pelkoa jäsenten menettämisestä. 

Monipuolistakaa palvelunne. 
Monenlaisilla palveluhankkeilla 
varmistatte sen, että jokaiselle 
on jotakin.

Pitäkää kokoukset hauskoina 
ja hedelmällisinä. 
Kun jäsenistä on hauskaa käydä 
kokouksissa, he haluavat tuoda 
mukanaan ystäviään ja perhettään.

Ruokkikaa innostusta. 
Innostuneet ja lionjäsenyydestään 
ylpeät jäsenet kutsuvat muita 
liittymään mukaan.  

Olkaa perheystävällisiä. 
Ainoa asia vielä parempi kuin 
uuden jäsenen liittyminen klubiin 
on kokonaisen perheen 
toivottaminen tervetulleeksi.

Luokaa suunnitelma 
uusien jäsenten hankintaan. 
Uusien jäsenten hankkimiseen 
luotu suunnitelma on yhtä tärkeä 
kuin itse uuden jäsenen 
kutsuminen mukaan. 
 

Phoenix Asian American Lions Clubin viisi vinkkiä kasvuun 

Phoenix Asian  
American Lions Club 

MOMENT
MISSION1.5

TEHTÄVÄ:  
MISSION 1.5 -aloitteen tavoitteena on  saavuttaa 1,5 
miljoonaa jäsentä, jotta voimme palvella useampia ihmisiä 
kuin koskaan ennen.    

HAASTEEN VASTAANOTTAJA:  
Phoenix Asian American Lions Club (PAALC) 

PAIKKA:  
Phoenix, Arizona, USA 

YHTEENVETO: 
The PAALC on Arizonan suurin klubi: 92 lionia, 14 leoa, 10 
cub-jäsentä – ja kasvaa. 

TIETOA KLUBISTA:  
Toukokuussa 2015 perustettu the PAALC on Arizonan uraa-
uurtava perheklubi, jonka jäsenistö on lähinnä työelämässä 
olevia pariskuntia ja heidän lapsiaan. Alusta lähtien jäsenis-
tö on koostunut eri alojen ammattilaisista ja yli 10:stä eri 
kansallisuudesta.   Monikulttuurisuutta juhlitaan klubissa 
säännöllisesti nyyttikesteillä, joita järjestetään eri maiden 
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vvaallmmiiss  lläähhtteemmäääänn  mmuukkaaaann  tteehhttäävväääänn??  
Lue lisää osoitteessa lionsclubs.org/mission1.5.
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lliiiittyy  mmuukkaaaann  tteehhttäävväääänn

MUTTA EMME SUORIUDU SIITÄ ILMAN

SINUA.  

MIKÄÄN HAASTE  
EI OLE KOSKAAN OLLUT  
LIIAN SUURI LIONEILLE.

LIONSCLUBS.ORG/MISSION1.5
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SUOMESSA

Vinkit klubeille
Lioniksi kutsu -kampanjaan

1 Klubin jäsenmäärän kasvattaminen yhdellä joka vuosi riittää kampanjatavoitteen saavuttamiseksi!
Käynnistämme syksyllä kolmivuotisen Lioniksi kutsu -kampanjan, jonka tavoitteena on luoda klubeihin 
toimintakulttuuri, jossa ollaan avoimia ottamaan jatkuvasti uusia jäseniä. Lisäksi liiton ja piirin tuella 
perustetaan uusia klubeja paikkakunnille, joissa ei asukaslukuun nähden ole tarpeeksi mahdollisuuksia 
osallistua lionstoimintaan.

2 Panostamme markkinointiin isoilla somekampanjoilla. Klubi saa parhaan hyödyn, 
kun sen jäsenet osallistuvat aktiivisesti kampanjaan ja jakavat yhteistä viestiämme. 
Osallistukaa piirien järjestämiin somevalmennuksiin klubeille!
Kampanja-aika on suomalaisen lionstoiminnan vuosipäivästä Hyvään Päivään, joka on tänä vuonna 
17.8.–8.10.2024. Klubit järjestävät kampanja-ajalla alueellaan näkyviä aktiviteetteja, joiden yhteyteen 
liitetään suunnitelmallista jäsenhankintaa.

3 Klubit esittelevät yleisölle lions- ja klubitoimintaa. Käytössämme on uusia digitaalisia työkaluja, 
joilla tavoitamme toiminnasta kiinnostuneiden ryhmän. Tarjotkaa mahdollisuutta osallistua 
toimintaamme ensin myös liittymättä jäseneksi.
Klubiin on helppo pyytää mukaan uusia jäseniä, kun se on tunnettu merkityksellisestä palvelusta ja 
innostuneista, tyytyväisistä jäsenistä. Mitä tarpeellisempaa apumme on, sitä merkitsevämpää se on myös 
jäsenelle. Jotta voisimme klubeina olla houkuttelevia uusille jäsenille ja pitää nykyiset jäsenet motivoituneina, 
pitää klubissa olla oma, yhteinen näkemys siitä, millä tavalla toteutamme palvelua paikkakunnalla.

4 Paikkakunnan avuntarve on voinut muuttua vuosien varrella. Kartoittamalla palvelutarpeen, 
vaikkapa yhdessä muiden saman alueen klubien kanssa, voimme lisätä jäsentyytyväisyyttä 
ja toimintamme merkitystä. Osallistukaa piirin tarjoamiin valmennuksiin!
Jäsentyytyväisyys on kaiken toimintamme perusta. Klubien elinvoima rakentuu innostuneiden jäsenten 
toiminnalle ja uusien jäsenten huolelliselle perehdyttämiselle. Tarjoamme klubeille työkaluja uusien jäsenten
hankintaan sekä valmennuksia toiminnan merkityksellisyyden ja jäsentyytyväisyyden kasvattamiseksi.

5 Piiri järjestää valmennuksia muun muassa kummitoimintaan ja uusille jäsenille. 
Jäsentyytyväisyyttä klubi voi parantaa arvokeskusteluin ja hyödyntämällä liiton vuosittaista 
jäsenkyselyä. Piirin jäsenkoordinaattorit ovat klubien tukena uusien toimintatapojen 
käyttöönotossa, jäsenohjelma on jokaisen klubin käsikirja käyttöönne.
Ilmapiiri suomalaisessa yhteiskunnassa on hyvin myönteinen auttamiselle. Yhteisöllisyys on 
vahvistunut ja haluamme auttaa myös rajojemme ulkopuolisissa katastrofeissa. Tilausta toiminnallemme
on siis olemassa: olemalla lionstoiminnassa voi palvella avun tarpeessa olevaa maailmaa ja kokea 
merkityksellisyyttä elämässään.

Voimme ylpeinä tarjota ihmisille mahdollisuuden tulla mukaan toimintaamme. 
Yhdessä toteutetun kampanjan vaikutus tulee ylittämään kansainväliset tavoitteet monin verroin!

Järjestön uusi Missio 1.5 tarkoittaa noin yhdeksän prosentin
	eli	Suomessa	noin	1 500	jäsenen	nettolisäystä	jäsenmääräämme	

seuraavan kolmen kauden aikana.
nina moilanen, vcc ja sanna mustonen, gat-aluejohtaja
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Tarinat vetoavat tunteisiin
Tarvitsemme näkyvyyttä klubeille kertoaksemme toiminnastamme 
ja erottuaksemme. Tarinallisuus on yksi keinoista, jota voisimme 
käyttää paljon nykyistä tehokkaammin. 
TULEVAISUUSLEIJONAT / anja kulovesi

K
iinnostava tarina voisi olla rat-
kaisevassa roolissa uusien jäsen-
ten houkuttelemiseksi mukaan 
lionstoimintaan. 
      Klubin tarina on eri asia kuin 
klubin historia. Siihen liittyy 
ympäristö, ihmiset ja tapa, jolla 

klubi haluaa muuttaa maailmaa. Tarinat ve-
toavat tunteisiin ja jäävät ihmisten mieliin. 
Kaikki lionsklubit ovat erilaisia. Mikä tekee 
teidän klubistanne ainutlaatuisen? Keitä sii-
hen kuuluu? Keitä haluaisitte mukaan? Keille 
tarinanne pitäisi kertoa ja missä?
 Mitä jos klubeissa olisi klubitarinallista-
ja, joka keräisi tarinaa kokoon? Uusi tehtä-
vä tailtwistereille? Voisimme oivaltaa jotain 
uutta ja kirkastaisimme samalla tulevaisuu-
den suuntaakin. 

Tunnista klubisi tarinaelementit
Kyselin Tarinakone Oy:n Anne Kalliomäeltä,
miten voisimme loihtia klubeille houkut-
televia tarinakokemuksia jaettaviksi eri 
medioissa. Anne on osana kehittämäänsä 
tarinallistamisen menetelmää luonut Stoori-
puu-mallin, jota voi hyödyntää tarinaele-
menttien tunnistamisessa.
 Stooripuussa on kolme vaihetta, jotka 
auttavat klubia viestimään oikeista asioista ja 
olemaan riittävän luovia ja kiinnostavia.
 Stooripuun juurakoissa kiteytetään klu-
bin olemassaolon ydin. Mikä muuttuu toi-
mintanne ansiosta? Rungon kohdalle kir-
jataan ketkä ovat auttamistyönne kohteita? 
Millaisia palveluita tarjoatte? Millaisiin unel-
miin ne vastaavat?
 Lopuksi tunnistetaan ja ideoidaan Stoori-
puun oksistoon erilaiset klubin toiminnan 
elementit. Mitä liittyy historiaan tai toimin-
tatapaan? Millainen on ympäristö, jossa toi-
mitte? Onko tarinallisuus jo näkynyt toimin-
nassanne? Ideoikaa myös uusia elementtejä. 
Hyödyntäkää paikallisuus ja saamanne pa-
laute.
 Kun tarinan elementit ovat kasassa, mää-
ritellään muutamalla lauseella ydintarina. Stooripuu-mallia voi hyödyntää tarinaelementtien tunnistamisessa.



3333

Hierarkiasta luottamukseen
Erkka Westerlund innostaa avoimeen 
vuorovaikutukseen myös yhdistystoiminnassa.
jari niemi

S
uomen ammattivalmentajien puheenjohtaja ja olympia-
komitean hallituksen jäsenen Erkka Westerlund havah-
tui Torinon olympialaisten jälkeen vuonna 2006 pohti-
maan valmentamisen filosofiaa. Se soveltuu yhtälailla 
yritysten tai erilaisten yhdistysten johtamiseen.

 Erkka Westerlundin mukaan on menossa ihmisten kohtaa-
mis- eli johtamiskulttuurin muutos. Hierarkkisuudesta ollaan 
siirtymässä luottamukseen nojaavaan kulttuuriin, monologista 
dialogiin, objektista subjektiin, asioista ihmiseen ja yhdet aivot 
korvaavat kaikkien voimavarat.
 – Olin viiskymppinen päävalmentaja ja olin vuosikymmenien
ajan valmentanut eri joukkueissa pelaajien jalkoja. Muutoksen 
myötä otin mukaan myös pään eli mielialan yksilöllisen valmen-
tamisen ja tulosta alkoi syntyä kotimaassa, Westerlund totesi esi-
telmöidessään kotikaupunkinsa Heinolan LC Heinola/Jyrängön 
kuukausikokouksessa.
 – Yhdessä tekemisellä, toisia kuuntelemalla rakentuu yhteisen 
ymmärryksen luominen, Westerlund tiivisti.
 Kun yksilöiden voimavarat on otettu käyttöön, tapahtuu Wes-
terlundin kokemuksen mukaan esimerkiksi työpaikoilla työssä-
oppimista, joka johtaa väistämättä arvostavaan, oppivaan ja kan-
nustavaan ilmapiiriin. Tehokkainta oppiminen on maajoukkue-
valmentajankin ansiokkaan uran tehneen Westerlundin mukaan 
viiden henkilön eli jääkiekkomaailmassa kentällisen ryhmissä.

Ei toimi Venäjällä
Torinon olympialaisten jälkeen Erkka Westerlund valmensi myös 
KHL-joukkueita Venäjällä ja joutui toteamaan, että uudet opit 
eivät siellä menneet perille.
 – Parin kuukauden jälkeen venäläiset pelaajat tulivat sano-
maan, että päätä sinä mitä me teemme. Venäjällä on totuttu vuosi-
satoja elämään diktatuurissa, joten muutosvastarinta oli hyvin 
voimakasta, Westerlund totesi.•

Kirjatkaa ylös mitä tarinassa tapahtuu ja mikä on sen ydinviesti. Kun 
idea on tiedostettu, tarinaa voi lähteä kirjoittamaan auki ja lisätä 
siihen yksityiskohtia. 
 Tarina saa olla lyhyt, ei pidempi kuin yksi A4-arkki. Tarinan ra-
kenteessa voi hyödyntää vaikka yksinkertaista näin-rakennetta: En-
sin oli näin, sitten tapahtui näin ja siksi nyt on näin.
 Tulevaisuusleijonat innostuivat testaamaan tarinallistamista uu-
teen kauteen valmistautuessamme. Jos klubinne haluaa olla mukana, 
kuulemme ja jaamme mielellämme tarinanne. 
 Olemme sitä mieltä, että leijonat voisivat auttaa nuorten, ikään-
tyneiden ja pienipalkkaisten äänten kuulumista paremmin tulevai-
suudesta käytävässä keskustelussa. Tähänkin tarvitsemme enemmän 
näkyvyyttä ja aktiivisia uusia tekijöitä mukaan. Tarinoilla on merki-
tystä tulevaisuusnäkymien monipuolistamisessa.• 

Tarinallistamisen menetelmästä voit lukea tarkemmin Anne Kalliomäen 
kirjasta Tarinallistaminen – palvelukokemuksen punainen lanka. 

Toivo@Tee yrittäjän tarinakorttien kysymyksiä voi soveltaa myös 
klubin tarinan kokoamiseen. Näillä yhdellätoista kysymyksellä 
pääset liikkeelle.

• Mistä klubin tarina alkaa?
• Keitä tarinaan kuuluu?
• Mitkä ovat klubin keskeiset palvelut?
• Jos klubistanne tehtäisiin kirja, mikä sen nimi olisi?
• Kolme vahvuuttanne?
• Millaisten haasteiden kanssa klubi elää nyt?
• Ketkä ovat autettavianne?
• Millaisiin mahdollisuuksiin olette viime aikoina tarttuneet?
• Mikä on ollut onnistunein palvelunne ikinä?
• Ketkä ovat tärkeimpiä kumppaneitanne?
• Jos tulevaisuutenne on paras mahdollinen, 
 mitä näette siellä tapahtuvan?

KOKOA KLUBISI TARINA

Erkka Westerlund korosti, että johtajia tarvitaan jatkossakin, mutta johtamisen 
tulee olla avoimeen vuorovaikutukseen perustuvaa ja luottamukseen nojaavaa.
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Kun tarinan elementit ovat kasassa, määritellään muutamalla lauseella ydintarina, 
opastaa tarinallistaja Anne Kalliomäki.
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Tarinat jäävät ihmisten mieliin.
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K
lubikohtaiset tulokset lähettiin 
klubien sähköpostiosoitteisiin 
helmikuun alussa niille klubeil-
le, joista oli vähintään viisi vas-
taajaa. Oman tulosraporttinsa 
sai 376 klubia.
     Tulevan kauden suunnitte-

lu on klubeissa jo käynnissä ja huhtikuun 
vaalikokouksissa käsitellään toimintasuun-
nitelmia. Jäsenhyvinvointikyselyn tulokset 
kannattaa ottaa puheeksi ja huomioon toi-
mintasuunnitelmia laadittaessa. 
 Jos klubinne vastaajamäärä ei riittänyt 
omaan tulosraporttiin, kannattaa klubinne 
toimintaa peilata kyselyn kokonaistulok-
siin, oman piirinne tuloksiin tai vaikkapa jä-
senyysajan mukaan tehtyihin raportteihin. 
Kaikki nämä löytyvät Lions-liiton kotisivuilta. 

Elinvoimaisuusluku 
vertailun avuksi
Ensisijaisesti klubien kannattaa käyttää kyse-
lyn tuloksia pohjamateriaalina klubissa käy-
tävälle keskustelulle. Monen klubin vastaa-
jamäärät ovat niin pienet, ettei tuloksia voi 

Jäsenhyvinvointikyselyyn
ennätysmäärä vastauksia
Tammikuussa järjestettyyn klubien jäsenhyvinvointikyselyyn 
osallistui	4 459	vastaajaa,	joten	tulokset	antavat	kattavan	
kuvan lionstoiminnan tilanteesta eri puolilla maata.
LIONS 2030 STRATEGIA / timo tanskanen, työryhmän puheenjohtaja

Uudet jäsenet ovat vastauksissaan 
kaikkein tyytyväisimpiä.

yleistää ja niistä ei kannata tehdä kovin pit-
källe vietyjä johtopäätöksiä. Niissä klubeis-
sa, joissa vastaajia on selvästi yli puolet jäse-
nistöstä, tulokset antavat melko hyvän kuvan 
klubin tilanteesta.
 Kyselyn kokonaistuloksien vertailun hel-
pottamiseksi Strategian toimeenpanon tuki 
-työryhmä on kehittänyt klubin elinvoimai-
suus -luvun. Siinä on keskiarvolaskennassa 
painotettu muutamia niitä väitteitä, jotka 
koko vastaajajoukko näkee tärkeiksi. Lisäksi 
painotusta on nostettu muutamalle väitteelle, 
jotka katsotaan tärkeiksi suomalaisen lions-
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toiminnan kehittymisen kannalta. On kiin-
nostavaa nähdä, miten elinvoimaisuusluku 
ja klubien toiminta alkaa kehittyä tulevina 
vuosina.

vierailujen hyödyllisyydessä. Piirien vastaaja-
määrissä oli merkittäviä eroja, joten piirien 
välisen vertailun epätarkkuustaso on suu-
rempi kuin muissa tuloksissa.
 Parhaimmat vastausprosentit saatiin H-, 
L- ja C-piireistä. H-piiristä saatiin vastauk-
sia piirin jokaisesta klubista. Noin kymme-
nestä prosentista kaikista klubeista ei saatu 
yhtään vastausta kyselyyn. Jäsenyysajan mu-
kaan tarkasteltaessa lukumääräisesti eniten 
vastaajia, eli noin neljäsosa kaikista vastaa-
jista, oli 11–20 vuotta jäsenenä olleita.
 Tuloksista ja strategiatyöstä tiivistettynä 
suomalaisen lionstoiminnan tulevaisuuden 
kannalta erityisen tärkeitä teemoja ovat klu-
bin toiminnan houkuttelevuus uusille jäsenil-
le, näkyvä viestintä toiminnasta ulkopuolisil-
le, yhteistyökumppanuuksien tavoitteellinen 
kehittäminen, innostavat klubitapaamiset, 
uusien jäsenten perehdyttäminen ja osallis-
tuminen ja aktiivisuus.

Kysely klubien työkaluksi
Jäsenhyvinvointikysely on tarkoitus toistaa 
vuosittain tammikuussa. Kyselyn jakelutapaa 
arvioidaan seuraavaa toteutusta suunnitel- 
taessa. Tällä kertaa kysely lähetettiin ensisi-
jaisesti klubien sähköpostiosoitteiden kautta 
ja muistutusviestit koko jäsenistön henkilö-
kohtaisiin sähköpostiosoitteisiin, koska jo 
vastanneita ei ollut mahdollista tunnistaa 
kyselyjärjestelmässä. 

Eväitä uuden kauden
suunnitteluun
Tulevan kauden toimintasuunnittelussa klu-
beissa on hyödyllistä pohtia kolmea näkökul-
maa: Etenkin jäsentyytyväisyyden ja -aktii-
visuuden kehittämistä. Samoin vaikuttavan 
palvelun kehittämistä ympäristön tarpeet ja 
muut toimijat tuntien sekä näkyvää klubin 
toiminnan tunnettuutta lisäävää viestintää, 
joka auttaa solmimaan uusia yhteistyökump-
panuuksia ja houkuttelee uusia jäseniä.•

Klubini toiminta on houkuttelevaa 
uusille jäsenille (%)

Olen tyytyväinen 
klubini toimintaan (%)

Klubissani huolehditaan 
jäsenien tyytyväisyydestä (%)

Täysin samaa mieltä
Osittain eri mieltä
Osittain samaa mieltä
Täysin samaa mieltä

Parhaimmat vastaus-
prosentit saatiin 
H-, L- ja C-piireistä.
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Jäsentyytyväisyys korkealla
Yli 90 prosenttia vastaajista on osittain tai 
täysin tyytyväisiä klubinsa toimintaan. Myös 
klubien aktiviteettien vaikuttavuuteen ja 

merkityksellisyyteen ollaan erittäin 
tyytyväisiä. Vastaajat kokevat 

tärkeäksi arvostetuksi tulemi-
sen ja etenkin sen, että jokais-
ta klubin jäsentä arvostetaan. 
Näissä tulokset olivat erittäin 
positiivisia.
 Kriittisyys lisääntyy väit-
teissä jäsenten tyytyväisyydestä 

huolehtimisesta, klubitapaamisten 
innostavuudesta, uusien jäsenten 
perehdyttämisestä, näkyvästä vies-
tinnästä sekä yhteistyökumppanuuk-
sien kehittämisestä. Huolestuttavin 
tulos on, että lähes kolmasosa vastaa-

jista ei pidä klubinsa toimintaa houkut-
televana uusille jäsenille.

 Kriittisyys toimintaa kohtaan lisääntyy 
jäsenyysajan kasvaessa. Pisimpään 

jäsenenä olleet kokevat vä-
hiten tärkeäksi klubin toi-
minnan houkuttelevuuden 
uusille jäsenille, klubitapaa-
misten innostavuuden ja 
yhteistyökumppanuuksien 
kehittämisen.
 Vaikka uudet jäsenet 

ovatkin vastauksissaan kaik-
kein tyytyväisimpiä, on silti syytä huo-

mioida, että uusista jäsenistä neljäsosa, eli 
noin 200 vastaaja, on eri mieltä klubin toi-
minnan houkuttelevuudesta uusille jäsenille. 
 Piirien välillä tuloksissa on eroja etenkin
Lions-järjestön toimintaan osallistumi-
seen liittyvissä väitteissä, kuten viestinnän 
kiinnostavuudessa, valmennuksien hou-
kuttelevuudessa ja piirivirkailijoiden klubi-

Kyselytuloksiin voit tutustua laajemmin 
Lions-liiton kotisivuilla. 
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Eurooppalainen Lions Quest -perhe 
mietti yhteisiä toimintatapoja
Lions Quest -perheen eurooppalainen kokoontuminen LQEM  järjestettiin 
19.–21.1. Bordeaux’ssa, Ranskassa. Suomea tapahtumassa edustivat kaikki
kolme LQ-kouluttajaamme: Sirpa Kannisto, Marika Ainoa ja Johanna Arho-Frosblom.
LIONS QUEST / johanna arho-forsblom, lq-kouluttaja

M
atka eurooppalaiseen Lions 
Quest -tapaamiseen oli ai-
van erityinen. Saimme koh-
data paljon vanhoja tuttuja 
ja tutustua uusiin Quest-ih-
misiin ympäri maailmaa. 
LQEM antoi myös paljon 

uutta ajateltavaa ja eväitä oman suomalaisen 
Quest-ohjelmamme kehittämiseen. 
 Saimme kuulla muun muassa Ranskan ja 
Saksan Quest-ohjelmista, uusimmista kan-
sainvälisistä tunne- ja vuorovaikutusoppi-
miseen liittyvistä tutkimuksista, digitaali-
sen ajan vanhemmuudesta ja sen tukemisen 
tärkeydestä sekä osallistua Quest-harjoituk-
siin.  
 Parasta oli ihmisten kohtaaminen: olem-
me osa kansainvälistä Quest-perhettä, joka 
eri puolilla Eurooppaa haluaa tukea lasten ja 

nuorten kasvua terveiksi, vastuullisiksi ja 
tasapainoisiksi ihmisiksi.

Luodaan osallistavampi maailma
LQEM on järjestetty jo vuodesta 2002 alkaen. 
Suomessa kokoontumiset ovat olleet vuosina 
2003 ja 2017. Itse olin ensimmäisen kerran 
mukana Kiovassa, Ukrainassa vuonna 2020. 
Korona-epidemian aikana vuosina 2021 ja 
2022 LQEM järjestettiin virtuaalisesti. 
 Vuoden 2024 LQEM-tapaamisen joita-
kin luentoja voit katsoa videoina YouTubesta 
kanavalta @LionsQuestEurope. Sieltä löyty-
vät muun muassa uuden Euroopan alueen 
ohjelma-asiantuntijan PhD Vanessa Jaroskin
luento Lions Quest -ohjelman viimeisimmis-
tä uutisista ja LQ:n kansainvälisen johtajan 
Matthew Kieferin luento CASELin ja LQ:n 
yhteyksistä. Casel tutkii ja arvioi joka vuosi 

kymmeniä SEL- eli tunne- ja vuorovaikutus-
taito-ohjelmia.
 LQ-ohjelman johtajan Matthew Kiefe-
rin mukaan on tärkeää, että ajattelemme, että 
kaikki lapset ja aikuiset ovat itsetietoisia, vä-
littäviä, vastuullisia, sitoutuneita ja elinikäisiä 
oppijoita ja että meidän tulee luoda osallista-
vampi ja oikeudenmukaisempi maailma. Sen 
teemme jatkamalla tunne- ja vuorovaikutus-
taitojen harjoittelua ja kertomalla, kuinka 
keskeisessä roolissa nämä Questin taidot 
ovat tulevaisuudenkin maailmassa.
 Kiefer korosti vapaaehtoisten lionien 
merkitystä, jotta ohjelmamme voisi saavut-
taa yhä enemmän ihmisiä ja tehdä hyvää. 
Matthew Kiefer kertoi myös uudesta Meta- 
tutkimuksesta. Uusimmat löydöt tästä ovat, 
että suurin osa tutkituista ohjelmista opetti 
vain tunnetaitoja. Ohjelmat, joissa opetettiin 

Luentojen lisäksi LQEM-tapaamiseen liittyi useita workshoppeja, jolloin Quest-maajohtajat ja kouluttajat olivat omina ryhminään. 
Kouluttajien työpajoissa kokeilimme uusia, energiaa antavia harjoituksia ja saimme itsellemme uusia ideoita eri maiden kouluttajilta. 
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kaikkia SEL-komponentteja, olivat vahvempia kuin ne, jotka koh-
distuivat yhteen osaamiseen. Ohjelmat, jotka kestivät 16 viikkoa, 
olivat vahvempia kuin niitä pidemmät.

LQ-ohjelman mahdollisuudet
Tohtori ja Euroopan alueen LQ-johtaja Vanessa Jaroskin mukaan 
LQ-ohjelman haasteet ovat ajan löytäminen opettajankoulutuk-
selle ja kilpailevat ohjelmat sekä vaikeus henkilökohtaisen kou-
lutuksen järjestämiselle muun muassa korkeitten kustannusten ja 
uusien kouluttajien kouluttamisen osalta joissakin maissa. 

Onnea ja menestystä lionstyöhön
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Ruotsin pääkouluttaja Marianne Jansson on kuin osa meidän Suomen tiimiä 
ja hänen työpajansa oli täynnä toimivia ja heti käyttöön otettavia harjoituksia. 
Kuvassa vasemmalta Marika Ainoa, Johanna Arho-Forsblom, Marianne Jansson 
ja Sirpa Kannisto.

Yhteiskunnassa on annettu 
lisää painoarvoa nuorten 
emotionaalisille tarpeille.

 Hän toi esiin myös LQ-ohjelman mahdollisuuksia, kuten vir-
tuaaliset koulutukset ja ohjelman vaihtoehtoiset sovellukset ja 
LQ-koulutuksen kiinnostuksen yliopistotasolla. Vanessa Jaroski 
piti tärkeänä, että ymmärrys SEL-taidoista työkaluna varhaisena 
puuttumisena päihteiden ehkäisyyn ja hyvinvoinnin tukemiseen 
on alettu ymmärtää. 
 Hän näki mahdollisuutena myös sen, että koronapandemian 
jälkeen yhteiskunnassa on annettu lisää näkyvyyttä ja painoarvoa 
nuorten emotionaalisille tarpeille. Vanessa Jaroski kertoi myös 
amerikkalaisen ohjelman päivittämisestä. Jenkeissä on alkamassa 
uutena ammatilliseen koulutukseen suunnattu LQ-koulutus.
 Luentojen lisäksi LQEM-tapaamiseen liittyi useita workshop-
peja, jolloin Quest-maajohtajat ja -kouluttajat olivat omina ryh-
minään. Näissä kouluttajien omissa hetkissämme kokeilimme 
uusia, energiaa antavia harjoituksia ja saimme itsellemme uusia 
ideoita eri maiden kouluttajilta.• 

Lue lisää Lions Questin sivuilta www.lionsquest.fi.

Kulmat kuntoon!
Kulmat kuntoon! -talkootempauksen tavoitteena on saada 
miljoona suomalaista tuunaamaan lähiympäristöä kuntoon leijonien 
ja leojen kanssa.Talkoilua voi järjestää ympäri vuoden. Kulmia voi 
alkaa laittaa kuntoon jo huhti-toukokuussa ja toiminta huipentuu 
vuosittain elokuulle. Lähde toimimaan klubisi kanssa nyt!

Liity mukaan Facebook-ryhmään!
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AIKA PAIKKAKUNTA PIIRI VIIM. ILMOITT. PÄIVÄ

la 6.4. Rovaniemi L 25.3.
la 13.4. Kuopio H+K 28.3.
la 27.4. Ylivieska O 15.4.

la 4.5. Turku A 22.4.
la 18.5. Oulu I 6.5.

AIKA PAIKKAKUNTA PIIRI VIIM. ILMOITT. PÄIVÄ

to−pe	4.–5.4.	 Helsinki	 N	 21.3.
tors−fre	11.–12.4.	 Vasa	 F+O	 28.3.
to−pe	11.–12.4.	 Joensuu	 H	 28.3.
tis−ons	16.–17.4.	 Esbo	 A+B+N	 2.4.
to–pe 18.–19.4.  Oulu I 4.4.

PERUSKOULUTUKSET (1. PÄIVÄ KLO 9–16 JA 2. PÄIVÄ KLO 8.30–16)

KUUKAUSI

HUHTIKUU

KUUKAUSI

HUHTIKUU

TOUKOKUU

LIIKUNTASEURAKOULUTUKSET (LAUANTAI KLO 9–16)

ELÄMISENTAIDOT – KESKIÖSSÄ JOKA PÄIVÄ. WWW.LIONSQUEST.FI

ELÄMISENTAITOJA LIONS QUEST 
Koulutuskalenteri	HUHTI-TOUKOKUU	2024
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PERUSKOULUTUS on suunnattu opettajil-
le, varhaiskasvattajille sekä muille lasten 
ja nuorten parissa työskenteleville ammat-
tilaisille. Peruskoulutuksen hinta on 410 
euroa (sis. alv). Hintaan sisältyy kaksipäi-
väinen lähiopetus ja ikäkausi- tai luokka-as-
tekohtainen materiaali sekä lisämateriaalia 
digitaalisessa oppimisympäristössämme.

LIIKUNTASEURAKOULUTUS soveltuu urheilu-
seuroissa toimiville valmentajille ja ohjaa-
jille sekä muille lasten ja nuorten liikunnan 
parissa työskenteleville henkilöille. Liikun-
taseurakoulutuksen hinta on 248 euroa (sis. 
alv). Koulutuksen yhteydessä osallistujat 
saavat sähköistä ja painettua materiaalia.  

Koulutukset toteutetaan, jos niille saadaan 
vähintään seitsemän osallistujaa viimeis-
tään 2 viikkoa ennen koulutuksen alkua. 

Lisätiedot: www.lionsquest.fi tai Lions Quest 
-koulutussihteeri mari.koivisto@lions.fi 

Lämpimästi tervetuloa mukaan Quest-aktiviteettiin!
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Lions Quest -koulutuksesta 
tukea opettajille
Quest-peruskoulutuksen saaneet opettajat toivovat omien 
kollegoidensa pääsevän tulevaisuudessa myös mukaan 
koulutukseen, koska saatuja tietoja on helpompi soveltaa 
koulun arkeen yhteistyössä muiden kanssa. 
LIONS QUEST / jorma pakarinen, m-piirin quest-puheenjohtaja

M
-piirin Quest-puheenjoh-
taja Jorma Pakarinen on 
ollut mukana lionstoimin-
nassa 26 vuotta. Hänen klu-
binsa on 50 vuotta täyttävä 
LC Ulvila.
 M-piirin Quest-kalen-

terissa on kuluvalla kaudella ollut kaksi ta-
pahtumaa. Quest-liikuntaseurakoulutus 
syyskuun lopussa jouduttiin valitettavasti pe-
ruuttamaan liian vähäisen osanottajamäärän 
vuoksi. Kiinnostusta saatiin kuitenkin herä-
tettyä muun muassa partiolaisissa ja nuoria 
valmentavissa urheiluseuroissa.
 Quest-peruskoulutukseen Porissa 8.–9.2. 
saatiin mukaan 14 opettajaa esiopetuksesta 
toiseen asteeseen eri puolilta M-piiriä. Piirin 
56 klubista 23 prosenttia eli 13 klubia osal-
listui opettajien kouluttamiseen. Osallistujat 
kiittivät lionsklubeja tuesta ja pitivät koulu-
tusta erittäin hyvänä.
 Elämisentaitoja Lions Quest -koulutuk-
set jatkuvat M-piirissä myös ensi kaudella. 
Peruskoulutus järjestetään helmikuussa ja 
liikuntaseurakoulutus toukokuussa 2025. Jo 

nyt keväällä kannattaa budjetoida klubien 
osallistuminen perinteeksi muodostuneen 
aktiviteetin kustannuksiin.

Tietoisuuden lisääminen 
on tärkeää
Suomessa on liian paljon nuoria, jotka ovat 
syrjäytyneet tai ovat vaarassa syrjäytyä. 
Nuorten kanssa tehtävä työ on vaativaa. 
Opettajat ja valmentajat saavat lisäeväitä ja 
hyötyä osallistumalla koulutukseen.
 Questin koulutuskustannuksiin osallis-
tumalla lionsklubit tekevät arvokasta palvelu-
työtä ja tukevat samalla nuorison kasvatta-
mista tasapainoisiksi yhteiskunnan jäseniksi. 
Lions Quest -koulutus on saanut vuosikym-
menten ajan kaikilta koulutukseen osallistu-
neilta kasvattajilta ja ohjaajilta runsaasti kii-
tosta. Koulutus on ollut menestys Suomessa 
ja eripuolilla maailmaa. Koulutuksesta on 
hyötynyt suuri joukko lapsia ja nuoria.
 Quest-tiedon jakaminen on tärkeää 
myös lionsyhteisössä. Klubeissa on nimet-
tyinä Quest-vastaavia ja yhteisen tiedon ja-
kamista helpottaa, jos heidän yhteystietonsa
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löytyvät kotimaisesta jäsenrekisteristä ja 
MyLCIstä.

Ajatuksia Quest -koulutuksen 
mahdollisuuksista
Hyvää Quest-koulutusta ja sen koulutusma-
teriaalia voisimme vähän räätälöitynä tarjota
laajemminkin, esimerkiksi lasten ja nuorten
vanhemmille. Myös he kaipaavat tukea ja 
neuvoja lastensa ohjaamiseen tässä koko ajan 
muuttuvassa maailmassa.

Porin peruskoulutukseen helmikuussa osallistui 14 opettajaa esiopetuksesta toiseen asteeseen.

ELÄMISENTAITOJA LIONS QUEST ESITTÄYTYY

Lionsklubit tekevät arvokasta palvelutyötä 
osallistumalla koulutuskustannuksiin, M-piirin 
Quest-puheenjohtaja Jorma Pakarinen sanoo.

Hyvä koulutus kasvattajille
Porin koulutukseen osallistuneet antoivat 
positiivista palautetta.
• Nämä olivat kyllä kivat koulutuspäivät. 
Todella kiva ryhmä, ryhmähenki ja 
koulutuksen pitäjä.
• Koulutus oli hyvä. Sai paljon työkaluja 
omaan luokkaan käytettäväksi. Ja hienoa, 
että saa muutaman eri oppaan, niin voi 
opettaa eri-ikäisille.
• Mukavan pieni koulutusryhmä ja ryhmä 
toimi moitteettomasti yhteen. Pidin siitä, 
että kouluttajalla on oikeasti käsitys 
nykymaailman koulumaailmasta ja siitä, 
mitä työelämä tällä hetkellä opettajalla on.
• Hyvä koulutus kaikille kasvattajille.
• Antaa konkreettisia työkaluja. Ja intoa koh-
data uudella tavalla oppilaita ja työtilanteita.
• Mielestäni harjoitukset olivat käytännössä 
helposti toteutettavia ja työtavat osallistavia. 
Yhdessä tekeminen oli hauskaa.
• Koulutus on hyvä ja toimiva kokonaisuus.
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T
arjotessamme Lions Questin 
kaltaisia koulutusohjelmia tar-
joamme jotakin sellaista, joka 
kantaa lapsia koko heidän elä-
mänsä ajan, Dr. Tamara Young 
sanoo. Hän on oppilashuollon 
päällikkö Lincoln Elementary 

School -koulussa Calumet Cityssä, Illinoi-
sissa.
 Koulu otti käyttöön Lions Questin so-
siaalisen ja emotionaalisen oppimisen ope-
tussuunnitelman (SEL) maaliskuussa 2020 
Lions Clubs Internationalin säätiön LCIF:n 
myöntämän 8 676 USD suuruisen apura-
han avulla.
 Lions Quest on laaja ja kansainväli-
nen, tieteellisesti tutkittu ohjelma, joka 
auttaa lapsia ja aikuisia hankkimaan ja so-
veltamaan tehokkaasti tietoja, asenteita ja 

Hoitamassa sydämiä 
ja asenteita
Eräänä päivänä oppilaistamme tulee yhteisömme johtajia, 
joten haluamme sijoittaa heidän tulevaisuuteensa ja ymmärtää, 
millainen opinto-ohjelma voi tukea heidän persoonansa kasvua.
LIONS CLUBS INTERNATIONAL FOUNDATION / shelby washington

taitoja, joita tarvitaan tunteiden ymmär-
tämiseen ja käsittelemiseen, tavoitteiden 
asettamiseen ja saavuttamiseen. Ohjelma 
opettaa myös tuntemaan ja osoittamaan 
empatiaa muita kohtaan, muodostamaan 
myönteisiä ihmissuhteita ja tekemään vas-
tuullisia päätöksiä. 
 – Me käytimme apurahan oman Lions 
Quest -opinto-ohjelmamme perustami-
seen. Ohjelma auttaa meitä kasvattamaan 
vastuuntuntoisia kansalaisia ja rakenta-
maan omaa yhteisöämme, hän sanoo.
 Dr. Young rakastaa työtään. Aikai-
semmin hän koki suurta tyydytystä työs-
sään erityisoppilaiden kanssa. Työural-
laan hän eteni palveluohjaajasta nykyiseen 
tehtäväänsä. Dr. Youngin tausta sosiaali-
työssä on muokannut hänen asennettaan 
SEL-opetussuunnitelmaa kohtaan. 

 Voisimme hyödyntää koulutusta myös 
markkinoimalla ja myymällä sitä erilaisille 
yhdistyksille, yrityksille sekä myös lionstoi-
mijoille itselleen. Kilpailu ihmisten ajankäy-
töstä ja myös jäsenistä on merkittävä haaste 
klubien toiminnalle. Kiinnostavan ja hyvän 
koulutuksen houkuttelemana voisimme saa-
da klubeihimme uusia innokkaita jäseniä ja 
motivoituneita toiminnan vetäjiä. 
 Yritykset saattaisivat olla kiinnostuneita 
ostamaan Lions-järjestöltä hyvän koulutus-
paketin, joka lisäisi työpaikoilla esimiesten 
ammattitaitoa työmotivaation kasvattami-
seen ja sitä kautta kohottaisi työhyvinvointia 
ja viihtyvyyttä.
 Quest-koulutusta voisimme käyttää li-
säksi lionspresidenttien koulutuksessa. Heille
räätälöity koulutus voisi painottaa sellaisia 
aiheita, jotka liittyvät klubien toiminnan so-
peuttamiseen digitalisaatioon, monimuo-
toisuuteen, ilmastonmuutokseen ja muihin 
yhteiskunnallisiin muutoksiin. Koulutuk-
sen avulla kehitettäisiin myös presidenttien 
omaa osaamista ja hyvinvointia, jotta he voi-
sivat johtaa yhdistyksiään innostuneesti ja 
vastuullisesti.•

Ylivieskassa järjestettiin 
peruskoulutus
LIONS QUEST / terttuirmeli haapakoski

YLIVIESKAN HELMIKUUN Lions Quest -perus-
koulutukseen osallistuneet antoivat hyvää 
kurssipalautetta.
 Elämisentaitoja Lions Quest -peruskou-
lutus opetus- ja kasvatushenkilöstölle järjes-
tettiin Ylivieskassa 15.–16.2. Kouluttajana oli 
Sirpa Kannisto. 
 LC Ylivieska, LC Ylivieska/Huhmari ja 
LC Ylivieska/Savisilta olivat yhdessä varau-
tuneet seitsemän ylivieskalaisen osallistujan
koulutukseen, mikä on vähimmäismäärä 
koulutuksen toteutumiselle. Osallistujia oli 
lopulta 11. Kahdeksan heistä oli O-piirin 
alueelta, kuusi Ylivieskasta, yksi Kalajoelta ja 
Nivalasta sekä kolme osallistujaa Merijärveltä
I-piirin alueelta. Osallistujien koulutuspalau-
te oli hyvä.
 Aiemmin 2000-luvulla ylivieskalai-
set lionsklubit järjestivät yhdessä vastaavan 
koulutuksen 17 opetus- ja kasvatushenkilölle 
klubien omalla ja Punaisen Sulan keräyksestä
palautuneella tuella. 
 Koulutuksista ja klubien rahoitusmahdol-
lisuudesta tiedottaminen edellyttää klubeilta 
aktivisuutta. Piirin koulutuksissa käytännön 
ilmoituskuvio on hyvä käydä vuosittain läpi. 
Koulutuksista löytyy tietoa myös LION-leh-
destä ja osoitteesta www.lionquest.fi.• Oppilaat ovat omaksuneet opinto-ohjelmassa opitut asiat ja soveltavat niitä omassa elämässään.

>>>
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ALUSTAVA MATKAOHJELMA
SU 20.10. | Saapuminen Bordeux’hon (L) KLM:n lennot 
Amsterdamin kautta Bordeaux’hon, jossa suomenkielinen 
opas on ryhmää vastassa. Tutustumme kaupunkiin. 
Majoittaudumme Pullman Bordeaux Lac hotelliin (7 yötä).

MA 21.10. | Saint-Émilion & Château Carsin (A, L) 
Päiväretketki viehättävään Unescon maailmanperintö-
kohteeseen Saint-Émilioniin. Tutustumme myös suomalais-
omisteiseen Château Carsin viinitilaan Bordeaux’n 
vehreissä maisemissa ja maistelemme tilan viinejä.

TI 22.10. | Cognac (A, L) Tutustumme Cognacin 
historialliseen kaupunkiin ja vierailemme yhdessä 
kaupungin monista konjakkitaloista. 

KE 23.10. | Blaye (A, I) Tutustumme Unescon 
maailmanperintö-kohteeseen Citadelle de Blaye’een, 
sotilasarkkitehti Vaubanin suunnittelemaan linnoitukseen.

TO-LA 24.–26.10. | Europa Forum (A) Lions Club 
International: Europa Forum kokous. IIlmoittautuminen 
kokoukseen omatoimisesti. 

SU 27.10. | Matkapäivä, paluulento Helsinkiin Kuljetus 
Bordeaux’n lentokentälle, josta palaamme Air Francen 
siivin Pariisin kautta Helsinkiin.

Ateriat: A=aamiainen, L=lounas, I=Illallinen

MATKAN HINTA ALK.   2 615 €/hlö/jaettu 2hh
Hintaan sisältyy lennot Helsinki–Bordeaux–Helsinki • 
majoitus jaetussa 2-hengen huoneessa aamiaisineen 
/ 7 yötä • ohjelman mukaiset kuljetukset, retket 
ja sisäänpääsyt • ohjelman mukaiset ateriat 
ruokajuomineen • suomenkielisen oppaan palvelut 
kohteessa 20.–23.10. • palvelu- ja toimistomaksut 
Hintaan ei sisälly: Europa Forumin osallistumismaksu

www.kontiki.fi

Vastuullinen 
matkanjärjestäjä 
on kotimainen 
Oy Kon-Tiki Tours Ltd. 

ILMOITTAUTUMISET 
www.kontiki.fi/matkat/bordeaux 
puh. 09 466 300 tai
ilmoittautumiset@kontiki.fi

Lumoava 
Bordeaux 
20.-27.10.2024

LIONS EUROPA FORUM 2024 -KOHDE

 Dr. Young uskoo oppilaidensa ymmärtämiseen ja oppilaiden 
opettamiseen ymmärtämään toinen toistaan. Se on yksi syistä, 
miksi hän kannattaa niin voimakkaasti Lions Quest -ohjelmaa. 
Hän sanoo, että lasten kanssa työskennellessä ei käsittele vain 
pientä osaa lapsesta, vaan koko lasta. Dr. Young käyttää Lions 
Quest -ohjelmaa myös auttaakseen oppilaita hyväksymään tois-
tensa erilaisuudet siitä riippumatta, johtuvatko ne kulttuurisista, 
rodullisista tai kotielämään liittyvistä tekijöistä.

Lions Quest on lahja toivosta
Samassa koulussa opettajana toimiva Samantha Surges kertoo, 
että oppilaat ovat omaksuneet opinto-ohjelmassa opitut asiat ja 
soveltavat niitä omassa elämässään.
 – Olen tosiaan nähnyt, miten lapset pystyvät tunnistamaan 
omia tunnetilojaan ja sitten toimimaan asianmukaisella tavalla, 
hän sanoo. 
 Lasten tunnetaitojen kasvattaminen on hyvin tärkeää, ja se 
auttaa lapsia menestymään kaikilla elämän alueilla, mukaan lu-
kien koulussa. Lions Quest ja Lincoln Elementary School tekevät 
parhaansa varmistaakseen sen, että lasten tunnetaitoja kehitetään 
asianmukaisesti. 

Lasten tunnetaitojen kasvattaminen 
on hyvin tärkeää.

 Ohjelmasta oli erityisen suurta apua maailmanlaajuisen pan-
demian aikana, kun oppilaat ja opettajat joutuivat siirtymään 
verkkotyöskentelyyn. Opettajat varmistivat, että oppilaat saivat 
etäopetuksessakin edelleen Lions Quest -oppituntinsa. Kun kou-

lut avautuivat lähiopiskeluun muuta-
man kuukauden etäopiskelun jälkeen, 
koulu otti käyttöön Lions Quest -ohjel-
man sekä auttamaan kouluun palaami-
sessa että helpottamaan luokkahuone-
työskentelyyn sopeutumista niiden op-
pilaiden osalta, joille se oli aivan uutta. 
Vielä tänäkin päivänä koulu jatkaa Lions 
Quest -ohjelman priorisointia omassa 
opinto-ohjelmassaan.
 – Lions Quest on lahja toivosta, Dr. 
Young sanoo. 
 Se on ohjelma, joka antaa oppilaille 
tarvittavat taidot onnistua missä tahan-
sa ympäristössä.•

Käy osoitteessa lions-quest.org 
lukemassa lisää LCIF:n erityisestä 
Lions Quest -ohjelmasta. Se on 
oppilaille suunnattu sosiaalisen 
ja emotionaalisen oppimisen 
opintosuunnitelma, jonka antaa 
tarpeellisia elämäntaitoja sekä 
ehkäisee kiusaamista ja päihdyttävien 
aineiden väärinkäyttöä.

LUE LISÄÄ
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I
säntäperheenä oleminen lisää ymmär-
rystä eri kulttuureihin ja tapoihin. Opit 
myös arvostamaan, mitä hyvää Suomes-
sa sekä omalla paikkakunnalla on. Löy-
dät myös kehityskohtia asioihin. Nuo-
rista tulee pitkäaikaisia ystäviä, joiden 
elämää seurataan puolin ja toisin perhe-

jakson jälkeenkin. Kun annat jotain itsestäsi, 
saat takaisin enemmän.
 Isäntäperheaika antaa vaihtonuorelle sen 
kulttuurikokemuksen, joka on lions-nuo-
risovaihdon ydin. Tutustuminen ihmisiin 
eri kulttuureista poistaa ennakkoluuloja ja 
tuulettaa ajatuksia. Vaihto on mahdollisuus 
monelle nuorelle, se antaa paremman kieli-
taidon ja kasvattaa itsenäisyyttä, mutta myös 
erilaisuuden ja kulttuurien kohtaamisen 
kautta väylän hyväksyvämpään maailmaan. 
Perheessä vietetty aika tutustuttaa nuoren 
suomalaisuuteen ja suomalaiseen elämän-
menoon.

Vielä ehdit ilmoittautua 
isäntäperheeksi
Rohkeasti vain mukaan! Isäntäperheenä oleminen opettaa 
kaikkia omassa perheessä olevia ikään ja sukupuoleen katsomatta. 
Se on kokemus mitä harvoin mistään muuten saat.
NUORISOVAIHTO / tarja salomäki, yced-md107

Tule osaksi nuorisovaihtoa
Isäntäperhehaku jatkuu edelleen Suomessa 
ensi kesänä järjestettäville leireille. Leirivuo-
rossa ovat piirit A Naantalissa, E Hämeen-
kyrössä, G Laukaassa, N Sipoossa ja O Kala-
joella. Kaikilla leireillä on hienot puitteet ja 
ohjelmat. 
 Isäntäperheitä toivotaan vielä A-piiriin 
ajanjaksolle 12.–19.7., N-piiriin 14.–22.7. ja 
O-piiriin 15.–22.7.2024.
 Tule osaksi kansainvälistä leijonien nuo-
risovaihtoa ja kutsu ystäväsi mukaan! Isäntä-
perhe voi olla missä päin Suomea tahansa, ei 
ainoastaan leiripiirien alueella. Isäntäperhe 
on tavallinen suomalainen perhe, yhtä hyvin 
sopii myös yksinhuoltajaperhe tai lapseton 
pariskunta. Myös kahden nuoren majoitta-
minen samanaikaisesti on hyvä vaihtoehto, 
jos perheessä ei ole suunnilleen samanikäi-
siä nuoria seuraksi nuorelle. Vaihdon kieli on 
pääasiassa englanti. Vaatimattomallakin kieli- www.lions.fi/nuorisovaihto

”Isäntäperhejaksot ovat olleet meille todella mukavia ja mielenkiintoisia. Saamme tutustua upeisiin nuoriin ja opimme uusia asioita heidän kotimaistaan. Lomaa tai arkea voi viettää yhdessä heidän kanssaan. Nuoret tuovat kotimaastaan kivoja tarinoita ja mielenkiintoisia yksityiskohtia.”
Ritva ja Timo Raitmaa, 

isäntäperheenä 2018–2023
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taidolla pärjää mainiosti, harva nuori puhuu 
äidinkielenään englantia.
 Kaikki perheet ovat erilaisia – arjen ja 
perheen eroavaisuus onkin suuri rikkaus 
vaihtonuorelle. Vastavuoroisesti isäntäper-
heet saavat kotiinsa iloa ja väriä, palan maa-
ilmaa ja uuden perheenjäsenen.
 Olethan yhteydessä joko piirisi nuo-
risovaihtotoimikunnan puheenjohtajaan tai 
nuorisovaihtovastaavaan Tarja Salomäkeen, 
kun haluat ilmoittautua isäntäperheeksi tai 
kaipaat lisätietoja.•

Ritva ja Rimo Raitmaa ovat toimineet isäntäperheenä jo useamman kerran.
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J
o vuosia sitten lionien Diabeteskä-
velynä aloitettu tapahtuma muutti 
myöhemmin nimensä Terveyskäve-
lyksi. Koronan myötä kävelystä teh-
tiin virtuaalinen terveyskävelyviikko, 
johon on jo useamman kerran osal-
listuttu koko valtakunnan tasolla. 

 Nyt nimeämme viikon uudelleen, siitä 
tulee paremmin tapahtumaa kuvaava Lions 
Liikuntaviikko. Seuraava Lions Liikuntaviikko
koittaa 11.–19.5.2024.

Hyötyliikuntaa liikuntaviikolla
Liikuntaviikkoon päädyttiin, koska virtuaa-
liviikolla leijonat ovat paitsi kävelleet, myös 
juosseet, pyöräilleet ja jopa hiihtäneet. Kai-
kenlainen hyötyliikuntakin on ollut suo-
siossa; roskien keruu, haravointi, vanhusten 
ulkoilutus. Kaikki nuo on hyväksytty liikunta-
suorituksiksi. 
 Jatkossa kevään liikuntaviikolta voi kir-
jata myös erilaiset palloilupelit, soudun, uin-
nin, kyykän – kaiken fyysisen liikunnan.
 Kirjaustapa ohjeistetaan Lions Liikunta-
viikon kotisivuilla myöhemmin, samoin 
kuin muiden kuin leijonien suorittaman 
liikunnan kirjaus. Ideanahan on, että mu-
kaan liikkumaan voi pyytää myös perheen-
jäsenensä tai ystäviä. Kukapa tietää, vaikka 
tämän kautta saisimme joukkoomme uusia 
leijonia!

Järjestetään liikuntatempauksia
Kevään Lions Liikuntaviikolle voisivat klubit 
eri piireissä järjestää omalla toiminta-alueel-
laan vaikkapa puistojumppatapahtuman, 
roskien keruuta tai muuta yhteisöllistä lii-
kuntaa. 
 Liikuntaviikon osaksi liitetään myös B- ja 
N-piirien Lions Pyöräilyt 18.5., joilla on yh-
teinen maali Helsingin Rautatientorilla. Nii-
hinkin voi tulla halutessaan mukaan vaikkei 
kuuluisi lionsklubiin ja myös muiden piirien 
leijonia. Lisätietoja löytyy esimerkiksi N-pii-
rin ylläpitämältä Lionspyoraily.fi -sivulta.
 Lions Liikuntaviikon kotisivulle otam-
me edelleen mielellämme klubien ja piirien 
omia liikuntatapahtumia; myös niitä, jotka 
eivät tuolle kevään liikuntaviikolle osu.
 Liikutaan ja liikutetaan muitakin!•

Lionit liikkuvat ja liikuttavat
Liikkuminen ja kunnostaan huolehtiminen on tärkeää, 
harrastipa sitä millä tavalla vaan, ja yksin tai yhdessä.
teija loponen, n-piirin viestintävastaava, lions liikuntaviikko -työryhmä

Kevään liikuntaviikolta 
voi kirjata ylös kaiken 
fyysisen liikunnan.

Klubit voivat kevään Lions Liikuntaviikolla järjestää toiminta-alueellaan vaikka puistojumppatapahtuman, 
roskien keruuta tai muuta yhteisöllistä liikuntaa.
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kerro palstalla teidän tavasta tehdä hyvää. lähetä teksti word- ja valokuva jpg-tiedostona (kuvan resoluutio 300 dpi)
osoitteeseen toimitus@lions.fi. julkaistavien tekstien pituus voi olla enintään 1 000 merkkiä tai 90 sanaa. tapahtumasta 

saa olla korkeintaan neljä kuukautta. jutut julkaistaan saapumisjärjestyksessä seuraavissa lehden numeroissa. 
aineistopäivään mennessä saapunetkaan eivät välttämättä mahdu aina seuraavaan lehteen.

Monta tapaa tehdä hyvää.

1  Lasten Leijonahiihdot järjestettiin Lappeenrannassa
Järjestimme Suomen Lions-liiton ja Hiihtoliiton yhteistyön mukaisen 
Lasten Leijonahiihto -tapahtuman Lappeenrannan Huhtiniemessä 
17.2. Paikalle kutsuttiin lapsia useasta päiväkodista, alakoulusta 
ja Lappeen Riennon hiihtokoulusta.
markku sillanpää

H
uonosta säästä huolimatta ta-
pahtumaan saapui 23 lasta ja 
heidän vanhempansa oppimaan 
ja nauttimaan hiihdosta liikun-
talajina.
    Jo kolmannen kerran Lap-
peenrannassa järjestetyn tapah-

tuman järjestelyistä vastasivat LC Lappeen-
ranta/Rakuuna ja LC Lappeenranta/Weera 
yhdessä Lappeen Riennon nuorten ja innok-
kaiden ohjaajien kanssa, jotka järjestivät eri-
laisia hiihtotekniikan tehtävärasteja.
 Lopuksi järjestettiin leikkimielinen hiih-
tokilpailu sadan metrin supersprinttinä. 
Kaikki osallistujat palkittiin tyylikkäillä Lei-
jona-mitaleilla. Ilmassa oli suuren urheilu-
juhlan tuntua ja palkintojen jaossa oli sen 
mukaiset tuuletukset.
 Tilaisuudessa oli tarjolla kaikille paikalla 
olleille mehua ja makkaraa sekä sukulakut. 

• Suomen Lions-liiton ja Suomen Hiihtoliiton  
 vuonna 2020 käynnistynyt yhteistyö 
 lasten ja nuorten hiihtoharrastuksen   
 lisäämiseksi jatkuu talvella 2023–24. 

• Kampanjan tavoitteena on järjestää   
 Lasten Leijonahiihtoja ja kannustaa
 lapsia hiihtämään.

• Osallistujille jaettavia palkintomitaleja   
 voi tilata Lions-verkkokaupasta 
	 www.lionsverkkokauppa.fi.

• Piirien leijonahiihtovastaavat raportoivat   
 alueensa tapahtumat. 

•	Lue	lisää	www.lions.fi/toiminta/	 	
 yhteistyokumppanit/suomen-hiihtoliitto/.

LASTEN LEIJONAHIIHDOT

olijoille jäi iloinen mieli ja positiivinen mieli-
kuva hiihtoharrastusta ja lionstoimintaa 
kohtaan.•

Innokkaita hiihtäjiä oli kannustamassa myös 
Weera-leijona.
 Lasten Leijonahiihdossa oli kaikilla läsnä-
olleilla iloinen, innostunut, positiivinen ilme 
ja he lähtivät iloisina ja tyytyväisinä tilaisuu-
desta.
 Lasten Leijonahiihdosta jäi päällimmäi-
senä mieleen kolme asiaa: Lasten innokkuus 
ja halu oppia hiihtämään, lionsklubien, LC 
Rakuunan ja LC Weeran saumaton yhteis-
toiminta niin suunnittelu- kuin toteutusvai-
heessa, sekä lionsklubien ja yhteistyökump-
paneiden Lappeen Riennon, K-Supermarket 
Rakuunan ja K-Supermarket Lauritsalan 
yhteistyö. K-Supermarket Rakuuna lahjoitti 
mehut ja makkarat ja K-Supermarket Laurit-
sala Sukulaku-lakritsit.
 Tapahtuman tärkein tavoite toteutui 
hyvin, kaikilla oli hauskaa ja kaikille läsnä- 
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2  Laskiaisrieha Ikaalisissa
kari ketola

LC IKAALISTEN ja MLL:n järjestämä laskiais-
rieha keräsi mukavasti väkeä talviseen Pesis-
puistoon. Buffetin virvokkeet näyttivät mais-
tuvan ja arvat tekivät hyvin kauppansa. Ar-
pajaispalkinnot saatiin lahjoituksena paikal-
lisilta yrityksiltä.
 Ikaalisten Kuntoilijat ry. ohjasi hienojen 
lumiukkofiguurien valmistelua hyvän lumi-
tilanteen myötävaikutuksella.•
Kuva: Raimo Ojala

3  Leijonahiihto kutsui lapsia 
ladulle Sysmässä
riikka palvaila

LC SYSMÄ JÄRJESTI 25.2. hiihtotapahtuman 
lapsille Sysmän keskustan tuntumassa, As-
konrannan ja Suvisaaren alueella. Vaikka 
hiihtoloma oli juuri alkanut, säiden haltija 
oli jo keväisellä mielellä ja edellispäivinä tai-
vaalta oli tullut lähinnä vettä ja räntää. On-
neksi lunta oli vielä jäljellä riittävästi latujen 
tekoon. 

 Pienimmille hiihtäjille oli vedetty tasai-
nen noin satametrinen puistolenkki. Lajiin 
jo vihkiytyneet kiersivät pidempää latua, 
joka polveili Suvisaaren ja rannan tuntu-
massa. Isommat osallistujat eivät saattajia 
kaivanneet, mutta tarvittaessa lasten kinte-
reillä sivakoivat oppaina paikallisen klubin 
hiihtoaktiivit. Sukset näyttivät toimivan hy-
vin haastavasta kelistä huolimatta ja reiteil-
lä sujuteltiin tarmokkaasti. Kaikki latulenkin 
kiertäneet saivat kaulaansa komeat mitalit, ja 
liikunnan jälkeen grillimakkara maistui niin 
hiihtäjille kuin huoltajille.•
Kuva: Tiina Salonen

4  Riemulla ei ollut rajoja
 ja lunta riitti
juha koivisto

SEINÄJOEN LEIJONAT eli seudun kahdeksan 
lionsklubia olivat yhteistyössä paikallisten 
liikuntayhteisöjen kanssa toteuttamassa lasten
ja lastenmielisten talvitempausta Ulkona kuin
lumiukko oivallisissa olosuhteissa Luontotalo 
Käpäliköllä, Kyrkösjärven ranta- ja Kyrkös-
vuoren metsäluonnossa. 

 Suotuisan sään ja iloisen ulkoilun mer-
keissä paikalle oli saapunut yli 1 500 toime-
liaan tenavan sekä vanhemman aktiivinen 
joukko taikomaan 133 lumiveistosta, las-
kemaan liukurilla, potku- ja vipukelkkaile-
maan, keppihevostelemaan, kokemaan talvi-
nen luonto yhdessä sekä grillailemaan aidon 
nuotion ääressä makkaroita.
 Jälleen kerran saimme kokea, että on 
monta tapaa tehdä hyvää yhdessä. Paras kor-
vaus vaivannäöstä olivat aidot hymyt ja iloi-
set äänet. Huominen tehdään tänään – tämä 
oli yksi hyvä Lions-teko.•

5  Nappulahiihdot Kauhajoella
harri niemenmaa

PERINTEISET LIONS-HIIHDOT hiihdettiin 24.1. 
2024 Sotkan hiihtostadionilla. Hiihtäjiä oli 
45 ja hiihtotapa perinteinen. Kisa järjes-
tettiin yhteystyössä LC Kauhajoki/Aron ja 
Kauhajoen Karhun hiihtojaoston kanssa.
 Ensimmäiset Lions-hiihdot järjestettiin 
1970-luvun puolivälissä. Sen jälkeen on ki-
soja ollut säännöllisesti. Nämä olivat 49. kil-
pailut.•
Kuvassa Ossi Viitala jakaa palkintoja.
Valokuva: Tapani Ojala

5

2
3

4
Ensimmäiset Lions-hiihdot 
järjestettiin Kauhajoella 
1970-luvun puolivälissä. 
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6  LC Rautalampi/Malvi 
sai uuden ritarin
ilpo kiuru

LC RAUTALAMPI/MALVI sai uuden Arne Ritari
-killan Lions-ritarin, kun Esa Tossavainen 
lyötiin ritariksi klubin juhliessa 40-vuotis- 
taivaltaan toukokuun 20. päivänä. 
 Tossavainen työskentelee metsäasiakas-
vastaavana UPM:n Suonenjoen toimipistees-
sä. Aktiivisen lionstoiminnan lisäksi hän on 
kunnostautunut myös muussa järjestötoi-
minnassa. 
 Pyöreitä vuosia täyttäneen klubin jäsenet 
saivat nauttia muutenkin kunnianosoituksis-
ta. Klubin perustajajäsenistä 40-vuotismita-
lin saivat Tauno Herranen, Urho Karhu, 
Kalle Kilpeläinen, Heikki Pöyhönen sekä 
Ari Virta.
 Melvin Jones Fellow -tunnustus puoles-
taan jaettiin Tauno Laitiselle, Uolevi Ruha-
selle, Markku Utriaiselle ja Jukka Varikselle.
 PCC Sanna Mustonen pohdiskeli juhla-
puheessaan, mikä saa leijonat toimimaan 
toisten ihmisten ja ympäristömme hyväksi.
 – Varmasti auttamisen halu ja kokemus 
merkityksellisyydestä. Tekemisemme tuottaa 
ympärilleen hyvää, turvaa lasten ja nuorten 
tulevaisuutta, antaa mahdollisuuksia heille, 
jotka ovat heikommassa asemassa vammai-
suuden, korkean iän tai elämän vastoinkäy-
misten vuoksi, hän tiivisti.

 Juhlivaa klubia onnittelivat lukuisat taus-
tayhteisöt kuten Rautalammin kunta, Rauta-
lammin seurakunta sekä K-piiri.•
Kuvassa PDG Matti Törrönen löi ritariksi 
Esa Tossavaisen.
Kuva: Ilpo Kiuru

7  Arvokasta kotiseututyötä 
juhlavuoden kunniaksi
seppo jokinen

TIE TAMMELAN KIRKOLTA Mustialaan ja Kauk-
järvelle kulkee historiallisesti arvokkaan Toi-
vonsillan kautta. Vuosien saatossa on sillan 
ympäristö päässyt pahasti pusikoitumaan ja 
kauniit järvimaisemat ovat jääneet ryteikkö-
jen taakse piiloon.
 Niinpä Tammelan leijonat päättivät aloit-
taa 60-vuotisjuhlavuotensa Kotiseutu kau-
niiksi -teemalla. Kymmenpäinen raivausryh-
mä otti lion Markku Kaakisen innoittamana 
moottorisahat ja vesurit esille ja ryhtyi tuu-
masta toimeen.
 Raivattavaa aluetta oli Mustialantien mo-
lemmin puolin lähes kaksi hehtaaria. Työ-
maa oli mittava ja vaati ryhmän jäseniltä 
aitoa leijonahenkeä ja ahkerontia noin 150 
työtuntia.
 Nyt näkymä Toivonsillalta Mustialan-
lammelle ja Kaukjärvelle avautuu ohikulki-
joille entistä kauniimpana ja laajempana.•
Kuva: Markku Kaakinen

8  Joulun tunnelmaa 
Tonttumetsän poluilla
riitta dahlberg

JO 18. KERTAA LC Vantaa/Vernissan järjes-
tämä koko perheen Tonttumetsän seikkailu 
kiinnosti jälleen lapsiperheitä. Tapahtumaan 
osallistui 26.11. Tikkurilan Arboretum-Ystä-
vyydenpuistossa peräti reilut tuhat kävijää. 
Tapahtuma on ollut usealle kävijälle jo perin-
ne, mutta mukana oli paljon myös ensikerta-
laisia. Kävijöitä oli jo kahdessa sukupolvessa.
 Tonttumetsän polut olivat saaneet val-
koisen lumivaipan ja kynttilöin ja pehmo-
leluin koristellut tunnelmalliset polut kut-
suivat seikkailuun. Polun varrella olevista 
kylteistä saatiin tietoa alueella kasvavista 
puista. Vernissalaiset olivat koonneet Metsän 
eläimiä -tapahtumapisteeseen kuvia suuris-
ta metsäneläimistä pieniin vesieläimiin. Lin-
tujakin tunnistettiin kuvista, olipa joukossa 
Angry Birdsien Sakkekin! 
 Satupisteessä lapset keskittyivät kuunte-
lemaan satuja kirjasta, jossa oli jokaiselle päi-
välle oma jouluinen satu.
 Laulava tonttu ja Lucia-neito kiertelivät 
Tonttumetsän poluilla ja pikkutontut ja Peik-
ko vilahtelivat metsässä. Keppariradalla tyyli 
oli vapaa ja ratsut lensivät laukkaan. Vetokoi-
rat ahkeroivat ja Hyvät tassut – Välgörande 
tassar lahjoitti koira-ajelun tuotosta 60 pro-
senttia Nenäpäivä-keräykseen. Lopulla se 
hankkii ja ylläpitää kerhon välineitä.

6
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Nakkilassa kudotaan lukion abeille villasukat 
lämmittämään varpaita luku-urakan edessä.

>>>

 Joulupukin tapaamisvuoroa odotellessa 
syntyi aika ajoin jopa jonoa. Tonttumetsän 
seikkailun tuotto lahjoitettiin Tikkurilan seu-
rakunnan Rakenna joulupuu -keräykseen.•
Yhteiskuvassa Vernissan hyväntekijöitä.

9  LC Nakkila/Emma 
Abi-sukkien kutojina
katariina kivioja

LC NAKKILA/EMMA osallistui myös tänä luku-
vuonna Abi-sukkien kutomiseen. Nakkilassa
kudotaan kaikille lukion abeille villasukat 
lämmittämään varpaita luku-urakan edessä. 
Villasukkien kerrokset etenevät tarinan mu-
kaan. Jokaista peruskoulun ja lukion koulu-
vuotta sekä eskarivuotta kuvaa oma raitansa. 
Abivuosi korostetaan sydänraidalla. 
 Abi-sukat on saavuttanut suuren suosion 
ja luovutustilaisuudessa nuoret valitsevat in-
noissaan itselleen sopivia sukkia.
 Villasukkia ovat tehneet emmojen ahke-
rat kutojat. Yhteistyössä olivat mukana myös 
Käsityömerta ry ja Nakkila-Luvian Osuus-
pankki.•
Kuvassa tämän vuoden villasukkien luovutustilaisuus.

10  LC Kaipiainen 50-vuotias
KAIPIAISTEN ROSITA-BAARISSA vuonna 1973 
perustettu lionsklubi on saavuttanut arvos-
tetun iän. Klubi on niin sanottu maaseutu- 
klubi, toimialueena nykyisen suur-Kouvolan 

itäosa, valtateiden 6 ja 15 välisellä alueella. 
 Pääasiassa klubin toiminta-avustuksia 
käytetään oman toimialueen lapsien, nuor-
ten ja vanhusten hyväksi, mutta myös kan-
salliset ja kansainväliset katastrofit ja avus-
tukset kuuluvat ohjelmaan. 
 – Avustamme vähäosaisia taloudellisesti,
olemme muun muassa kunnostaneet van-
husten asuntoja. Joulun alla viemme joulu-
paketteja yksinäisille. Koululaisille jaamme 
stipendejä ja hymypatsaat keväisin ja opiskelu-
avustuksia, presidentti Lasse Rainio kertoo.
 – Taloudellisesti isoin hanke tällä het-
kellä on kymmenen sydäniskurin hankin-
ta toimialueemme kyliin. Olemme saaneet 
osa-avustusta sekä Arne Ritari -säätiöltä että 
Kouvolan kaupungin teknisen lautakunnan 
myöntämää Maaseudun ja muiden haasteel-
listen alueiden kehittämisrahaa.
 Klubin rahanhankintakeinoja ovat val-
tateiden varrella olevat kuusi mainostaulua, 
vuosittaiset kinkkuarpajaiset loppuvuodesta 
ja metsämarssit keväällä.
 50-vuotista taivalta klubi juhli 18.11. 
Kaipiaisten koululla sekä iltajuhlassa Polven 
Juustolassa. Klubi palkitsi useita pitkäaikai-
sia jäseniä aktiivisuudesta. Klubin aktiivi-
nen perustajajäsen Matti Ylätalo palkittiin 
Lions-ritari -jäsenyydellä. Lisäksi viisi pitkä-

aikaista jäsentä palkittiin kansainvälisellä 
Melvin Jones Fellow -jäsenyydellä. Palkitut 
ovat Pekka Herranen, Juha Raippo, Lasse 
Rainio, Esko Sorsa ja Helmut Wiemers.•
Kuvassa MJF palkitut Esko Sorsa, Helmut Wiemers, 
Pekka Herranen, Lasse Rainio ja Juha Raippo. 
Palkintoja luovuttivat Pirkko Vihavainen ja 
Timo Joukanen (vas.). Kuva: Eija Sorsa

11  Sydäniskuri Kalliopohjalle
NOUSIAISTEN LIONSKLUBI järjesti lokakuus-
sa jo perinteiset Oktoberfestit Nousiaisten 
Kalliopohjalla. Osalla tuotosta hankittiin de-
fibrillaattori Kalliopohjalle.• 

Kuvassa oikealla vastaanottajat Mervi Lahtonen, 
Mauri Prehtu ja Pasi Tasanen, vasemmalla puolisot 
Satu Salminen ja Nökö Tasanen sekä klubin sihteeri 
Jari Forsgren ja presidentti Harri Salminen.
Kuva: Ilpo Kivelä

12  LC Turku/Ancora yllätti 
jälleen hoitokodin asukkaat
LC TURKU/ANCORAN varta vasten muodostettu
”tyttökvartetti Neljä vuodenaikaa” järjes-
ti ystävänpäiväjuhlan turkulaisessa Kulku-
rin Valssi -hoitokodissa. Yhdessä laulettiin, 
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kuunneltiin osuvia runoja ja viihdyttiin, tee-
mana vuodenajat. Pinkki sydäntyyny kiersi 
sylistä syliin, ja lopuksi jokainen sai oman 
käsintehdyn ystävänpäiväkortin.
 Aktiviteetti kuuluu klubin jokavuotiseen 
perinnepalettiin ja on hauskuttanut turku-
laisia vanhainkoteja jo vuodesta 2013. Tiimi 
näkee mielellään vaivaa hyvän asian puolesta 
ja pyrkii hyvän mielen lisäksi tuomaan vir-
kistystä ja hupia ikäihmisten ystävänpäivään. 
 Tänä vuonna kaikkiaan 120 korttia val-
mistui yhdessä illassa talkoohengessä. Itse ti-
laisuudessa eri vuodenajat upeine kuvineen 
ja yhteislaulujen sanat loihdittiin seinälle 
isolle screenille, ja laulujen taustamusiikki 
raikasi kaiuttimista temmaten mukaansa. 
 Työryhmä koki jälleen kerran, kuinka 
loppujen lopuksi pienellä vaivalla saa paljon 
hymyä ja hyvää aikaan.• 

13  Liinavaatepakkauksia 
ukrainalaisille
jaakko honkaniemi

LC KRISTINESTAD-KRISTIINANKAUPUNKI pe-
rustettiin 70 vuotta sitten eli noin yhdek-
sän vuotta sotiemme jälkeen. Jälleenraken-
nuksen vuosina avustimme hyvin paikallisia 

kohteita. Avustukset kohdistuivat yleensä 
humanitäärisiin tarpeisiin. 
 Viime vuosina säännöllisiä kohteina 
ovat olleet nuoret ja olemme jakaneet muun 
muassa stipendejä kouluihin ja jouluapua. 
Myös kaupunkimme viihtyvyyttä on haluttu 
parantaa ja ohjata kaupunkilaisia liikunnan 
pariin.
 Ensi kertaa kohteena on nyt myös hyök-
käyksen kohteeksi joutunut Euroopan maa. 
Olemme osallistuneet Suomen lionsklu-
bien keräykseen kustantamalla nimikko-
sähkögeneraattorin ukrainalaiselle koulul-
le. Samoin olemme tukeneet suomalaista 
Lions-hanketta, jossa toimitetaan suuri mää-
rä peltikamiinoita tilapäismajoitusten läm-
mittämiseen ja ruuan valmistukseen. Viimei-
simpänä osallistuimme kuuden uudistetun 
ja kunnostetun ambulanssin lahjoitukseen ja 
toimitukseen Ukrainaan.
 Lions-järjestön kansainvälisen säätiön 
LCIF:n kautta on saatu varoja Suomeen uk-
rainalaisten auttamiseen. Meillä on täällä toi-
miva vastaanottokeskus, jolle nyt välitämme 
LCIF-varoilla kustannetutut 39 liinavaate-
pakkausta. Niiden tarkoituksena on helpot-
taa uusien tulijoiden majoittumista nykyi-
seen ympäristöönsä.•

14  Hietaset tulkitsivat 
ystävyyden lauluja Vaasassa
riitta koski

PENTTI HIETANEN perheineen esiintyi LC Vaa-
sa/Familyn Yhdessä ystävän kanssa -konser-
tissa ystävänpäivää edeltävänä sunnuntaina 
Vaasan kirkossa. Konsertti järjestettiin yh-
teistyössä Vaasan suomalaisen seurakunnan 
kanssa jo 31. kerran.
 Konsertin aluksi F-piirin varapiirikuver-
nööri Juha Lahtinen luovutti leijonien koti-
maisen II ruusukkeen ansiomerkin LC Vaa-
sa/Familyn perustajajäsenelle ja useimpien 
konserttien ideoijalle Aulikki Hissalle.
 Tenori Pentti Hietanen ja hänen vai-
monsa, laulaja ja pianisti Heini Hietanen 
ja perheen tyttäret Iina ja Roosa ovat vuo-
sia konsertoineet yhdessä. Edellisen kerran 
Yhdessä ystävän kanssa -konsertissa Vaasas-
sa he esiintyivät kuusi vuotta sitten. Vaasan 
kirkossa kuultiin vanhoja ja tuttuja, mutta 
myös uudempia, kauniita sävelmiä rakkau-
den hengessä.
 Ennen pastori Eva Thölixin puhetta yh-
teislauluna oli ystävyysteeman mukainen 
virsi Ystävä sä lapsien. Vanhan pohjalaisen 
konserttitavan mukaan konsertin lopuksi 
laulettiin seisaaltaan virsi Herraa hyvää kiit-
täkää.
 Hyväntekeväisyyskonsertti järjestettiin 
vaasalaisten lasten ja nuorten hyväksi. Kon-
sertin jälkeen päätettiin jakaa noin 400 kuu-
lijan konsertin tuotosta Hopen kautta vähä-
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Kaikkiaan 120 korttia valmistui yhdessä illassa 
talkoohengessä. 
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varaisille vaasalaislapsille tuhannella eurolla 
HopLop-lippuja, tuhat euroa käytetään vaasa-
laisten ukrainalaislasten retkeen ja 600 eu-
roa annetaan Vaasan Huutoniemen kirkon 
tiloissa olevan pienoisautoradan parannuk-
siin.•
Kuvassa Heini, Pentti, Iina ja Roosa Hietanen 
lauloivat taas vaasalaisten sydämiin.
Kuva: Seppo Ala-Kutsi

15  Juvalle presidenttipari
minna frosti

YSTÄVÄNPÄIVÄNÄ 2024 todennäköisesti teh-
tiin leijonahistoriaa, kun kahden juvalaisen 
lionsklubin presidentit avioituivat. Anne 
Ahonen LC Juva/Luonterista ja Petri Tura-
kainen LC Juvasta saivat toisensa Olavinlin-
nan upeissa puitteissa. Ystäviä molemmista 
klubeista oli kutsuttu juhliin. Bestman Risto
Hämäläinen LC Juvasta piti puheen, jossa 
hän kertoi hääväelle Juvan uudesta presi-
denttiparista.
 Juvan klubeilla on ollut vuosien varrella
hyvin yhteistyötä ja tuore hääparikin oli tu-
tustunut lionstoiminnan myötä. Yhteistyö 
varmasti myös jatkuu, vaikka presidenttim-
me aikanaan siirtyvät klubissa muihin teh-
täviin.
 LC Juva ja LC Juva/Luonteri toivottavat 
parille oikein paljon onnea ja iloa.•
Kuvassa LC Juvan ja LC Juva/Luonterin klubilaisia 
puolisoineen juhlimassa kahden presidentin 
avioliittoa.

16  LC Tuusniemi 60-vuotias
hannu smolander

LC TUUSNIEMEN 60-vuotisjuhlaa vietettiin 
24.2. Klubimme on perustettu 27.2.1964. 
Juhla aloitettiin Juojärvi-valssilla yhteislaulu-
na. Tervehdyssanat lausui klubin presidentti 
Hannu Smolander. Hän kertoi klubin tapah-
tumia viimeisen kymmenen vuoden ajalta. 
 Juhlassa otettiin yhdeksän uutta jäsentä 
klubiin. Juhlapuheen piti Lions 107 K-piirin 
edellinen piirikuvernööri Hannu Smolander. 
Hän käsitteli puheessaan lionstoimintaa sen 
perustamisesta aina nykyhetkeen asti. 
 Tilaisuudessa huomioitiin aktiivisia ja 
pitkään olleita jäseniä. Muun muassa klu-
bimme perustajajäsentä Onni Ryynästä 
muistettiin 60-vuotisperustajajäsenmitalilla. 
Lion Heimo Räsänen lyötiin ritariksi. 
 Juhlaamme toivat tervehdyksen monet 
kutsuvieraat. Loppusanat lausui ritari Hei-
mo Räsänen. 
 Juhlassa musiikkia esitti Tenho Holopai-
nen yhtyeineen. Savolaisen laulu laulettiin 
lopuksi. Juhla-aterian jälkeen oli tanssia ja 
yhdessäoloa.•
Juhlaan osallistui myös klubimme 104-vuotias 
perustajajäsen Onni Ryynänen. Otimme klubiimme 
60-vuotisjuhlassa yhdeksän uutta jäsentä.

17  LC Lahti 70 vuotta
matti paavola

LIONSPIIRIN 107-C vanhin ja Suomen kahdek-
sanneksi vanhin klubi LC Lahti vietti 2.12. 
arvokkaan ja lämminhenkisen Charter Night 
-juhlan Lahden Upseerikerholla yli 40 hen-
gen voimin. Ennen juhlaa oli vietetty muisto-
hetki perustajajäsenemme PID Aimo N. K. 
Viitalan haudalla. 
 Juhlan alussa ladyt luovuttivat juhlivalle 
klubille lahjana roll upin. VCC Nina Moila-
nen toi Suomen Lions-liiton tervehdyksen. 
Piirikuvernööri Hannu Ojala toi C-piirin 
tervehdyksen sekä piti juhlapuheen.
 Kummiklubeista LC Saku Virosta, LC 
Kuhmoinen, LC Lahti/Vesijärvi ja LC Lap-
peenranta olivat edustettuina. LC Sakun pre-
sidentti piti englanniksi hauskan puheen. Ai-
noa suomenkielinen lause oli Matti Nykäsen 
sanonta: ”Elämä on ihmisen parasta aikaa”. 
 Juhlassa presidentti Juhani Hinkkanen 
kertoili klubin menneistä vuosikymmenis-
tä. Vuosien tärkeimpiä tapahtumia nähtiin 
myös lion Aatos Suomilammin videolta 
”Kymmenen edellistä vuotta”.
 Klubi sai myös uusia Lions-ritareita. Juh-
lavan tilaisuuden hoitivat PDG, Pro Ritari 

17
Konsertin tuotosta jaetaan vähävaraisille 
vaasalaislapsille tuhannella eurolla HopLop-lippuja. 
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Jukka Uola sekä PDG, Lions-Ritari Sinikka 
Uola. Lions-ritareiksi lyötiin klubin presi-
dentti Juhani Hinkkanen ja lion Simo Nur-
minen. PDG Matti Paavola sai 80-vuotissyn-
tymäpäiväjuhlassaan lokakuussa Pro Ritarin 
arvon. Lion Jouni Koskiselle luovutettiin 
Melvin Jones Fellow -jäsenyys. Näiden lisäksi
jaettiin useita muita huomionosoituksia.
 Juhlassa ilmoitettiin klubin jakamat lah-
joitukset Lahden partiolippukunnille, Sri 
Lankan kummipojalle Kaveeshalle ja Hope 
ry:lle. Jatkamme työtämme suurella sydä-
mellä.•

18  Sydäniskuri tuomaan turvaa
LC KANGASALA/ROINE lahjoitti 50-vuotissyn-
tymäpäivänsä kunniaksi sydäniskurin tur-
vaa tuomaan Kangasalan K-Supermarketille 
tammikuun alkupäivinä.• 

Kuvassa keskellä lahjoituksen vastaanottaja kauppias 
Lauri Somervuori. LC Kangasala Roineen edustajat 
tilaisuudessa olivat Tapio Niemi (vas.), Timo Jokinen 
(oik.) ja Ilkka Hyttinen (kameran takana).

19  Dorikset esillä tapahtumissa
hilve reijonen

VAMPULAN KESÄPYÖRÄILYLLÄ on jo yli 20 
vuoden perinteet. LC Huittinen/Doris on ol-
lut mukana jo seitsemänä kesänä merkkaa-
massa pyöräilijöiden käynnit merkkauspis-
teellä kahtena iltana viikossa.

 Tänä kesänä olimme mukana mahtavissa 
maisemissa Loimijoen rannalla aurinkoises-
sa ja välillä vähän sateisessa säässä.
 Dorikset olivat myös 26.8. Kohdataan 
messuilla Tahto Areenalla lukemassa lapsil-
le satuja. Doris-leijona ilahdutti messuväkeä, 
halasi yli sataa lasta ja siinä sivussa isompia-
kin. Myimme arpoja ja kerroimme lionstoi-
minnasta.
 Samoin Huittisten HulluYössä 29.9. do-
rikset myivät leivonnaisia ja arpoja. Tapah-
tuma oli menestys ja tapahtumia oli paljon 
ympäri kaupunkia.
 LC Huittinen/Doriksen uusia jäseniä 
osallistui myös ravintola Hakuninmäessä 
Harjavallassa 24.10. pidettyyn uusien leijo-
nien opastusiltaan. Mukana oli myös kum-
meja.• 

Kuva: Hilve Reijonen

20  Joulutunnelmaa luomassa
saija laurila ja hilve reijonen

LC VAMPULA JÄRJESTI joulukuussa seuratalo
Jukolassa Vampulassa koko perheen jou-
luilottelun joulun tunnelmaan. Estradille ka-
pusivat Jukka Keskitalo yhtyeineen, Sekulit, 
Petri Kiiski ja Paula Pietilä. Iltapäivään kuu-
luivat myös yhteislaulut.

 Tilaisuuteen oli järjestetty leikkinurk-
kaus ja joulupukkikin muoreineen ilmestyi 
saliin. LC Vampula hankki kahvitustarvik-
keet ja LC Huittinen/Doris hoiti tapahtuman 
väliaikatarjoilun.
 Perinteitämme noudattaen klubit jär-
jestivät jälleen myös Palvelukeskus Annalan 
joulutapahtuman.
 LC Vampula hankki ja toimitti Annalaan 
joulukuusen, ja dorikset koristelivat sen yh-
dessä asukkaiden kanssa. Lauloimme myös 
yhdessä joululauluja asukkaiden ja henkilö-
kunnan kanssa.
 Vuosien perinnettä noudattaen dorik-
set askartelivat jälleen luonnonmateriaaleis-
ta jouluisia kukkakoreja Palvelukeskus An-
nalaan ja Kaarirantaan. Korit ilahduttavat 
sekä asukkaita että henkilökuntaa ja toivat 
iloista joulumieltä.
 Joulupostia ikäihmisille -kampanja ke-
räsi tänä vuonna huikeat 600 joulukorttia 
ikääntyneille Huittisissa. Dorikset kirjoitti-
vat 330 korttia, jotka koristelimme jouluisilla 
tarroilla sekä runoilla. Kampanjassa kerättiin 
joulukortteja kotihoidon ja asumispalvelujen 
ikääntyneille asiakkaille Huittisissa.•
Kuva: Riikka Taivainen
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Doris-leijona ilahdutti messuväkeä, halasi 
yli sataa lasta ja siinä sivussa isompiakin. 
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21  LC Oulu/Terwan joulukuusi 
20 vuoden ikään
kauko kallio

KUN PYSTYTIMME eräänä syksynä perinteeksi
muodostuneen joulukuusen Tuiraan, eräs 
rouva tuumasi, että ”aivan ihanaa, kun saim-
me taas valmiin, komean kuusen ihan ikku-
nan alle. Saammeko samanlaisen taas ensi 
vuonna?” Totta kai, lupasimme silloin.
 Siitä lupauksesta on nyt kulunut lähes 
20 vuotta. Tasavuosien kunniaksi hankim-
me viime jouluksi kuusen, jonka pituus oli 
20 metriä. Arvelimme jopa, että joulukuu-
semme voisi olla maan pisin joulupuu, mut-
ta google totesi, että pari pitempääkin löytyy.
 Klubilaiset hoitelivat kaadon jälleen lä-
hes ammattimaisesti paikallisen kumppani-
yrityksen nosturin ohjatessa puuta turvalli-
seen kaatosuuntaan.
 Pystytys Tuiran ”Leijonapuistoon” meni 
melkein kuin elokuvissa. Juuri sopivaan pak-
suuteen viimeistelty tyvi solahti jalustaan 
juuri niin kuin oli suunniteltu, tähti ja va-
loketjut nostokorin avulla paikoilleen ja va-
lot päälle. Ylimääräisenä latvatähtenä loistaa 
edelleen klubimme aikanaan kunnostama 
oululaisten Tervaleijona-pastillien valomai-
nos.
 Satalukuiselle ohikulkijakansalle tarjot-
tu kuuma glögi ja piparit maistuivat. Paras 
palaute kuusen tuomasta ilosta kulminoitui 
erään äidin kertomana näin: Kun lapset me-
nevät iltaisin nukkumaan, he katsovat ikku-

nasta viimeisenä kuuseen ja toivottavat sille: 
”Hyvää yötä kuusi”.
 Voiko vilpittömämpää ja hienompaa pa-
lautetta lions-palvelusta saada! Tulevina vuo-
sina siirtokuusen tilalla loistaa aivan oikea, 
kasvava kuusi, kun saimme Oulun kaupun-
gin kanssa istutettua samaan puistoon vir-
keän, noin viisimetrisen kasvukuusen.•

22  Auta lasta, auta perhettä 
-keräys Huittisissa
saija laurila

LC HUITTINEN/DORIS järjesti Auta lasta, auta 
perhettä -keräyksen 24.11. yhteistyössä Huit-
tisten S-marketin ja Huittisten perhekeskuk-
sen kanssa S-marketin aulassa.
 Paikalla olleet klubimme jäsenet kertoi-
vat kauppaan saapuville asiakkaille keräyk-
sestä, antoivat vinkkejä sopivista tuotteista ja 
pyysivät ostamaan yhden ylimääräisen hyö-
dykkeen lahjoitettavaksi keräyspisteeseen.
 Päivän keräystulos oli huikean hieno, 26 
banaanilaatikollista ruokatavaraa ja hygienia-
tuotteita jaettavaksi perhekeskuksen kautta 
huittislaisille apua tarvitseville lapsiperheille. 
Saimme lahjoituksena myös kestokasseja, joi-
hin tuotteita oli hyvä pakata jaettavaksi.
 Useamman kerran päivän mittaan meitä 
kiiteltiin keräyksen järjestämisestä ja toivot-
tiin tällaiselle jatkumoa. Avun tarvetta on ja 
ihmisillä hyvää tahtoa antaa apua.•
Kuva: Saija Laurila 

23  Klubien juhlava tapaaminen
pirkko kokkonen

LC ÄÄNEKOSKI/HELMI ja LC Vaajakoski/Ewe 
vierailevat vuorovuosin toistensa luona. Jär-
jestävällä klubilla on vapaat kädet suunnitella
sellainen ohjelma kuin haluaa. Olemme 
muun muassa keilanneet ja hohtominigolfan-
neet, käyneet teatterissa, mutta tärkeintä on 
leppoisa yhteinen ilta.
 Tänä kautena oli Helmin vuoro emän-
nöidä tapaamista, mitä vietettiinkin varsin 
juhlavissa merkeissä Hietaman Vierastalos-
sa. Saimme vieraaksi ID Pirkko Vihavaisen, 
joka oli menossa Juvalta Seinäjoen KVN:ään 
marraskuun lopulla. Siihen sopi mainiosti 
viivähtäminen Äänekoskella Keski-Suomessa
ja osallistuminen Helmin ja Ewen tapaami-
seen. 
 ID Pirkko Vihavainen kertoi elävästi kuu-
lijoilleen, millaista on kansainvälisen johta-
jan työ. Se on todella paljon muutakin kuin 
pelkkää matkustamista kokouksesta toiseen. 
 Ilta päättyi juhlallisesti, kun ID Pirkko 
Vihavainen löi ritariksi nro 2414 Helmin jä-
senen PDG Johanna Arho-Forsblomin.
 Johanna Arho-Forsblom on ammatiltaan 
erityisluokanopettaja ja oman työnsä ohella 
hän on kouluttautunut Lions Quest -koulut-
tajaksi ja kiertää ympäri Suomea pitämässä 
LQ-kursseja. Lisäksi hän toimii erittäin ak-
tiivisesti paikkakunnalle saapuneiden ukrai-
nalaisten pakolaisten kotouttamisessa.•
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Antti J. Takala
LC Tampere/Amuri
s. 10.2.1940 
k. 30.11.2023

Tero Salomaa
LC Nurmijärvi/Rock
1.6.1964
25.1.2024

palstalla julkaistaan poisnukkuneiden jäsentemme kuva, klubi, 
syntymä- ja kuolinaika. varsinaiset muistokirjoitukset julkaistaan 
suomen lions-liiton kotisivuilla olevassa muistolehdossa 
www.lions.fi/jasenille/jaseniammemuistaen. lähetä teksti
word- ja valokuva jpg-tiedostona osoitteeseen toimitus@lions.fi.

MUISTOKIRJOITUKSET

Matti Johannes 
Mahlamäki
LC Mouhijärvi
s. 28.1.1951
k. 19.1.2024

Seppo Kontiainen
LC Kankaanpää
s. 30.1.1943 Kortesjärvi
k. 1.11.2023 Kankaanpää

Tomi Liimatainen
LC Nurmijärvi
s. 12.9.1968
k. 22.11.2023

Erkki Liski 
LC Pirkkala/Naistenmatka
s. 12.3.1947 Hämeenlinna
k. 3.11.2023 Pirkkala

Vesa Kourula 
LC Lappeenranta/Saimaa
s. 26.5.1943
k. 26.2.2023

Jaakko Honkanen
LC Saari 
s. 2.9.1938 
k. 3.11.2023

Pentti Kauppinen
LC Toivakka
s. 9.11.1949
k. 5.12.2023

Matti Koivurinta
LC Turku/Aninkainen
s. 22.9.1931
k. 9.12.2023

Pekka Huikko
LC Toivakka
s. 13.5.1946 Kangasniemi
k. 22.9.2023 Toivakka

Lauri Veikko Juhani 
Aunola
LC Imatra
s. 21.6.1934 Imatra 
s. 29.11.2023 Imatra

Esko Hiltunen
LC Asikkala/Päijänne
s. 1.4.1926
k. 2.7.2023

Stig Lillkåll
LC Jakobstad/Malm
f. 12.9.1939 
d. 8.1.2024

Aulis Ripatti
LC Lappeenranta
s. 13.6.1930
k. 27.10.2023

Rauno Rinta-Jouppi
LC Vähäkyrö
s. 23.11.1931
k. 27.9.2023

Jarmo Viitala
LC Pomarkku
s. 5.8.1956
k. 10.9.2023

Veli Jussila
LC Lappeenranta
s. 17.4.1959
k. 17.7.2023

Pekka Järvelä
LC Turku/Aninkainen
s. 7.2.1941
k. 27.11.2023

Ritva Kuusisto
LC Helsinki/Soihdut
s. 4.2.1947 Kokkola 
k. 8.11.2023 Helsinki

Osmo Könönen
LC Outokumpu
s. 9.12.1958
k. 11.2.2024

Soili Raitala
LC Kaarina/Katariinat
s. 31.7.1957
k. 13.1.2024

Onni Pääkkönen
LC Lapua/Alajoki
s. 6.9.1954
k. 29.8.2023

Aaro Arvio 
LC Liminka/Lakeus
s. 17.12.1933 Karunki
k. 12.12.2023 Liminka

Pekka Aalto
LC Lappeenranta/Saimaa
s. 20.2.1945
k. 3.12.2023

Seppo Leveelahti
LC Helsinki/Pakinkylä
s. 4.8.1939
k. 22.11.2023
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PÅ SVENSKA
Många sätt att göra gott.
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Månadsmöte med 
företagsbesök
bo ingves

LIONS CLUB JEPPO besökte Norcar Ab i 
Nykarleby på februarimötet 2024. Företa-
get är ett exempel på nytänkande och star-
tade 1979 då yrkesskolläraren Stig Lindén 
ombads konstruera en lastare som samlar 
upp gödseln direkt på traktorkärran. 
 Sagt och gjort, Stig satte sig vid rit-
bordet och så småningom var den första 
gödsellastaren verklighet. Den fungerade 
så bra att även hans bröder tände på idén. 
Tillsammans grundade de Oy BSB-Me-
kan Ab, där bokstäverna BSB står för Bo-
ris, Stig och Börje. Boris var chartermed-
lem i klubben och Stig blev medlem 1991. 
 Fyra personer anställdes och företa-
get hyrde en 400 kvadratmeter stor hall i 
Nykarleby centrum. Gödsellastaren väck-
te uppmärksamhet och företaget belöna-
des bland annat med Juniorhandelskam-
marens och Kauppalehtis pris ”Tuottava 
idea”. 
 Företaget har haft en lång resa med 
ägar- och namnbyten, varav en lång tid 
under namnet Norcar-BSB, och är i dag 
världskänt för sina minilastare med till-
hörande mångsidiga verktyg. I samband 
med månadsmötet guidades medlemmar-
na av företagets vd Lotta Lindèn-Svarvar 
i den splitternya monteringshallen.•

D
istriktsguvernören har varje år gett 
förslag på besöksmål utan att dock 
utesluta andra kontakter. LC Jakob-
stad-Pedersöre/Linnéor har varje år 
själva besökt en klubb eller inbjudit 

en klubb på besök.
 Innevarande verksamhetsår, innan nå-
gon ens kommit med en inbjudan, vände vi 
oss till LC Kronoby med önskan om att få be-
söka dem. Vi fick klartecken att vi var väl-
komna i januari. Inom lions har det ibland 
angetts ”klädkod” och denna gång bestämde 
vi själva klädkoden: ”Lejondräkt”.
 Sammanlagt åtta av klubbens medlem-
mar deltog i besöket.  Eftersom lejondräk-
ten inte var så praktisk att använda åtmins-
tone för dem som skulle ratta bilarna, blev 
det påklädning av de sista detaljerna utanför 
Ånyo-loppiset, där Kronoby klubben höll sitt 
sammanträde. När allt var klart tassade åtta 
”lejon” in i lokalen och möttes av totalt över-
raskade lions, som knappast hade erfarenhet 
av sådan klädkod. 
 Lejonsången denna gång var ”Glada Lin-
néa” som är specialskriven och okänd för de 

Medlemmar i LC Jeppo granskar en Norcar 
minilastare.

Annorlunda klädkod på klubbesök
Under temat ”Klubbar besöker klubbar” har lionsklubbarna 
i O-distriktet i tio års tid utmanats att besöka andra klubbar.
Aktiviteten är tänkt att ge klubbarnas alla medlemmar, inte enbart 
presidierna, möjlighet att bekanta sig med lions i andra klubbar.
gurli dumell

Medlemmar från LC Jakobstad-Pedersöre/Linnéor bjöd på en överraskande klädkod när de besökte 
LC Kronobys månadsmöte.

flesta. Melodin var dock mycket bekant. Efter 
den första bestörtningen samt demaskering-
en, bjöds alla på kaffe med dopp och stäm-
ningen  var varm och familjär. Samtalen vid 
kaffeborden var givande och nya kontakter 
knöts. För vår klubbs del var det intressant att 
delta i Kronobyklubbens månadsmöte och vi 
fick även nya idéer för aktiviteter i framtiden.  
 Under diskussionerna konstaterades, 
att samtidigt som om vi inom lions ofta har 
samma positiva erfarenheter av verksam-
heten, har vi också liknande utmaningar. Till 
de ständiga frågorna hör rekryteringen av 
nya och speciellt yngre medlemmar samt att 
hitta nya aktiviteter som samtidigt ger medel 
att dela ut till behövande. 
  Efter denna trevliga samvaro med en 
annan lionsklubb kan vi åter möta varda-
gen mera motiverade. Lionsverksamheten är 
ingen en-persons uppgift utan det är tillsam-
mans som vi kan göra skillnad. Kanske stel-
heten i lionsverksamheten kunde bytas till 
litet mera lekfullhet ibland och en mindre 
formell klädkod. Klubbar, besök varandra, 
det är givande!•
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Den norska professorn Øystein Tunsjø berättade hur maktkampen mellan USA och Kina påverkar hela världen.

ÅR 2024 FORTSÄTTER VI i Lions att engagera 
oss i projektet MISSION 1.5, som är vårt ge-
mensamma mål att få 1,5 miljoner medlem-
mar globalt och öka vår förmåga att hjälpa 
dem som behöver oss. Behovet av medlems-
tillväxt är akut och jag är genuint inspirerad 
av alla de sätt på vilka ni arbetar för att möta 
denna utmaning.
 Ett större antal medlemmar gör det möj-
ligt för oss att tjäna ännu fler under de kom-
mande åren, och det momentum vi uppnår 
tillsammans kommer att bidra till en stark 
dominoeffekt inför framtiden. I takt med 
att vårt medlemsantal växer, växer också be-
rättelserna om vårt tjänande, vår kollektiva 
röst växer sig starkare och vi inspirerar fler 
människor att tjäna tillsammans med oss. 
 Det är en djärv uppgift, men det är Lions 
också. Nu är det dags att vara modig. Var 
inte rädd för att bjuda in folk att gå med i din 
klubb. Vissa säger ”ja” och vissa säger ”inte 
nu”, men låt inte det avskräcka dig. ”Nej” be-
tyder inte nödvändigtvis ”aldrig”. Jag blev 
inte medlem i Lions första gången jag blev 
ombedd eftersom tidpunkten inte var rätt 
just då, men när jag blev det förändrades mitt 
liv. Du har också makten att förändra någons 
liv. Allt du behöver göra är att fråga.
 Genom att öka vårt medlemsantal och 
öka vår service kommer vi att kunna uppfylla
målet för MISSION 1.5 – det är så vi föränd-
rar världen tillsammans.•

INTERNATIONELLA PRESIDENTEN
FO

TO
: L

CI

Vi svarar på 
utmaningen

dr. patti hill
Internationell president, 
Lions Clubs International

H
uvudagendan för mötet var ett se-
minarium med titeln ”Humanita-
ry work into a more troubled time 
– What now Lions?” och en dis-
kussion om NSR:s prioriteringar 

för samarbetet. Mötet kom vid en tidpunkt 
då spänningarna runt om i världen har es-
kalerat. Konkurrensen mellan USA och 
Kina har hårdnat och å andra sidan hade 
Rysslands invasion av Ukraina pågått i 
nästan två år.
 Den norske professorn Øystein Tunsjø 
illustrerade maktkampen mellan USA och 
Kina, som påverkar hela världen. Kina har 
konsekvent och stadigt stärkts i decennier 
och har redan seglat upp som en utmanare 
eller ett alternativ till USA som supermakt. 
Den globala polariseringen har ökat.
 Seminariet presenterade Lions mång-
sidiga insatser för offren för kriget i Ukrai-
na och utmaningarna med hjälp i konflikt- 
områden. PDG Björn Hägerstrand från 
Åland berättade om det europeiska genera-
torprojektet som genomfördes i vintras och 
det nya kaminprojektet som presenterades 
på NSR-mötet.
 LCIF:s regionchef Jyri Kurki, Häger-
strand och PDG Petri Lappi presenterade
projektet ”Winter is coming to Ukraine part
2”, där Lions medlemmar köper kaminer 
till Ukraina. Projektet har också inkluderats

NSR diskuterade hur hjälpa 
i svåra tider
Nordiska Samarbetsrådet eller NSR hölls i Norge denna gång den 19–20.1. 
2024	i	Gardermoen	invid	Oslos	flygplats.	Mer	än	70	medlemmar	från	
de nordiska länderna var närvarande, liksom gäster från andra länder.
NSR /petri kaukiainen, verksamhetsledare

bland LCIF:s projekt och har redan väckt 
stort intresse i Europa och runtom i värl-
den.
 Som ett erkännande för sitt outtröttliga, 
frivilliga humanitära arbete mottog Häger-
strand Norges Lions utmärkelse Lionsfak-
kelen.

De nordiska språkens ställning
LCI:s andre vice president A. P. Singh del-
tog på distans i den del av mötet som hand-
lade om det internationella tillväxtinitiati-
vet Mission 1.5 och hoppades att vi skulle 
lära oss att starta nya klubbar igen. Under 
de senaste åren har endast ett fåtal nya lion-
klubbar bildats i de nordiska länderna.
 Den internationella styrelsemedlem-
men Pirkko Vihavainen talade varmt och 
förtroendefullt om finskans och svenskans 
betydelse och framtid som organisationens 
officiella språk. Deras överlevnad påverkas 
positivt om vi på nytt lyckas få mera med-
lemmar och klubbar i Finland och de övriga
nordiska länderna.
 Den största finska besvikelsen på mötet
var att omröstningen om nästa nordiska 
internationella projekt vanns av svenska 
”Water means life” som handlar om att bor-
ra brunnar i Somalia. I valet förlorade det 
finska förslaget om solspisar till Kenya med 
25 röster mot 11.
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Din röst har blivit hörd
VILKA KOMPONENTER BESTÅR lejonverksamheten i Finland av? Vem är det som gör, 
vilken funktion har distriktet, vad gör Lionsförbundet? Distriktets och förbundets 
roll är att stötta klubbarna – upplever man att det händer?
 Strategin arbetades fram tillsammans med alla distrikt och förbundets kommittéer.
Hundratals medlemmar delade med sig av sina åsikter om hur vi arbetar och gav 
idéer till förbättringar. Medlemsenkäten gjorde tusentals medlemmars röster hör-

da. Dessa idéer har nu bearbetats av distrik-
tets och förbundets tjänstemän sedan början 
av perioden, och redan i vår kommer distrik-
tens experter att svara på era frågor.
     Vad ska man göra när ingen känner till 
Lions? Hela klubben kan delta i en tredelad 
coachning i sociala medier. Den ger en möj-
lighet att mångfaldiga räckvidden för våra 

individuella meddelanden. Vilken typ av meddelanden får synlighet? Förutom akti-
vitetsmeddelanden är också berättelser och uppdateringar enkla att skapa utgående 
från mallar som ger ett enhetligt utseende.
 Vi gör alltid samma aktiviteter och stödjer samma 
ändamål. Är vår hjälp viktig? Helt säkert är den vik-
tig, men kan det finnas andra i samhället som be-
höver hjälpen mer desperat? Kontakta ditt områdes 
ansvarspersoner och kartlägg behovet av hjälpen. 
Även om behovet är större än vad klubben kan stå 
för, kan det vara möjligt att hitta samarbetspartners 
som tillsammans med er vill göra något nytt och me-
ningsfullt och som ger mera fart åt klubben.
 Hur håller vi medlemmarna engagerade i klubben? 
Ni deltog väl i medlemsenkäten i januari, via vilken 
klubben fick information om vilken typ av verk-
samhet medlemmarna vill engagera sig i? En-
käten är en årlig möjlighet för klubben att för-
bättra sin medlemsnöjdhet, och att diskutera 
resultaten av enkäten är en bra fortsättning på 
förra periodens värdediskussioner.
 Hur får vi nya medlemmar när ”alla vi 
känner redan har blivit tillfrågade”? Delta 
på hösten i den gemensamma kampanjen 
Kom med i Lions, som förbundet stöder 
genom landsomfattande marknadsföring. 
Genom att införa digitala verktyg i sam-
band med aktiviteter kan man få intres-
serade målgrupper att följa vår kommu-
nikation och ta del av vår verksamhet.
 Vi har hört din röst och fullgjort 
vårt uppdrag – det finns instruktioner 
och hjälp för era problem. Det finns 
dock inga nyckelfärdiga resultat utan 
framtiden ligger i dina händer.•

Medlemsenkäten 
reflekterar tusentals 
medlemmars åsikter.

55

FO
TO

: T
EE

M
U 

O
KS

AN
EN

55

nina moilanen
Vice ordförande 2023–2024

VICE ORDFÖRANDEN Jag hade själv en annorlunda uppgift 
på mötet då jag fick presentera NSR:s bok-
slut och andra ekonomiska fakta i stället 
för NSR:s mångårige ekonomiansvarige Jari 
Rytkönen, som avled i somras. De ekono-
miska frågorna sköts av Finlands Lionsför-
bund den här perioden.
 Nästa NSR-möte är i januari nästa år i 
Danmark och i januari 2026 är det Finlands 
tur att vara värd.•

Bekanta dig med olika sätt
att arbeta
NSR / pirkko vihavainen, 
internationell direktor 2022–2024

NSR:S WORKSHOPAR fokuserade åter-
igen på NSR:s framtid och betydelse. 
Kan mötet vara på hösten, när perio-
den just har startat? Det talades också 
om huruvida det skulle kunna kopplas 
till Europa Forum, med sitt breda ut-
bud av av seminarier och workshoppar.
 Både NSR och Europa Forum är 
ett utmärkt tillfälle att lära känna olika 
sätt att arbeta, få idéer och presentera 
våra egna projekt och metoder. 
 Vi hade en önskan att träffa 2VP 
A. P. Singh i Gardemoen, vars upp-
drag är att stödja de europeiska lejo-
nen i genomförandet av uppdrag 1.5. 
Han kunde inte närvara, men förbun-
dets ordförande Mika Pirttivaara, vice 
ordförande Nina Moilanen, verkstäl-
lande direktör Petri Kaukiainen och 
jag fick tid med LCI:s medlemschef 
Kyle Hartje. Vi berättade om Finlands 
strategi och planer.

Lite mer om framtiden
NSR:s regler och förfaranden bör 
granskas. En annan sak att tänka på 
är att genomföra en serviceaktivitet i 
samband med mötet. I framtiden kun-
de också Leos samlas på samma gång 
och delta i en workshop tillsammans 
med lejonen?
 Som tur är har vi möjlighet att hål-
la kontakten utöver fysiska möten. Jag 
uppmuntrar dig att nå ut till lionsmed-
lemmar i andra länder och skapa vän-
klubbsrelationer. 
 Jag skulle väldigt gärna se att NSR- 
projekten faktiskt upplevs som gemen-
samma. När allt kommer omkring kan 
servicecheferna planera projekt till-
sammans utan att behöva konkurrera 
om dem.•
NSR har också en egen hemsida på 
https://lionsnsr.org/.
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Periodens största Lions-evenemang 
ordnas i Åbo 
Välkända Logomo, Åbo och A-distriktets klubbar bjuder 
igen på ett minnesvärt årsmöte som bjuder på fakta, 
chans att bekanta sig med staden med omgivningar.
ÅRSMÖTET / markku patrikainen,  huvudkommittén, information

I 
år hålls årsmötet redan 24–26 maj. För-
utom traditionella tal och prisutdelning-
ar bjuder den festliga lördagskvällen på 
en högklassig middag serverad till bor-
den, högklassig musik med namnkun-

niga solister och naturligtvis dans. Anvis-
ningar för anmälan och annat som har med 
evenemanget att göra finns på mötets webb-
plats vk2024.lions-piiri107a.fi.
 Du kan skicka fullmakterna för att ve-
rifiera rösträtten via årsmötets webbplats i 
förväg eller ta dem med färdigt ifyllda. Full-
makten kan också laddas ner från mötets 
eller förbundets hemsida och fyllas i elek-
troniskt eller manuellt. Observera att det per 
klubb ges endast en fullmakt, som omfattar 
de röstberättigade medlemmarna och even-
tuella DG:n, IPDG:n och PDG:n.
 Rumsbokningarna sköts direkt med ho-
tellen, som presenteras på mötets webbplats. 
Information om campingplatserna ges på 
hemsidan genast när det finns uppgifter till-
gängliga. Transporterna mellan hotellen och 
mötesplatsen specificeras senare.

Endagsmöte
Det här är första gången som det officiella 
mötesevenemanget kommer att hållas un-
der en enda dag, men vi är beredda på att 

Internationell synlighet 
för Finland
pirkko vihavainen, 
internationell direktor 2022–2024 

MIN MANDATPERIOD i den internationella 
styrelsen och de internationella kommitté-
erna upphör i slutet av den här mandatpe-
rioden. I Finland kommer jag dock att fort-
sätta som kontaktperson för internationella 
ärenden tills nästa internationella direktor 
från Finland tillträder sommaren 2027. 
 Ännu återstår dock några månader av 
perioden. I skrivande stund ligger vårens 
internationella styrelsemöte i Vancouver 
fortfarande framför oss, men när jag läser 
detta är det redan över. De beslut som fat-
tades tas upp i nästa nummer.
 Det sista internationella styrelsemötet 
för min mandatperiod kommer att hållas i 
Melbourne innan det internationella kon-
ventet. Jag har blivit ombedd att hålla en 
seminariepresentation om ett av våra ser-
viceprojekt. Vill du komma med förslag?

Finland i världen
Finländska projekt och initiativ har redan 
rönt stort intresse och beröm runt om i 
världen. Jag har redan skrivit om solspisar-
na och förhoppningen är att de också ska 
presenteras på Europa Forum i Bordeaux 
i oktober.
 Det finns också ett internationellt in-
tresse för kaminprojektet, som involverar 
närmare 30 länder i upphandlingen. Det är 
det första i sitt slag som blivit ett LCIF-pro-
jekt. Detta innebär att donationer till den 
bidrar till MJF-kontot. Ett stort tack till 
arbetsgruppen. Det intresserade också 
NSR-deltagarna som jublade över Björn 
Hägerstrands presentation. 
 Lyft hela tiden fram vad du och din 
klubb gör. Till detta hör också skapa syn-
lighet genom serviceaktiviteter i närom-
rådet och att entusiastiskt delta i dem. Det 
här behövs för att vi ska kunna bli Finlands 
viktigaste hjälpare. De är också klubbarnas 
bästa visitkort och utgör ett bra tillfälle att 
bjuda in nya medlemmar för att stärka och 
förnya vår verksamhet. Men ibland krävs 
det mod – en ny medlem kan förändra an-
dan i gruppen. Låt oss ta en positiv risk! 

Gäster från hela världen
I slutet av april tar vi emot nästa periods 
internationella president Fabricio Oliveira 
från Brasilien.
 Denna gång går resan även österut då 
han deltar i H-distriktets årsmöte. Varför 
deltar han just i det mötet? Jag lovade att 

ett stort antal deltagare kommer att anlända 
i god tid på fredagen eller tidigare i veckan. 
 På fredag kväll, med start kl. 16.00, 
kommer det att vara möjligt att lyssna på ett 
seminarium gällande New Voices på Radis-
son Blu Marina Palace. Seminariet betonar 
betydelsen av vår verksamhet och i synner-
het vår roll som hjälpare.
 Efter seminariet är utrymmet reserverat 
för umgänge, brainstorming och nätverkan-
de. Det här är ett bra ställe att börja din kon-
ferenshelg på. Anmäl dig i förväg via mötets 
webbplats via evenemangslänken.
 Registrering på plats är möjlig redan på 
fredag kl. 14.00–18.00 i Logomos entréhall 
och fortsätter på samma plats på lördag 
morgon kl. 8.00 och pågår till mötets början 
kl. 10.30. Själva mötet är planerat att avslu-
tas senast kl. 17.00, varefter förberedelserna 
för kvällens festligheter börjar.•

•	Årsmötets	webbplats	för	2024	finns	på		 	
	 http://vuosikokous.lions.fi/	

• Följ nyheten också på Facebook på
 www.facebook.com/vk2024turku
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En miljon möjliga lion
ÅR 1965 BILDADES 47 NYA LIONSKLUBBAR i Finland. Med endast en ny klubb i landet 
förra perioden verkar det som om vår verksamhet i Lions i något skede började rulla 
på i gamla hjulspår efter årtionden av intensiv tillväxt.
 Samtidigt har vi förlorat vår expertis när det gäller att bilda nya klubbar och aktivt 
sprida lionsverksamheten. Detta har också tagits upp av LCI:s andre vice president, 
A. P. Singh, som vid NSR-mötet i januari hoppades att vi nordiska medlemmar skulle 
”krossa glastaket” och på nytt lära oss hur man startar nya klubbar.
 På nästan 60 år medlemspotentialen i Finland inte försvunnit någonstans. År 
1965 var Finlands folkmängd 4,6 miljoner och vid senaste årsskifte bodde här 5,6 mil-

joner människor. För närvarande finns det över en miljon 
fler invånare än under det år då 47 nya klubbar föddes. År 
1965 var inget undantag eftersom tiotals klubbar grundades 
årligen på 1960- och 1970-talen. År 1992 var medlemsan-
talet som högst och då hade Lions 28 974 medlemmar fast 
landet hade 600 000 färre invånare än idag.
 Den nuvarande situationen är inte en naturlag. Vi kan 
välja att krossa detta ”glastak”, ta kontroll över Lions fram-
tida verksamhet och igen öka antalet klubbar och med-

lemmar. I förbundets förslag till verksamhetsplan för den kom-
mande perioden bjuds alla finländska klubbar in för att delta i 
arbetet. 
 Under medlemsrekryteringskampanjen Kom med i 
Lions öppnar klubbarna sina dörrar för nya medlemmar och 
erbjuder dem flera möjligheter att få ett smakprov på Lions 
fantastiska hjälpinsatser redan i början av medlemskapet. 
Detta kommer att stödjas av en landsomfattande reklam-
kampanj som bekostas av förbundet och som mobi-
liserar potentiella medlemmar att stiga in genom 
klubbarnas öppna dörrar.
 Samtidigt inleds ett målmedvetet program 
för att grunda nya klubbar runt om i Finland. 
Det ger oss erfarenhet och kunskap om hur och 
med vilka metoder vi kan skapa nya klubbar 
även i framtiden. Målet är att starta 30 nya 
klubbar varje år. I praktiken är det två klub-
bar per distrikt. Nästan var och en av oss 
känner till kommuner, byar, distrikt och 
stadsdelar i vårt distrikt som har ett rim-
ligt antal invånare men som ännu inte har 
en klubb. Dessa platser kan meddelas med-
lemsdirektorn Hannu Ojala eller mig.
 När vi har upprepat detta tre perioder i rad 
vågar jag slå vad om att ”glastaket” kommer 
att vara krossat och medlemsantalet har ökat. 
Det finns många medlemmar i den miljonen.•

VERKSAMHETSLEDAREN
petri kaukiainen

Verksamhetsledare
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Vi bjuder in 
de finländska 
klubbarna 
till talkot.

HÄNDELSEKALENDER

VERKSAMHETSPERIODEN 2023–2024

STYRELSEMÖTEN 
• 18.4  / 24.5 / 13.6 

GUVERNÖRSRÅDETS MÖTEN
• 26.5 konstituerande möte 2024–2025,
 Åbo

ÅRSMÖTE 
• 24–26.5. Åbo

INTERNATIONELLA MÖTEN
• 21–25.6. Internationella kongressen,   
 Melbourne, Australien

MÄSTERSKAPSTÄVLINGAR
• 13–14.4, Volleyboll, LC Urjala
• 18.3–27.4, Bowling, LC Imatra/Vuoksi
• 25.4, Golf, Aura Golf, Åbo, LC Naantali/Svingi

hålla ett tal där för länge sedan och jag vill 
inte svika det jag har lovat. Eftersom mitt 
jobb är att ta emot internationella gäster får 
han träffa lejon från östra Finland på Järvi-
sydän i Rantasalmi. Kan ett mål vara att varje 
distrikt ska ha en internationell gäst i tur och 
ordning?
 Självklart hålls arbetsmöten på förbun-
dets kansli och fokus ligger på hur det går för 
de finska lejonen, hur vi fungerar här, var vi 
har lyckats och även vilka utmaningarna är 
och hur de tacklas.
 Gäst på förbundets årsmöte i Åbo är 
LCI:s kontorschef Sanjeev Ahuja. I samband 
med NSR hade Mika Pirttivaara, förening-
ens president, Nina Moilanen, verkställande 
direktör Petri Kaukiainen och jag ett möte 
med LCI:s medlemschef Kyle Hartje. När du 
läser detta har vi också haft den tidigare in-
ternationella presidenten PIP Frank Moore 
och personalen på LCI:s internationella kon-
gressavdelning på besök för att gå igenom 
vad Finland kan erbjuda när vis ansöker om 
en internationell kongress.
 Och vad hände? Läs mer i nästa nummer 
av tidningen LION.•
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ID Pirkko Vihavainens sista internationella 
styrelsemöte för perioden är i Melbourne 

före den internationella kongressen.
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D
e klubbspecifika resultaten skicka-
des till de klubbar som hade minst 
fem respondenter. 376 klubbar fick 
en egen resultatrapport.
 Planeringen för den kommande 

perioden är redan i full gång i klubbarna och 
verksamhetsplanerna kommer att diskuteras 
på valmötena i april. Det lönar sig att dis-
kutera och beakta resultaten av enkäten om 
medlemmarnas välbefinnande när verksam-
hetsplanerna utarbetas. 
 Om antalet respondenter i din klubb inte 
räckte till för en egen resultatrapport kan du 
exempelvis jämföra din klubbs aktiviteter 
med de övergripande resultaten av enkäten, 
ditt distrikts resultat eller resultaten baserade 
på medlemstiden. 

Vitalitetspoäng underlättar
jämförelser
I första hand ska klubbarna använda under-
sökningsresultaten som underlag för diskus-
sion inom klubben. Antalet respondenter i 
många klubbar är så litet att resultaten inte 
kan generaliseras och det är inte värt att dra 
alltför långtgående slutsatser från  dem. I 
klubbar där respondenterna utgör en bra bit 
över hälften av medlemmarna 

Rekordmånga svar på medlemsenkäten
Med 4 459 respondenter som deltog i januarienkäten 
om	klubbmedlemmarnas	välbefinnande	ger	resultaten	
en heltäckande bild av Lions aktiviteter över hela landet.
LIONS STRATEGI 2030 / timo tanskanen, arbetsgruppens ordförande

ger resultaten en ganska bra bild av klubbens 
situation.
 För att göra det lättare att jämföra under-
sökningens övergripande resultat har arbets-
gruppen som stöd för genomförandet av stra-
tegin lagt med ett kapitel om hur livskraftiga 
klubbarna är. I genomsnittsberäkningen beto-
nas några av de påståenden som hela respon-
dentgruppen anser vara viktiga. Dessutom 
har man betonat några uttalanden som anses 
vara viktiga för utvecklingen av Lions verk-
samhet i Finland. Det ska bli intressant att se 
hur vitalitetssiffran och klubbverksamheten 
börjar utvecklas under de kommande åren.

Hög medlemsnöjdhet
Mer än 90 procent av de tillfrågade är helt 
eller delvis nöjda med sin klubbs verksam-
het. Folk är också mycket nöjda med effek-
ten och relevansen av klubbarnas aktiviteter. 
Respondenterna anser att det är viktigt att bli 
uppskattad och speciellt att varje medlem i 
klubben värdesätts. Gällande detta var resul-
taten mycket positiva.
 Kritiken ökar när det gäller påståenden 
om hur nöjda medlemmarna är, hur inspi-
rerande klubbmöten är, hur nya medlemmar 

Min klubbs verksamhet är attraktiv
för nya medlemmar (%)

Jag är nöjd med verksamheten
i min klubb (%)

I min klubb ser man till att 
varje medlem är nöjd (%)

Helt av olika åsikt
Delvis av olika åsikt
Delvis av samma åsikt
Helt av samma åsikt
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De nya medlemmarna 
är mest nöjda.
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Större betoning på ungdomars 
känslomässiga behov
Lions Quests europeiska möte LQEM hölls 19–21.1 i Bordeaux 
i Frankrike. Finland representerades av alla våra tre LQ-utbildare: 
Sirpa Kannisto, Marika Ainoa och Johanna Arho-Frosblom.  
LIONS QUEST / johanna arho-forsblom, lq-utbildare

U
nder det europeiska Lions Quest- 
mötet fick vi träffa en hel del gamla 
bekanta och lära känna nya Quest-
människor från hela världen. 
LQEM gav oss också en hel del nya 

saker att tänka på och verktyg för att utveckla 
vårt eget finländska Quest-program. 
 Vi fick närmare kännedom om de fran-
ska och tyska Quest-programmen, den se-
naste internationella forskningen rörande 
färdigheter i emotionellt och interaktivt lä-
rande (SEL), föräldraskap i den digitala tids-
åldern och vikten av att stödja det. Dessutom 
deltog vi i Quest-övningar. 

Skapa en mer inkluderande värld
LQEM har arrangerats sedan 2002. Möten 
har hållits i Finland åren 2003 och 2017. Själv 
var jag första gången med i Kiev i Ukraina 
2020. Under coronaepidemin 2021 och 2022 
ordnades LQEM virtuellt. Några av föreläs-
ningarna från LQEM-mötet 2024 kan ses 
som videor på YouTube på kanalen @Lions 
QuestEurope. 
 Enligt Matthew Kiefer, internationell 
direktor för LQ, är det viktigt att vi tänker 
på att alla barn och vuxna är självmedvetna, 
omtänksamma, ansvarsfulla och engagerade 
människor som lär sig under hela livet och 
att vi måste skapa en mer inkluderande och 
rättvis värld. Vi gör detta genom att fortsätta
öva emotionella färdigheter och interak-
tionsfärdigheter och genom att förklara hur 
centrala dessa Quest-färdigheter är också i 
framtiden.
 Kiefer betonade vikten av Lions frivil-
liga för att hjälpa programmet att nå fler 
människor och göra gott. Han berättade 
också om en ny Meta-studie som visar att 
de flesta av de studerade SEL-programmen 
endast lärde ut emotionella färdigheter. Pro-
gram som lärde ut alla SEL-komponenter var 
starkare än de som inriktade sig på en enda 
kompetens. Program som varade i 16 veckor 
var starkare än de som räckte en längre tid.

LQ-programmets möjligheter
Enligt doktor Vanessa Jaroski, ansvarig för 
LQ i Europa, är de stora utmaningarna med 
LQ-programmet både att hitta tid för lärar-
utbildningarna och konkurrerande program. 

introduceras, hur synlig kommunikatio-
nen och utvecklingen av partnerskap är. 
Det mest oroväckande resultatet är att 
nästan en tredjedel av de tillfrågade inte 
tycker att klubbens verksamhet är attrak-
tiv för nya medlemmar.
 Kritiken mot verksamheten ökar i 
takt med att medlemstiden ökar. De som 
har varit medlemmar längst anser att det 
minst viktiga är att klubbens aktiviteter är 
attraktiva för nya medlemmar, att klubb-
mötena är inspirerande och att utveckla 
partnerskap.
 Även om de nya medlemmarna är de 
mest nöjda respondenterna bör det note-
ras att en fjärdedel av de nya medlemmar-
na, cirka 200 respondenter, inte är nöjda 
med klubbens attraktionskraft för nya 
medlemmar. 

Enkäten ett utvecklingsverktyg
De högsta svarsfrekvenserna erhölls från 
H-, L- och C-distrikten. I H-distriktet 
svarade alla klubbar. Cirka tio procent av 
alla klubbar fick inga svar alls på enkäten. 
Sett till medlemstid hade största delen av 
respondenterna, eller omkring en fjärde-
del, varit medlemmar i 11–20 år.
 För att sammanfatta resultaten och 
strategiarbetet finns flera teman som är 
särskilt viktiga med tanke på framtiden 
för Lions verksamhet i Finland: Att klub-
bens verksamhet är attraktiv för nya med-
lemmar och att de introduceras på ett bra 
sätt, att man synligt berättar om verksam-
heten åt omgivningen, att man målinrik-
tat utvecklar partnerskap, att klubbmöte-
na är inspirerande och att medlemmarna 
aktivt deltar i verksamheten.
 Avsikten är att enkäten om medlem-
marnas välmående ska upprepas årligen i 
januari. Enkätens distributionssätt utvär-
deras i samband med planeringen av nästa
genomförande. Den här gången skicka-
des enkäten i första hand via klubbarnas 
e-postadresser och påminnelser till alla 
medlemmars personliga e-postadresser, 
eftersom det inte var möjligt att separera 
dem som redan hade svarat.• 

Du kan läsa mer om undersökningsresultaten 
på Lionsförbundets webbplats www.lions.fi. 

Andra problem är svårigheten att arrangera 
personlig utbildning beroende på bland an-
nat höga kostnader och bristen på nya utbil-
dare i vissa länder. 
 Jaroski lyfte också fram möjligheterna 
med LQ-programmet, såsom virtuella ut-
bildningar och alternativa tillämpningar av 
programmet. Hon berättade också att intres-
set för LQ-utbildningen ökat också universi-
tetsnivå. Hon ansåg att det är viktigt att man 
börjat inse betydelsen av SEL-färdigheter 
som ett verktyg för tidigt ingripande i före-
byggande rusmedelsarbete och stöd för väl-
befinnande. 
 Jaroski såg det också som en möjlighet 
att samhället efter coronapandemin har gett 
mer synlighet och tyngd åt de ungas käns-
lomässiga behov. Hon berättade också om 
uppdateringen av det amerikanska program-
met som ska omfatta också LQ-utbildning 
inriktad på yrkesutbildningarna.
 Förutom föreläsningarna innehöll LQEM- 
mötet flera workshops, där programmets 
landschefer och utbildare satt i egna grupper 
och kunde prova på nya, energigivande öv-
ningar och få nya idéer från utbildare från 
olika länder.• 
Läs mera om Lions Quest på adressen 
www.lionsquest.fi.
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Den svenska huvudutbildaren Marianne Jansson 
(andra	från	höger)	är	som	en	del	av	vårt	finländska	
team, med från vänster Marika Ainoa, Johanna 
Arho-Forsblom och längst till höger Sirpa Kannisto.
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A
tt vara värdfamilj ökar förståelsen 
för olika kulturer och seder. Du lär 
dig också att uppskatta det som är 
bra i Finland och på din ort. Du 
kommer även att hitta saker som 

kan förbättras. Ungdomarna blir långvariga 
vänner och kontakten hålls även efter tiden 
i värdfamiljen. När du ger något av dig själv 
får du mer tillbaka.
 Värdfamiljstiden ger ungdomarna den 
kulturella upplevelse som är kärnan i Lions 
ungdomsutbyte. Att lära känna människor 
från olika kulturer tar bort fördomar och 
väcker tankar. Utbytet är en möjlighet för 
många unga, det ger inte bara bättre språk-
kunskaper och ökar självständigheten, utan 
är också en väg till en mer accepterande 
värld genom möten med olika kulturer som 
kanske ser på livet ur ett annat perspektiv. 
Tiden i värdfamiljen introducerar den unga 
till hur man lever i Finland.

Bli en del av ungdomsutbytet
Ansökningsprocessen för värdfamiljer fort-
sätter för de läger som ordnas i Finland nästa 

Värdfamiljer behövs ännu
Att vara värdfamilj är en unik upplevelse, så tveka inte att ställa upp. 
Det ger mycket åt alla i din familj, oavsett ålder eller kön.
UNGDOMSUTBYTE / tarja salomäki, yced-md107

sommar. Lägren planeras i distrikten enligt 
följande: A i Nådendal, E i Tavastkyro, G i 
Laukas, N i Sibbo och O i Kalajoki. Det finns 
bra faciliteter och program i alla läger.
 Värdfamiljer är fortfarande välkom-
na till A-distriktet för perioden 12–19.7, till 
N-distriktet 14–22.7 och till O-distriktet 15–
22.7.2024. 

Värdfamiljen är 
en vanlig finländsk 
familj.

www.lions.fi/nuorisovaihto

”Värdfamiljsavsnitten har varit väldigt trevliga och intressanta för oss. Vi har lärt känna fantastiska ungdomar och lära oss nya saker om deras hemländer. Tillsammans med dem kan delas både semester och vardag. Ungdomarna	har	med	sig	fina	historier	och	intressanta detaljer från sina hemländer.”
Ritva och Timo Raitmaa, 
värdfamilj 2018–2023
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Ritva	och	Timo	Raitmaa	har	varit	värdfamilj	redan	flera	gånger.

familjen som sällskap. Utbytesspråket är hu-
vudsakligen engelska. Även med blygsamma 
språkkunskaper kan du klara dig bra efter-
som få ungdomar talar engelska som sitt mo-
dersmål.
 Alla familjer är olika – skillnaden mellan 
ungdomens och värdfamiljens vardag är en 
stor tillgång för en ungdomsutbytare. I gen-
gäld får värdfamiljerna glädje och färg, en 
bit av världen och en ny familjemedlem i sitt 
hem.
 Kontakta antingen ordföranden i distrik-
tets ungdomsutbyteskommitté eller mig om 
du vill registrera dig som värdfamilj eller be-
höver mer information.•

 Bli en del av Lions internationella ung-
domsutbyte och bjud in dina vänner att gå 
med oss! Värdfamiljen kan vara var som 
helst i Finland, inte bara i lägerområdena. 
 Värdfamiljen är en vanlig finländsk fa-
milj, lika väl en familj med en förälder eller 
ett par utan barn. Att inkvartera två ungdomar
samtidigt är också ett bra alternativ om det 
inte finns ungdomar i ungefär samma ålder i 
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Vi måste ha roligt 
tillsammans!
NÄR JAG VAR distriktsguvernör hade vi 
från år till år förlorat ett stort antal med-
lemmar. Så jag planerade ett tema med 
verktyg för att motverka detta. Som DG 
lanserade jag ”Roligt tillsammans” och 

Kandidaterna för perioden  2024–2025
Finlands Lionsförbunds kandidater för perioden 2024–2025 har nominerats. • Den nuvarande vice ordföranden Nina Moilanen 
har nominerats som kandidat till presidentposten. Stödintyget utfärdades av Moilanens klubb, LC Vihti från C-distriktet. 
• Två kandidater har nominerats till vice ordförande: den nuvarande distriktsguvernören från A-distriktet PDG Björn Hägerstrand, 
LC Åland/Culinaria och E-distriktets nuvarande distriktsguvernör, DG Antti Juva, LC Tampere/Kaukajärvi.

Meningsfulla åtgärder
VI HAR TAGIT våra första steg mot vårt 
mål att vara Finlands mest betydelseful-
la hjälpare. I Lionsförbundet har vi entu-
siastiskt arbetat hårt för en stor uppgift. 
Distriktens ansvarspersoner väntar ivrigt 
på nya riktlinjer och nytt material för att 
kunna närma sig klubbarna och visa vä-
gen in i framtiden. Klubbarna har varit 

Hjälp med glatt humör
VI LEJON HAR en djup önskan att hjälpa. 
Det finns behov på varje ort som våra klub-
bars hjälpinsatser kan inriktas på. Beho-
ven och förväntningarna förändras snabbt 
i dessa tider. Kan vi identifiera dessa behov 
på klubbarnas områden, här och nu?
 Verksamheten i Lions sker i klubbar-
na och på fältet. Varje klubb är unik. Detta
är en särskild styrka hos Lions som vi 
måste vårda. 
 För att kunna vara ännu meningsful-
lare hjälpare i framtiden måste vi stödja 
klubbarnas välbefinnande och medlem-
marnas tillfredsställelse. I framtiden mås-
te samarbetet mellan klubbar och distrikt 
förbättras, liksom även klubbarna och or-
ganisationen synlighet och kändhet som 
helhet, både lokalt och nationellt.
 Lionsförbundets och distriktens 
främsta ansvar är att hjälpa klubbarna att 
lyckas i sina hjälpinsatser. Varje klubb har 
sitt eget sätt att göra och tjäna. När med-
lemmarna mår bra, känner sig trygga och 
pratar med varandra på möten och i akti-
viteter är det meningsfullt och glädjefyllt 
att dela det goda med andra. 
 Det finns många möjligheter för oss 
och våra partner, befintliga och nya, att 
arbeta tillsammans, också gällande för-
bundets ekonomi. Tillsammans med våra 
partner kan vi göra mera än på egen hand.
 Strategin Lions 2030 samt Mission 1.5 
ger en stark och tydlig riktning och stöd 
för att uppnå både klubbarnas och för-
bundets målsättningar.•
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107-C, VCC NINA MOILANEN 107-E, DG ANTTI JUVA
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entusiastiska pilotklubbar eller klubbar 
som i lugn och ro observerat på avstånd.
 Att anpassa sig till förändringar är 
ibland svårt. Vi behöver dock skapa och 
stärka en kultur i klubbarna som syftar 
till kontinuitet och ännu bättre förmåga 
att hjälpa. Detta kan endast uppnås ge-
nom nöjda medlemmar, målmedveten 
kommunikation och en verksamhet som 
attraherar nya medlemmar. För att nå 
dessa mål vill vi hjälpa alla klubbar.
 En meningsfull verksamhet är att 
hjälpa någon, att vara klubbsekreterare, 
att förmedla viktig information som zon-
ordförande, planera coachning, leda ett 
distrikt, arbeta inom förbundet. 
 Lions aktiviteter utgör en stor väv där 
varje medlem har en roll att spela när det 
gäller att ge hjälp. Varje handling och så-
dant  som inte gjorts betyder något. Idag 
kan vi göra något meningsfullt: att välja 
ett entusiastiskt och livskraftigt Lions.•

107-A, PDG / LCIP BJÖRN HÄGERSTRAND
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delade med mig, under nio månader, en 
bricka med olika verktyg för att få verk-
samheten i klubbarna roligare. Har man 
roligt tillsammans är allt annat möjligt. 
Perioden slutade bra och vi fick pris för 
bästa medlemsutveckling och enda di-
strikt med positiv utveckling. Nu skulle 
jag vilja implementera samma tema på 
nationell nivå och det rimmar även bra 
med vår Strategi 2030. 
 Jag har även jobbat internationellt i 
många år, där finns även mycket att göra. 
Vårt nordiska samarbete är av största vikt 
men organisationen och projekten måste
moderniseras. Med alla mina nordiska 
kontakter kan jag göra det, framför allt 
som Finlands CC 2025–2026 även är 
ordförande för NSR samma år.
 Jag hoppas på ert stöd för att skapa 
ett roligare och modernare Lions.•

Det nordiska samarbetet måste moderniseras.

Låt oss stärka klubbarnas möjligheter att hjälpa ännu bättre.

Tillsammans med våra partner 
är vi mer än på egen hand.
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AKTUELLT

Kolla registrets 
medlemsuppgifter
markku patrikainen, 
ict-arbetsgruppen, ordförande

DET FÖREKOMMER tidvis brister i över- 
föringen av ändringar i MyLCI:s medlems-
uppgifter i förbundets register. Därför kan 
uppgifter om medlemmar som har avgått 
hänga med eller så kan det hända att upp-
gifter om nya medlemmar inte hittas.
 På grund av bristerna kan det före-
komma fel i beräkningen av antalet de-
legater till exempel på årsmötena eller så 
kan storleken på klubbarnas inhemska 
medlemsavgifter vara felaktig.
 Nu är det ett bra tillfälle inför nästa 
period att jämföra de två registren innan 
distriktens och förbundets möten. Upp-

Kampanjen Vintern kommer 
till Ukraina fortsätter
pcc heikki hemmilä, 
finlands landskoordinator 
och kassör för projektet

I TAKT MED ATT KRIGET i Ukraina fortsätter, 
råder det ännu större brist på el, bränsle 
och värme än för ett år sedan. då samar-
betade vi med 13 lions-länder för att för-
se ukrainska skolor med över 2 200 stora 
generatorer. Nu utvecklade vi ett uppfölj-
ningsprojekt som gäller leveranser av ka-
miner.
 Nästan samma arbetsgrupp som i 
vintras har byggt upp en ny internatio-
nell kampanj för att leverera kaminer till 
Ukraina. PCC Heikki Hemmilä från Yli-
vieska, PDG Björn Hägerstrand från Ma-
riehamn och LCIF:s regionchef Jyri Kurki 
från Helsingfors belönades på Det Goda 
Dag för kampanjen ”Vintern kommer till 
Ukraina”, som förmodligen är den mest 
kända lionsaktiviteten under föregående 
period och som fick synlighet runt om 
i världen. PDG Petri Lappi, företagare i 
metallindustrin, anslöt sig till det nya pro-
jektet som produktionschef.
 I början av mars hade nästan 30 lions-
länder gått med och nästan 500 000 euro 
samlats in, varav Finlands andel är över 
90 000 euro, och över 3 000 kaminer el-
ler ungefär tre fulla lastbilslaster beställts. 
I Finland har 216 klubbar eller enskilda 
lionmedlemmar gått med. Insamlingen 
avslutas i slutet av mars 2024.•

Nominera Årets Välgörare
anna-kaisa jansson

ÅRETS VÄLGÖRARE är en person som i sann 
lionsanda skapar och upprätthåller ömsesi-
dig förståelse, agerar osjälviskt och försvarar 
de svaga. Har du årets mest betydelsefulla 
välgörre i åtanke så kan du föreslå kandi-
dater till Årets Välgörare på Det Godas Dag 
8.10.2024.
 Årets Välgörare kan nomineras av alla 
finländare. I juni kommer de nominerade 
förslagen att tillkännages för allmän omröst-
ning. Utmärkelsen kungörs på Det Godas 
Dag 8.10.2024, då också Årets Lions Välgö-
rare utses. 
 Lämna in ditt förslag www.lions.fi/ehdo-
ta2023 senast 15.5.2023. Bifoga en beskriv-
ning av pristagarens verksamhet och dess 
effekter samt dina kontaktuppgifter i ditt för-
slag.•
Läs mer på www.lions.fi.

Anmälan till LionsCon är öppen
LIONS 106:E internationella kongress kommer 
arrangeras 21–25.6.2024 i Melbourne i Aus-
tralien och anmäningstiden har öppnats.•
Läs mer på den internationella organisationens 
webbplats https://lcicon.lionsclubs.org/fi/.

Så här kommer kampanjen att se ut när den startar 
i huvudstadsregionen, Björneborg och Lahtis.
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År 2023 gick priset Årets välgörare till sultanen 
av Sukeva alias Mika Hujanen.
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Reklamkampanj på gång
anna-kaisa jansson

SEDAN MITTEN AV MARS har vi annonserat 
bakpå bussar i Björneborg, Lahtis och hu-
vudstadsregionen i fyra veckors tid. I an-
nonserna söker vi nomineringar till Årets 
Välgörare.
 Annonserna är en fortsättning på 
den reklamkampanj på sociala medier 
som startade i februari på Facebook och 
Instagram. Under månaden nådde vi cir-
ka 75 000 personer på sociala medier och 
fick 330 000 visningar för annonserna. 
 I januari genomförde vi en kampanj 
på de sociala medierna för att öka med-
vetenheten om insamlingen Hjälp barnet, 
hjälp familjen. I januari fick vi mer än 
250 000 visningar för våra annonser och 
nådde fler än 82 000 personer.
 Om annonserna inte har nått ditt flö-
de på de sociala medierna kan du kolla in 
dem i annonsbiblioteket på förbundets 
Facebook-konto.•

gifterna i MyLCI är i regel korrekta, vilket 
innebär att eventuella avvikelser i förening-
ens register måste korrigeras. Eventuella fel-
aktigheter kan anmälas per e-post till rekis-
teri@lions.fi. De medlemsuppgifter som ska 
korrigeras ska innehålla åtminstone namnet, 
och då det gäller medlemmar som har avgått 
även dagen för utträdet och på motsvarande 
sätt anslutningsdagen för en ny medlem.•

LCIF:s regionchef Jyri Kurki t.v., PDG Björn 
Hägerstrand och PDG Petri Lappi presenterade 
kamin-kampanjen även på NSR-mötet i Norge.
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LEOLEHTI
SUOMEN LEOT / www.leo-clubs.fi / JUTUT JA JUTTUVINKIT: SANNA NENONEN, LEOLEHDEN VASTAAVA, leolehti@gmail.com / LEOJÄSENREKISTERI: SOFIA BLOMQVIST, leojasenrekisteri@gmail.com

20242

suvi nöjd, leo club helsinki

HELMIKUUN KOLMANTENA viikonloppuna järjestettiin leojen vuosittaiset 
Talvipäivät. 
 Talvipäivien perinteisessä olympialaishenkisessä kisailussa otettiin mit-
taa kahden joukkueen voimin muun muassa paperikalan pilkkimisestä ja sai-
raanhoidon tietotaidoista. Vaikka lahjontaa oli leikkimielisessä kisassa jonkin 
verran näkyvillä, vei hallituksesta kerätty joukkue tällä kertaa voiton puhtaasti. 
 Talvipäivät järjestettiin Turussa, seurakunnan leirikeskuksessa. Erityisiä 
kehuja tänä vuonna annettiin leirikeskuksen puitteille, tilaa olisi ollut useam-
malle kymmenelle osallistujalle. 
 ”Tämä paikka pitää laittaa muistilistaan tuleville tapahtumille”, totesi 
useampi osallistuja, sillä leirikeskus teki vaikutuksen. Vielä pitää kuitenkin 
odottaa ensi vuoteen, jotta näemme, missä seuraavat Talvipäivät järjestetään. 
Niitä innolla odottaen! • 

Talvipäivillä tiukkaa kisailua
upeissa puitteissa

Leot kisasivat muun muassa siitä, kuka saa eniten paperikaloja pilkillä.

 Illalla Talvipäivien voittajaa juhlistettiin teemalla ”haaveammatti lapsena”.
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Vaasan leot osallistuivat joulun alla keräykseen, jossa pyydettiin kaupassa asioivia ostamaan joululahjoja 
vähävaraisille perheille.

Ystävänpäiväkortteja 
senioreille
sofia blomqvist, leo club vaasa

LEO CLUB VAASA järjesti helmikuun alussa 
ystävänpäiväkorttien askarteluillan kirjastossa. 
 Tapahtuma oli avoin kaikille vaasalaisille, 
ja nuoria kutsuttiin askartelemaan vanhuksille 
sosiaalisessa mediassa etukäteen. 
 Valitettavasti ulkopuolisia ei tapahtumaan 
tällä kertaa saapunut, mutta klubilaiset askar-
telivat kortteja mielellään siitä huolimatta.   
 Kortit vietiin ja jaettiin paikkakunnan pal-
velutalon asukkaille.• 

Leot Myräkkä-tapahtumassa
josefiina granqvist, leo club helsinki

HELSINGIN LEOT kävivät helmikuussa laskiaissun-
nuntaina auttamassa Korson lionsklubin järjestä-
mässä Myräkkä-tapahtumassa. Päivään oli järjes-
tetty paljon aktiivista puuhaa lapsille muun muassa 
hiihtokilpailun, temppuradan ja nukketeatterin muo-
dossa. Tapahtumaan kuului myös muuta oheistoi-
mintaa, kuten ongintaa ja arpajaiset. 
 Erityisen suureksi suosikiksi nousi leijona-mas-
kotti. Yksi leoista sai kunnian hypätä Leo Leijonan 
lämpimän asun sisään ja kulkea käytävillä tervehtien 
lapsia. Tervehtimisen lisäksi maskotti pääsi myös 
torjumaan laukauksia salibandykentällä sekä temp-
puilemaan temppuradalla. Monille pienille maskotti 
vaikutti olevan tärkeä osa heidän päiväänsä, ja lap-
set kävivät antamassa leijonalle paljon haleja koko 
päivän ajan.
 Kokonaisuudessaan tapahtumasta jäi olo, että 
se tarjosi perheen pienimmille aktiivisen päivän ja 
paljon hauskoja kokemuksia, mikä olikin sen tarkoi-
tus. Leo-porukalla jäimme pohtimaan, voisimmeko 
itsekin toteuttaa lapsille tällaisen hauskan ja aktii-
visen tapahtuman. Tapahtumassa hyödynnettäisiin 
varmasti tätä hitiksi muodostunutta leijona-asua.•

LEOLEHDEN AINEISTO-DEADLINE
VUONNA 2024

NUMERO 1: aineistopäivä Ti 2.1. (digilehti) 
NUMERO 2: aineistopäivä Su 18.2.
NUMERO 3: aineistopäivä Su 14.4. 
NUMERO 4: aineistopäivä Su 21.7.

NUMERO 5: aineistopäivä Su 8.9. (digilehti)
NUMERO 6: aineistopäivä Su 27.10.

Vaasalainen palvelutalo sai paljon ihastuttavia ystävänpäiväkortteja leoilta.

Leo Leijona oli lasten suosikki Myräkkä-tapahtumassa, 
ja se sai paljon halauksia perheen pienimmiltä.

Leojen ja leijonien 
yhteinen joululahjakeräys
sofia blomqvist, leo club vaasa

JOULUKUUN ALUSSA Vaasan leot järjesti-
vät joululahjakeräyksen vähävaraisille lapsi-
perheille yhdessä Lions Club Vaasa/Familyn 
kanssa. 
 Keräys toteutettiin samalla tavalla kuin 
Auta lasta, auta perhettä -keräykset, mutta joulu-
teemalla. Tällä kerralla pyysimme kauppaos-
toksillaan olevilta asiakkailta ostamaan joulu-
lahjoja lapsille ja teini-ikäisille. 
 Saimme muutaman tunnin aikana kerättyä 
erittäin paljon hienoja lahjoja – leluja, pelejä, 

askartelutarvikkeita, meikkejä, lahjakortteja, hygie-
niapakkauksia, urheiluvälineitä ja paljon muuta. Lah-
joitukset veimme keräyksen jälkeen Hope ry:n tiloi-
hin, jossa vapaaehtoiset paketoivat tavarat. 
 Joululahjat toimitettiin sen jälkeen perille niitä 
tarvitseville lapsiperheille ennen joulua.•
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Järjestä  
rauhanjulistekilpailu

alueellasi.
Anna yhteisösi nuorille mahdollisuus ilmaista mitä Rauha ilman rajoja 

tarkoittaa heille järjestämällä alueellasi rauhanjulistekilpailu.

Yli kolmen vuosikymmenen ajan lionsklubit ympäri maailmaa ovat sponsoroineet 
erityisen taidekilpailun kouluissa ja nuorisoryhmissä. Rauhanjulisteiden luominen 

antaa lapsille kaikkialla mahdollisuuden ilmaista näkemyksiään rauhasta 
ja inspiroida maailmaa taiteen ja luovuuden avulla.

Tilaa rauhanjulistepaketti tarvikemyynnistä www.lionsverkkokauppa.fi.
Lue lisää osoitteesta lionsclubs.org/peaceposter ja www.lions.fi/kilpailut.

RAUHANJULISTE
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Maailman huipulla, Down Under.
Lippusi Australian kulttuuripääkaupunkiin.
• Turistin unelma – värikkäät kadut, kauniit rannat,
 eksoottiset puutarhat, aboriginaalien taide
• Meren antimien paratiisi – tuoretta kalmaria, 
 katkarapuja, hummeria ja ostereita 
 pyydetään päivittäin
• Kahvinirvana – yli 2 000 paikallista kahvilaa
 ja maailman parhaita baristoja
• Ostoskohde – loistavia aarteita
 vintage-markkinoilta ja ainutlaatuisista putiikeista

106. Kansainvälinen vuosikokous  •  Melbourne, Victoria, Australia  •  21.–25. kesäkuuta 2024.

Ilmoittaudu
tänään!

1 0 6 .  K A N S A I N V Ä L I N E N  V U O S I K O K O U S
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 Tervetuloa Lions-järjestöön
lionsklubeihin liittyneet uudet jäsenet 8.11.2023–31.1.2024

A-PIIRI
LC TURKU/HIRVENSALO: Ristola Klaus
LC LOIMAA/TÄHKÄ: Thilman Henri
LC KOSKI TL: Ketola Sami-Seppo, 
 Saarinen Miikka
LC VAHTO: Lehtovirta Joonas
LC TURKU/ANCORA: Ruohonen Stina,
 Hietarinta Marja-Leena
LC LOIMAA/SINIKELLOT: Ågren Tuija
LC ÅLAND/FREJA: Johansson Camilla,
 Häggblom Annica, Marander-Rösgren Nina
LC PAATTINEN: Kohmo Samuli

B-PIIRI
LC SJUNDEÅ–SIUNTIO: Kummala Ville
LC HELSINKI/LAUTTASAARI: Wasama Pirjo A
LC ESPOO/NORTHWIND: Jolas Xavier
LC INGÅ: Juselius Joakim, Juselius Yana
LC HANKO–HANGÖ: Hallikainen Eija
LC HELSINKI/STAMINA: Laaksonen Roosa
LC ESPOO/LAAKSON LILJAT: Roos Marina
LC SIUNTIO–SJUNDEÅ/CHARLOTAT:
 Vehmas Miia
LC HELSINKI/HUOPALAHTI: Tapani Aleksi

C-PIIRI
LC KÄRKÖLÄ: Torri Merja, Vuolle Aulikki,
 Nieminen Satu, Aaltola-Viljanen Liisa
LC HYVINKÄÄ/HÖFFINGA: Paulus Kirsi
LC FORSSA/FLORES: 
 Vanhatalo-Brusila Leena, Maury Maarika
LC LAHTI/VESIJÄRVI: Pihlaja Eero
LC PUSULA: Virpiö Sami
LC NASTOLA/HELMET: 
 Perttilä Vilma, Perttilä Aino
LC RIIHIMÄKI/KRISTALLI: Saarinen Tiina
LC HOLLOLA: Räty Petri
LC FORSSA/KUHA: Mäenpää Olli-Pekka

D-PIIRI
LC HEINOLA/JYRÄNKÖ: 
 Hannula Mikko, Lehtinen Petteri
LC	KAIPIAINEN:	Kovaljeff	Jyrki
LC MYLLYKOSKI: Sarpo Kai Lauri Olavi
LC JUVA/LUONTERI: Markkanen Eeva
LC JAALA: Toivonen Mika
LC HEINOLA/KAILAS–SILLAT: 
 Pakarinen Jukka, Nipuli Tomi
LC LEMI: Poutanen Alpo, Talka Jari
LC KOUVOLA/IRIS: Uljas Laila
LC KOUVOLA: Järveläinen Mira
LC LAPPEENRANTA: Behm Sami
LC LAPPEENRANTA/WEERA: Kokko Nina, 
 Järvi Satu, Tujula Marja, Tuovinen Marja
LC RISTIINA: Parnetti Roy
LC LUUMÄKI/ELLEN: Siiropää Mia

E-PIIRI
LC TAMPERE/KOIVISTONKYLÄ: 
 Kailanto Markus
LC PIRKKALA/PIRKATTARET: Nurminen Mervi
LC KANGASALA/ROINE:
  Miettinen Antti, Kaipainen Aki

LC PARKANO: Kiho Janika
LC LEMPÄÄLÄ/KIPINÄ: Hämynen Jari
LC TAMPERE/RUOTU: Laaja Reijo
LC TEISKO: Mäkelä Kalle
LC TAMPERE/AMURI: Mäntylä Marko
LC TAMPERE/WIVI LÖNN: 
 Malmio-Haikansalo Tuija
LC VIRRAT/TARJANNE: Johansson Minna
LC HÄMEENKYRÖ: Liukko Lasse

F-PIIRI
LC ISOKYRÖ: Huttunen Antti
LC LAPUA: Peltonen Harri
LC LAPPAJÄRVI: Olli Tapani
LC ALAJÄRVI/JÄRVISEUTU: 
 Finnilä Jukka-Pekka, Aninko Jaakko
LC LAPUA/FRÖÖKYNÄT: Tuomaala Minna
LC PERÄSEINÄJOKI: Saarimäki Heikki-Jussi,
 Mylläri Timo, Vainionpää Timo
LC KAUHAVA/ILMATAR: Niemi Kirsi
LC KURIKKA/PAITAPIISKA: Huhtanen Harri
LC VAASA/MERI: Johansson Kaj

G-PIIRI
LC JÄMSÄNSEUTU: Honkanen Jorma
LC ÄÄNEKOSKI/HELMI: Pappinen Hannele
LC PALOKKA/WILMA: Korhonen Mia
LC MÄNTTÄ/ILVES: Yrjölä Jaakko
LC SUMIAINEN: Pitkänen Matti
LC JYVÄSKYLÄ/JYVÄSSEUTU: Taivassalo Esa
LC KORPILAHTI: Nurminen Jyrki
LC HARTOLA: Miller Toni, Mäyrä Tero 
LC MÄNTTÄ/ESTERI: Hietaniemi Anitta

H-PIIRI
LC KITEE/KEISARINNA: Naukkarinen Marja
LC KITEE/ILMARINEN: Putkuri Hannu
LC LIEKSA/KORPI-JAAKKO: Turunen Terttu
LC SAVONRANTA: Räisänen Lassi
LC JOENSUU/KANTELETAR: 
 Haimakainen Maritta, Kärki Eeva
LC JOENSUU/CARELIAN: Riikonen Jari
LC PARIKKALA:
 Leskinen Reetta, Nokelainen Riina
LC RÄÄKKYLÄ: Päivänurmi Heikki, 
 Bäck Hans, Hännikäinen Outi, 
 Bäck Anne, Kinnunen Jukka
LC RANTASALMI: Vänskä Marko, Läng Niko
LC PARIKKALA/SIIKALAHTI: 
 Mälkiäinen Veli-Pekka, Poutanen Jussi

I-PIIRI
LC PUOLANKA: Mäkeläinen Tauno
LC OULU/TERWA: Mikkonen Kalle, 
 Valtanen Teuvo, Reinilä Helena
LC KEMPELE/SAMPOLA: Hautamäki Tapani
LC JÄÄLI: Pyykönen Jari, Pyykönen Anu
LC II: Mattila Juha, Välikangas Seppo
LC KUHMO/HELENAT: Toivanen Anne

K-PIIRI
LC RAUTALAMPI: Keinänen Hannu
LC SIILINJÄRVI/TARINA: Pärnänen Ulla

LC VARPAISJÄRVI: Ruotsalainen Olavi
LC KUOPIO/KALLAVESI: Miettinen Kari
LC VIRTASALMI: 
 Karjalainen Petri, Viljakainen Tuija
LC VARKAUS/KOSKENNIEMI: Mikkonen Juha
LC IISALMI: Sandberg Niko, Kinnunen Mirja
LC KIURUVESI/HELMIINA: Mykkänen Marjo, 
 Kauppinen Pilvi, Repka Merja
LC IISALMI/POROVESI: Heusala Jorma

L-PIIRI
LC AANAAR–INARI: Paadar Jan-Eerik
LC PELLO: Paakki Tiina, Kallo Pia, Greus Päivi, 
 Kallo Jari, Romakkaniemi Sinikka
LC TORNIO/PUDAS: Kurttio Pertti
LC ROVANIEMI/RONJAT: Kantele Kaarina
LC YLITORNIO: Honkuri Urho, Honkuri Soili
LC ROVANIEMI: Ervast Anita
LC SODANKYLÄ: Meller Jaana
LC KUUSAMO/POHJANAKAT: Viinikka Tuula
LC MUONIO: Kannasvuo Timo

M-PIIRI
LC ULVILA: Vihermaa Kai, Pohjavirta Hannele, 
 Enckell Tuula, Väli-Mattila Satu,
 Gröhn Eva, Huhdanmäki Sirkku
LC PUNKALAIDUN: 
 Kurikka Jaakko, Nieminen Toni
LC HARJAVALTA/HUOVI: 
 Herranen Juha-Matti
LC PORI/OTAVA: Koskikumpu Teijo,
 Lehti-Koskikumpu Tarja
LC HARJAVALTA/HUOVI: Nordberg Nico
LC PUNKALAIDUN/FIINA: Karinen Jenni
LC EURAJOKI: Laeslahti Jaakko
LC RAUMA/REIMARI: Kallunki Raimo
LC NAKKILA/EMMA: Kauramaa Kati
LC JOKILAAKSO: Paananen Eija
LC RAUMA/KANALI HELME: 
 Nikki Raija, Sainio Sanna
LC KIIKKA: Vainio Mika

N-PIIRI
LC SIPOONJOKI: Huotari Juha
LC HELSINKI/KONTULA: Badrummonir Ali
LC HELSINKI/KATAJANOKKA: 
 Juurtela Vesa Pekka, Bauriedl Christian
LC HELSINKI/METSÄLÄ: 
 Tauren Pasi, Juopperi Markku
LC HELSINKI/KRUUNUHAKA: Sarvanto Tarja
LC HELSINKI/PRO HUMANO: 
 Mäkinen Kristiina
LC LOVIISA/QUEEN LOVISA: Ek Nina
LC HELSINKI/VARTIOKYLÄ: 
 Wickström Nils-Erik
LC HELSINKI/VIAPORI: Starast Päivi
LC HELSINKI/PARK: Kahila Kirsi-Marja
LC VANTAA/PÄHKINÄRINNE: Su Meibing
LC PORVOO–BORGÅ: Von Susaeta Kristian

O-PIIRI
LC KÄRSÄMÄKI: Mäenpää Tarja
LC REISJÄRVI: Viljamäki Jarmo
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Ryhdy sijaisperheeksi!
Turvallisista ja luotettavista sijaisperheistä on huutava pula! 

Onko sinulla mahdollisuus tarjota koti, jossa riittää 
lämpöä ja huolenpitoa niitä tarvitsevalle lapselle?

Ota yhteyttä ja keskustellaan lisää! 
p. 040 623 6011, Titta Pohjantähti 

tai tutustu toimintaamme lisää osoitteessa 
familar.fi/perhehoitopalvelut

Turvallista arkea sijaisperheessä
Sijaisperhe tarjoaa perhehoitoa lapselle, joka tarvitsee kodin 

ulkopuolista hoivaa ja huolenpitoa omien biologisten vanhempien 

sijasta. Sijaisperheeseen sijoitettu lapsi tulee yhtä lailla osaksi 

perheen arkea kuin muutkin perheenjäsenet. 

“Sydäntä lämmittää tieto 
siitä, että olemme päässeet 
luomaan lapselle turvallisen 

kodin ja tulevaisuuden.”

- Sijaisperheen äiti


